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Sırbistan Cumhurbaşkanı’ndan çarpıcı itiraf:
“Bana burada Erdoğan kadar ilgi gösterilmez”
Sırbistan’ın farklı şehirlerinden Cumhurbaşkanı Erdoğan›ı görmek için  Novi 
Pazar›a akın eden binlerce insan, şehrin sokaklarını doldurdu.

Ошеломляющее признание президента Сербии:
«Знаю, что и наполовину не буду встречен так, 
как президент Турции Эрдоган»
Тысячи людей, прибывших из разных городов Сербии, заполнили 
улицы Нови Пазара для того, чтобы увидеть президента Эрдогана. 

Ankara’da Gösterime Giren 
“Kurtlar Vadisi VATAN” 
Sinema Filmine ilgi çok büyüktü..

Вышедшая в прокат в Анкаре 
картина «Долина волков. Родина» 
вызвала большой интерес

Gecede bir süpriz daha yaşandı, Başkent Platformunun 15 Temmuz 
sonrası başlattığı Bayrak kampanyası çerçevesinde 1200’ü aşkın Sivil 
Toplum Kuruluş temsilcileri adına Necati Şaşmaz’a,  “Devletin Sahibi 
Millettir, İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın, 15 Temmuzu Unutmadık, 
Unutturmayacağız” yazılı Türk bayrağını gazilerle birlikte hediye etti.

В рамках своей кампании, начатой после событий 15 
июля, Столичная платформа вместе с ветеранами и 
участниками тех событий вручила  Неджати Шашмазу 
от имени более чем 1200 НПО  турецкий флаг с лозунгами 
«Государство принадлежит народу», «Хочешь процветания 
государства  - создай условия для людей» и «Не забыли и не 
позволим забыть 15 июля». 

AB’den Trump’a “nükleer 
anlaşma” uyarısı
AB Dış Politika ve Güvenlik Yüksek Temsilcisi 
Mogherini, “ABD, sadece 2 yıl önce BMGK’da anlaşmayı 
onayladı ve şekillenmesinde büyük rol oynadı. 
Anlaşmaya onay veren aynı ülke anlaşmayı iptal ederse 
Amerika, dünyanın geri kalanına ‘ABD’ye güvenilemez’ 
mesajı verir” dedi.

Kuzey Kore: 
‘’Amerika’nın yüzde 
90’ını yok edebilir’’
ABD Kongresi’ne gönderilen rapora göre, Kim 
Jong Un eğer Amerika’ya bir elektromanyetik 
bomba atarsa, tüm Amerikalıların yüzde 90’ını 
yok edebilir

КНДР может уничтожить 
90% населения США 
В отчёте, направленном в Конгресс США, 
говорится о том, что, если Ким Чен Ын 
нанесёт электромагнитный удар по 
Америке, то сможет уничтожить 90% 
населения. 

ЕС сделал Трампу предупреждение 
относительно «ядерной сделки»
Верховный представитель ЕС по иностранным 
делам и политике безопасности Федерика 
Могерини сказала следующее: «США одобрили 
данное соглашение только 2 года назад и сыграли 
важную роль в его формировании. Если та же 
страна, которая одобрила соглашение, выйдет из 
него, то США даст, таким образом, всему миру 
понять, что «США не стоит доверять». 

Kırgızistan’ın Yeni Cumhurbaşkanı 
Sooronbay Ceenbekov oldu
Kırgızistan’da cumhurbaşkanlığı seçimini ilk turda, Sosyal Demokrat 
Partinin adayı Sooronbay Ceenbekov  kazandı.

Новым президентом Кыргызстана стал 
Сооронбай Жээнбеков 
В первом туре президентских выборов в Кыргызстане победу 
одержал кандидат от партии СДПК Сооронбай Жээнбеков. 

Россия сделала заявление!  
«Угроза войны»
МИД России заявил, что они будут по-
прежнему полностью привержены ядерной 
сделке. Министр иностранных дел Германии 
Зигмар Габриэль заявил, что если США выйдут 
из соглашения по ядерной сделке, в регионе 
может возникнуть новая угроза войны.

Rusya açıkladı! ‘Savaş tehdidi’
Rus Dışişleri Bakanlığı, İran nükleer 
anlaşmasına tamamen bağlı kalacaklarını 
bildirdi. Almanya Dışişleri Bakanı Gabriel de 
ABD’nin İran’la nükleer anlaşmadan çekilmesi 
durumunda bölgede acil bir savaş tehdidinin 
ortaya çıkacağı uyarısında bulundu.

‘Suriye’de 
13 milyon 

insan 
yardıma 
muhtaç’

13 млн человек 
в Сирии 
нуждаются в 
гуманитарной 
помощи
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%80’nin ötesinde Kurtlar Vadisi müddeimi 
olmasından kaynaklı küçücükte olsa, bir 
nebzede olsa Yaptığımız diziler ve sınama 
filmleri ile milletimize dolayısı ile milli ira-
deye katkımız olmuşsa ne mutlu bizlere. 

İnşallah yeni nesil bunları en azından sey-
rederek bu gibi yapımlara bakarak neler 
olduğunu bilmiş olacaklar, birbirlerinden 
haberdar olmuş olacaklar. Bu da teknoloji-
nin aslında önemli bir araç gereç olduğunu 
bize anlatıyor. Aslında bu imkanlar sayesin-
de Menderes zamanında yaşayamadığımız 
acı şeyleri aktarabiliyoruz,  Çünkü o zaman 
da bu günkü gibi bir teknoloji yoktu, in-
sanlarımız birbirlerinden haberdar bile de-
ğillerdi. İletişimler yoktu, Vatandaşlarımız 
o günlerde hiç kendileriyle iletişim kurma 
imkanı olmadığı için, beraber yürüyelim, 
tankın karşına geçelim milli iradeye sahip 
çıkalım diyemediler. ama günümüzdeki bu 
teknolojinin varlığı sayesinde insanlar bir-
birleriyle iletişim kurmaya başladılar ve o 
geceyi milletçe bertaraf ettik.

 “Bir Gazinin ve Bir Şehidin, Şehit Ya-
kınlarının İsteyeceği Tek Şey Unutul-
mamaktır.”

Buradan şehitlerimize, Rahmetler onların 
yakınlarına sıhhatler diliyorum. Gazile-
rimize şifa ve şükranlarımı sunuyorum. 
Onlar sayesin de bugünleri yaşıyoruz, min-
nettarız. Onların tek istediği bence dua ve 
unutulmamaktır. Bir gazinin ve bir şehidin, 
şehit yakınlarının isteyeceği tek şey unu-
tulmamaktır. Ben onları unutmadığımızı 
unutmayacağımızı söylemek istiyorum. 
Çünkü onlar ölmezler onlar bizim gönlü-
müzde hep yaşayacaklar. 

Başkent Ankara’da ilgi oldukça yüksek 
burada sadece gösterim olacaktı ama bir 
galaya dönüşüverdi. Buradan herkese te-
şekkür ederim, Ankara’ya teşekkür ederim. 
Aynı zaman da hem AK partiden, hem 
MHP grubundan milletvekillerimiz ka-
tıldılar ayrı ayrı teşekkür ediyorum, hem 
parti başkanlarına hem yönetimdeki bütün 
arkadaşlara ve aynı zamanda milletvekille-
rimize teşekkür ediyorum. O geceyi onlarda 
unutmamışlar ve unutturmamaya özen 
gösterttirici ayrıca teşekkür ediyorum. Ay-
rıca gazilerimize ve yakınlarına, şehitleri-
mize ve yakınlarına onların çocuklarına ve 
özellikle şehit annelerine ve dahi anneciği-
me bu filmi atfediyorum. Teşekkür ederim 
arkadaşlar. Allah’a emanet olun dedi.

te hayırlı uğurlu olsun.

Kurtlar Vadisi Irak, Kurtlar Vadisi 
Filistin’den sonra Kurtlar Vadisi VATAN 
isimli bir film yaptık. 

Her birisi aslında milletimizin yaşamış 
olduğumuz sıkıntılar neticesinde yapılmış 
filimlerdir. 

Bir tanesi Irakta bizim başımıza çuval 
geçirme olayının akabinde yaptığımız bir 
filmdir, diğeri Filistin de mavi Marmaraylar 
9 şehidimiz vardı ona binaen yapmıştık. 
Üçüncü filmimizde VATAN’ ımız da 15 
Temmuz ihanet gecesini anlattığımız daha 
da önemlisi 15 Temmuzun perde arkasını 
anlattığımız bir film oldu. 

Vatan filminde tamamen vatan evlatlarını, 
kahramanlarını yani kahraman Türk mille-
tini anlatıyoruz diyebiliriz.

Orada Polat Alemdar, Erhan, Cahit, bir Ya-
sin gördüğünüz zaman bilin ki, o milletin 
kendisidir, o sizsiniz, o vatan evladıdır. 

İzleyeceğiniz filmde Polat karakterinin bir 
sözü var “Sende kimsin diye sordukla-
rında, VATAN Evladı “diyor..

Bu filmde 15 Temmuz Darbe gecesini ve 
onun perde arkasını anlatmaya çalıştık. Her 
biriniz orada kendinizi görebilirsiniz. İzle-
yeceğiniz filmde Polat karakterinin bir sözü 
var “Sende kimsin diye sorduklarında, Va-
tan Evladı “ diyor, Evet işte o sizsiniz vatan 
evladı sizlersiniz ve o vatan evladı şehit-
lerimiz o vatan evladı gazilerimiz.. Orada 
kahraman Vatan evlatları, kahraman olan 
MİLLETİN kendisi. O gece bir hücuma dur 
diyebilme cesaretini gösteren o insanlara 
şükranlarımı sunuyorum.

Aynı zamanda bu filmde çocuklarımız 15 
Temmuz ihanetini hafızalarında, bellekle-
rinde hep yaşasınlar, unutmasınlar, unut-
turmasınlar diye yaptık. Çünkü biz daha 
öncesinde de darbelere maruz kalmış bir 
milletiz. Ancak bu demokratik olmayan bir 
çözüm olduğunu Biz bugünler de hissedebi-
liyoruz, anlayabiliyoruz, idrak edebiliyoruz. 
80’ ler de bunu biz anlayamadık, anlatan 
imkanlarımız mecralarımız pek yoktu. 
Bugünlerde hem anlatılması gerektiğini 
düşündüğümüz için hem de anlatan imkan 
kabiliyet ve mecraların çoğalması amacıyla 
bizler öncülük yapmış olduk. 

ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU)- Polat Alemdar karakteri ile 

sevilen oyuncu Necati Şaşmaz’ın katıldığı 
gecede ilgi çok büyüktü. Çok sayıda millet-
vekili, belediye başkanı, bürokrat ve seçkin 
davetlilerin katıldığı gecede sürprizler ya-
şandı..

Vatan Filmi Seyircisi ile Ankara’da Buluştu-
ğunda, sivil toplum kuruluşları, gaziler ve 
minik öğrenciler ellerinde Türk bayrakları 
“Her Şey Vatan İçin” Sloganları ile Necati 
Şaşmaz’ı karşıladılar.  Minik öğrenciler ge-
tirdikleri çiçekleri taktim ettiler ve böylece 
küçük öğrenciler “Vatan Filmini Necati Şaş-
maz” ile birlikte seyretme imkânına sahip 
oldular.

1200 STK Adına Başkent Platformun-
dan; Necati Şaşmaz’a “Devletin Sahibi 
Millettir, İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşa-
sın, 15 Temmuzu Unutmadık, Unuttur-
mayacağız” yazılı Türk bayrağı.. 

Gecede bir süpriz daha yaşandı, Başkent 
Platformunun 15 Temmuz sonrası başlattığı 
Bayrak kampanyası çerçevesinde 1200’ü aş-
kın Sivil Toplum Kuruluş temsilcileri adına 
Necati Şaşmaz’a,  “Devletin Sahibi Millettir, 
İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın, 15 Temmuzu 
Unutmadık, Unutturmayacağız” yazılı Türk 
bayrağını gazilerle birlikte hediye etti.

Başkent platformu daha öncede “15 Tem-
muzu Unutmama, Unutturmama” adına 
Kampanya Başlatmış, Kampanya Çerçe-
vesinde; Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a, Başbakan Binali Yıldırım’a, Ma-
hir Ünal’a, Fatih Şahin’e, Ravza Kavakçı’ya 
ve bir çok devlet büyüklerine taktim edil-
mişti..

Necati Şaşmaz, Vatan simama filmi ile 
“15 Temmuz gecesini anlattığımız gibi 
daha da önemlisi 15 Temmuzun perde 
arkasını deşifre ettiğimiz bir film” 
dedi.

Gösterim öncesi başrol oyuncusu Necati 
Şaşmaz, oyuncularla birlikte basının karşı-
sına geçti.   

Merhabalar Ankara da gazilerimiz, sivil 
toplum temsilcilerimiz, geleceğimiz olan 
küçük yavrularımız milletvekillerimiz, be-
lediyeye başkanlarımız ve siz değerli misa-
firlerimizle vatan filmimizde buluşmamız 
beni çok mutlu etti, ‘’VATAN’’ vatana mille-

Ankara’da Gösterime Giren 
“Kurtlar Vadisi VATAN” Sinema 
Filmine ilgi çok büyüktü..
Geçtiğimiz Günlerde Kurtlar Vadisi Vatan Sinema Filmi, 
Ankara Anteras Alışveriş Merkezinde Seyircisi ile Buluştu. 
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ты кто такой?» Полат отвечает: «Сын 
Родины». Каждый из вас, погибших, 
участников событий является сыном 
нашей родины.  В этой картине героями 
являются обычные люди, т.е. наш народ. 
Я выражаю благодарность тем людям, 
которые смогли в ту ночь противостоять 
злу. Также данная картины была снята 
для того, чтобы наши дети не забывали 
события 15 июля, потому что мы и ра-
нее подвергались попыткам переворота. 
Сегодня мы видим и понимаем, что это 
противоречит демократии. В 80-е годы 
мы не поняли этого, т.к. не было такой 
возможности. Сегодня же мы сделали 
это, потому что считаем, что всё это 
нужно объяснять и имеет больше воз-
можностей для этого. 

Нам будет очень приятно, если наши 
картины и сериалы, которые на 80% яв-
ляются продолжением «Долины волков», 
хоть и немного, но всё-таки способ-
ствуют развитию национальной воли.  
Надеюсь, что будущие поколения хотя 
бы смотря эти фильмы, будут знать о 
том, что происходило и будут делиться 
друг  с другом этим. Это, на самом деле, 
показывает нам, как важны и нужны тех-
нологии. Благодаря технологиям, мы бы 
смогли во времена Мендереса избежать 
многие негативные события, но тогда не 
было таких технологий, и многие даже не 
знали ничего друг о друге. В те дни наши 
соотечественники не могли связаться 
друг с другом, чтобы выйти вместе про-
тив танков в защиту национальной воли.  
Но в наши дни, благодаря технологиям, 
люди смогли установить контакт и общи-
ми усилиями отстоять страну в ту ночь. 

Единственное, чего хотят ветераны, по-
гибшие и их близкие – это не быть забы-
тыми 

Выражаю свои соболезнования близ-
ким погибших и желаю скорейшего 
выздоровления ветеранам. Хочу побла-
годарить всех их, ведь благодаря им мы 
здесь находимся сейчас.  Я думаю, что 
единственное, чего они хотят – это ваши 
молитвы и не быть забытыми. Мы никог-
да не забудем их, потому что они будут 
жить вечно в наших сердцах. Интерес 
в Анкара очень высок. Мы собирались 
провести здесь просто показ картины, 
но получилась торжественная премьера. 
Хотел бы поблагодарить всех в связи с 
этим. Также хотел бы сказать спасибо 
руководителям и депутатам Партии 
справедливости и развития и Партии 
националистического движения. Они 
также помнят те события и делают всё, 
чтобы об этом не забыли. Посвящаю этот 
фильм ветеранам, погибшим, их близ-
ким, детям и особенно матерям, включая 
и мою мать. Большое спасибо! Да хранит 
вас Всевышний!». 

картина «Долина волков. Родина» проли-
вает свет на то, что происходило за кули-
сами всех событий 15 июля». 

Сыгравший главную роль в картине Нед-
жати Шашмаз выступил на пресс  - кон-
ференции вместе с другими актёрами и 
сказал:   

«Здравствуйте. Я очень рад, что премье-
ра картины «Долина волков. Родина» по-
служила поводом для встречи в Анкаре с 
ветеранами, НПО, детьми, которые явля-
ются нашим будущим, депутатами, мэ-
рами и остальными гостями.  Надеюсь, 
что картина послужит на благо нашего 
народа и родины. После картин «Долина 
волков. Ирак» и «Долина волков. Пале-
стина» мы выпустили следующую под 
названием «Долина волков. Родина».  Ка-
ждая из них появилась в результате ис-
пытаний и трудностей, которые пережил 
наш народ.  Основой для первой карти-
ны стал «Инцидент с мешком», пережи-
тый 4 июля  2003 года, а для второй  - со-
бытия в Палестине у берегов Газы, где мы 
потеряли 9 человек. В основу третьего 
фильма легли события во время попыт-
ки переворота 15 июля. Самое главное, 
что картина «Долина волков. Родина» 
проливает свет на то, что происходило за 
кулисами всех событий 15 июля.  Можно 
сказать, что картина посвящена  сынам 
родины, героическому народу Турции.  
Когда вы будете наблюдать за Полатом 
Алемдаром, Эрханом, Джахитом и Яси-
ном, то знайте, что каждый из них оли-
цетворяет народ, т.е. вас.  

В одной из сцен на вопрос: «А ты кто та-
кой?» Полат отвечает: «Сын Родины». 

Мы попытались пролить свет на то, что 
происходило за кулисами всех событий 
15 июля. Каждый из вас может узнать 
там себя. В одной из сцен на вопрос: «А 

АНКАРА ( Гражданская инициатива) 
– Торжественное мероприятие с уча-

стием актёра Неджати Шашмаза, кото-
рый полюбился зрителю по роли  Полата 
Алемдара, вызвало большой интерес.  На 
мероприятии, на котором присутствова-
ли депутаты, мэры, чиновники и видные 
государственные деятели, не обошлось 
без сюрпризов.  

Во время премьеры картины «Долина 
волков. Родина»  в Анкаре  Неджати 
Шашмаза встретили представители 
НПО, ветераны и ученики с турецкими 
флагами в руках, которые украшали ло-
зунги «Всё для Родины». Далее ученики 
вручили актёру цвету, после чего начался 
показ. 

Столичная платформа вручила  Неджати 
Шашмазу от имени более чем 1200 НПО  
турецкий флаг с лозунгами «Государство 
принадлежит народу», «Хочешь процве-
тания государства  - создай условия для 
людей» и «Не забыли и не позволим за-
быть 15 июля»

В рамках своей кампании, начатой после 
событий 15 июля, Столичная платформа 
вместе с ветеранами и участниками тех 
событий вручила  Неджати Шашмазу от 
имени более чем 1200 НПО  турецкий 
флаг с лозунгами «Государство принад-
лежит народу», «Хочешь процветания 
государства  - создай условия для людей» 
и «Не забыли и не позволим забыть 15 
июля». 

За время реализации вышеуказанной 
кампании Столичная платформа вручила 
флаги президенту Реджепу Тайипу Эр-
догану, премьер – министру Бинали Йы-
лырыму, Махиру Уналу, Фатиху Шахину, 
Равзе Кавакчы и многим другим видным 
государственным деятелям. 

Неджати Шашмаз: «Самое главное, что 

Вышедшая в прокат в Анкаре 
картина «Долина волков. Родина» 
вызвала большой интерес
В минувшие дни в ТЦ «Антерас» в Анкаре прошла 
премьера картины  «Долина волков. Родина».
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БИШКЕК (Гражданская инициати-
ва) - В первом туре президентских 

выборов в Кыргызстане на первое место 
вырвался кандидат от партии СДПК 
Сооронбай Жээнбеков, набрав 54,8% 
голосов. После объявления результатов 
Жээнбеков выступил на пресс – конфе-
ренции. 

Жээнбеков поблагодарил  свою команду, 
народ и журналистов за поддержку. Он 
считает, что выборы были честными и 
демократичными и добавил: «Кыргыз-
стан показал сегодня всему миру, что 
мы демократическое и суверенное госу-
дарство. Что только народ Кыргызстана 
решает судьбу страны. Я благодарен 
моим оппонентам, которые работали в 
очень жесткой борьбе и сделали выборы 
конкурентными. У меня после результата 
выборов появилась большая ответствен-
ность, и я ее чувствую. Я сделаю все воз-
можное и невозможное, чтобы оправдать 
доверие народа.За 6 лет мы получим раз-
витие во всех областях. Мы должны все 
укрепить и закончить, впереди многие 
этапы реформ. Спасибо всем большое».

На вопрос о кыргызско  - казахских 
отношениях Сооронбай Жээнбеков 
овтетил: «Каждое государство — суве-
ренное, и мы должны ко всем относиться 
уважительно. Тогда все вопросы решатся 
сами. Мы в таком русле работаем — ко 
всем с уважением относимся, особенно 
к нашим соседям», — сказал Жээнбеков. 
Говоря о своем отношении к Нурсултану 

Назарбаеву Жээенбеков ответил, что 
«это президент соседнего братского го-
сударства. Мы с уважением относимся к 
государствам и их президентам, с кото-
рыми сотрудничаем».

Как сообщила на пресс-конференции 
председатель ЦИК Кыргызстана Нуржан 
Шайлдабекова, к настоящему моменту 
получены данные об итогах голосования 
с 97% участков, явка избирателей на пре-
зидентских выборах 15 октября состави-
ла 55,93%.

По предварительным данным, за 
С.Жээнбекова проголосовало 54,22% 
избирателей, т.е. 914  806 человек. 

На президентских выборах 15 октября 
за С.Жээнбекова проголосовало 54,22% 
избирателей.  Лидер партии «Республи-
ка» Омурбек Бабанов набирает 33,47% 
голосов. 

На третьем месте по числу голосов – ли-
дер партии «Бүтүн Кыргызстан» Адахан 
Мадумаров, который набирает 6,41%, а 
на четвртом - лидер партии «Ак Шум-
кар» Темир Сариев, набравший 2,54%  
голосов. 

Согласно законодательству,  окончатель-
ные результаты выборов будут объявле-
ны в течение 20 дней. 

erdirmek. Hepinize çok teşekkür ederim.» 
şeklinde konuştu.

Konuşmasından sonra gazetecilerin Kır-
gız-Kazak sınır meselesiyle ilgili soruyu 
yanıtlayan Ceenbekov, “Komşularımızın 
hepsine saygı duyuyor ve onlara eşit saygı 
gösteriyoruz ve eşit bir tavır bekliyoruz. 
Her devlet eğemen ve biz herkese saygı ile 
davranmalıyız. İşte ozaman tüm sorunlar 
çözülebilir. Biz bu yolla çalışacağız.” ifadele-
rini kullandı.

Kazakistan Cumhurbaşkanı Nursultan Na-
zarbayev ile ilişkisi hakkında soruya Ceen-
bekov, “Nazarbayev, komşu bir kardeş dev-
let başkanıdır. İşbirliği içinde olduğumuz 
devletlere ve cumhurbaşkanlarına saygı 
duyuyoruz.” dedi.

Ülke genelinde sandıkların yüzde 97’sinin 
açıldığını kaydeden Kırgızistan Merkez 
Seçim Komisyonu (MSK) Başkanı Nurjan 
Şaildabekova, «15 Ekim cumhurbaşkanlığı 
yarışında seçmenlerin yüzde 55,93›ü oy 
kullandı.» Dedi. 

Seçimlerde sayılan oylara göre, 
Ceenbekov›un yüzde 54,22 oy oranıyla 914 
bin 806 seçmenin desteğini aldığı gözlem-
lendi.

15 Ekim cumhurbaşkanlığı Seçimlerinde oy 
dağılımına göre Sosyal Demokrat Partinin 
adayı Sooronbay Ceenbekov 54,22 Cum-
huriyet Partisinin Kurucu Lideri Ömürbek 
Babanov›un yüzde 33,47, Bütün Kırgızis-
tan Partisi Lideri Adahan Madumarov›un 
yüzde 6,41, Ak Şumkar Partisinin Lideri 
Temir Sariyev›in yüzde 2,54 oy aldı.

Kırgızistan seçim yasasına göre, kesin so-
nuçların 20 gün içinde açıklanacağını ifade 
ediliyor.

BİŞKEK (Sivil İnisiyatif / Zeliha SOR-
KUNLU)-  Sosyal Demokrat Partisi 

tarafından aday gösterilen eski Başbakan 
Sooronbay Ceenbekov yapılan cumhurbaş-
kanlığı seçimlerinde halkın % 54.8 oyunu 
kazanarak birinci oldu. Seçim sonuçları 
belirtildikten sonra Ceenbekov basın top-
lantısı düzenledi.

Basına yapılan toplantıda konuşma yapan 
Ceenbekov, ekibine, halka, ve gazetecilere 
desteklerinden dolayı teşekkür ederken, 
“Bugün Kırgızistan tüm dünyaya eğemen, 
bağımsız, demokratik bir devlet olduğunu 
ve sadece Kırgızistan halkının ülkenin ka-
derini kararlaştırdığını gösterdi.” dedi.

Eski Başbakan, zor bir mücadele içinde olan 
ve seçimi rekabetli yapan rakiplerine şük-
ranlarını dile getirdi.

Sooronbay Ceenbekov, “Seçim sonuçla-
rından sonra bana büyük bir sorumluluk 
düşüyor ve ben bunu hissediyorum. Halkın 
güvenini haklı kılmak için mümkün olan 
her şeyi yapacağım. Son 6 yılda, her alanda 
geliştik, çok başarılara ulaştık. Ana göre-
vim bütün bunları güçlendirmek ve sona 

Kırgızistan’ın Yeni Cumhurbaşkanı 
Sooronbay Ceenbekov oldu
Kırgızistan’da cumhurbaşkanlığı seçimini ilk turda, Sosyal Demokrat 
Partinin adayı Sooronbay Ceenbekov  kazandı.

Новым президентом Кыргызстана 
стал Сооронбай Жээнбеков 
В первом туре 
президентских выборов 
в Кыргызстане победу 
одержал кандидат от 
партии СДПК Сооронбай 
Жээнбеков. 

Напряженность растет: Президент 
США Дональд Трамп завтра (14 ок-

тября 2017 года) намерен объявить о вы-
ходе из ядерного соглашения с Ираном.

Министр иностранных дел России Сер-
гей Лавров обсудил по телефону с главой 
МИД Ирана Джавадом Зарифом ситуа-
цию вокруг соглашения по ядерной про-
грамме. По словам Лаврова, Россия пол-
ностью привержена реализации ядерной 
сделки в том виде, в котором ее одобрил 
Совбез ООН.

МИД ГЕРМАНИИ СДЕЛАЛ ПРЕДУПРЕ-
ЖДЕНИЕ 

Министр иностранных дел Германии 
Зигмар Габриэль предостерег, что если 
США выйдет из соглашения по ядерной 
сделке с Ираном, в регионе может воз-
никнуть новая угроза войны. 

УГРОЗА ВОЙНЫ 

Министр иностранных дел Германии 
Зигмар Габриэль подчеркнул, что иран-
ская сделка может превратиться в аме-
риканскую внутриполитическую игру. 
В случае отказа США от соглашения по 
иранской ядерной программе, ситуа-
ция с безопасностью только ухудшится, 
поскольку Тегеран снова может начать 
работу над ядерным оружием. Таким 
образом, вернется прямая угроза войны 
между Израилем и Ираном. 

ALMANYA UYARDI

Alman Dışişleri Bakanı, ABD’nin İran’la 
nükleer anlaşmadan çekilmesi durumun-
da bölgede acil bir savaş tehdidinin orta-
ya çıkacağı uyarısında bulundu.

 SAVAŞ TEHDİDİ

İran anlaşmasının Amerikan iç 
siyasetinde bir piyon haline gelmesinin 
üzücü olduğunu vurgulayan Gabriel, 
ABD›nin anlaşmadan çıkması halin-
de Tahran’ın yeniden nükleer silahlar 
üzerinde çalışmaya başlayabileceğine dik-
kat çekti. Gabriel, İran ile İsrail arasında 
yeni bir savaş tehlikesinin de bu durumda 
tekrar gündeme gelebileceğini kaydetti. 
KAYNAK: A.A.

ABD Başkanı Donald Trump’ın 
yarın (14 Ekim 2017) yapaca-

ğı İran nükleer anlaşması açıklaması 
öncesinde gerilim yükseliyor.

Rus Dışişleri Bakanlığı’nın yaptığı açıkla-
maya göre, Rusya Dışişleri Bakanı Sergey 
Lavrov, İranlı Mevkidaşı Muhammed Ce-
vad Zarif›le yaptığı telefon görüşmesinde, 
Rusya›nın, İran nükleer anlaşmasına 
tamamen bağlı kalmaya devam edeceğini 
bildirdi. 

Lavrov›un telefonda yaptığı görüşmede 
Zarif›e, Moskova’nın anlaşmayı  Birleşmiş 
Milletler Güvenlik Konseyi tarafından 
onaylandığı şekliyle uygulamaya kararlı 
olduklarını söylediği bildirildi.  

Россия сделала заявление!  
«Угроза войны»
МИД России заявил, что они будут по-прежнему полностью 
привержены ядерной сделке. Министр иностранных дел 
Германии Зигмар Габриэль заявил, что если США выйдут из 
соглашения по ядерной сделке, в регионе может возникнуть 
новая угроза войны.

Rusya açıkladı! ‘Savaş tehdidi’
Rus Dışişleri Bakanlığı, 
İran nükleer anlaşmasına 
tamamen bağlı 
kalacaklarını bildirdi. 
Almanya Dışişleri Bakanı 
Gabriel de ABD’nin İran’la 
nükleer anlaşmadan 
çekilmesi durumunda 
bölgede acil bir savaş 
tehdidinin ortaya çıkacağı 
uyarısında bulundu.
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Birleşmiş Milletler (BM) İnsani Yar-
dım Koordinatörü Panos Moustzis, 

“Şu anda Suriye’de halihazırda 13 milyon 
insan yardıma muhtaç durumda. Kışın 
gelmesiyle birlikte yardımları planlamak 
için Türkiye’de bulunuyoruz.” dedi.

BM Bölgesel İnsani Yardım Komisyonu’na 
yeni atanan Moumtzis, Şişli Marriott 
Otel’de basın toplantısı düzenledi.

Suriye krizi ve bölgedeki son gelişmelerle 
ilgili gazetecilerin sorularını yanıtlayan 
Moumtzis, Suriyelilere 2018’de insani 
yardım ulaştırma noktasında planlamalar 
yaptıklarını anlattı.

SURİYE’DE 13 MİLYON İNSAN YARDI-
MA MUHTAÇ DURUMDA

Kış aylarının gelmesiyle birlikte yardım 
faaliyetlerini hızlandırdıklarını belirten 
Moumtzis, şöyle konuştu:

‘’Suriye’de şu anda 13 milyon insan yar-
dıma muhtaç durumda. Kışın gelmesiyle 
birlikte bu kapsamda kış yardımlarını 
planlamak için Türkiye’de bulunuyoruz. 
Buradan Suriye’de ve diğer bölgelerde 
bulunan bütün aktörlere çağrıda bulunu-
yoruz; insani yardımları politik malzeme 
haline getirmesinler, siyasi koz olarak kul-
lanmasınlar.’’

Suriye’de bazı bölgelerde yaklaşık 2,9 mil-
yon sivilin acil yardıma ihtiyaci olduğuna 
dikkati çeken Moumtzis, özellikle kuşa-
tılmış durumda olan bölgelerde yaklaşık 
dörtyüz bin insanın yardım beklediğini 
anlattı.

Suriyeli ve diğer uluslararası aktörlere çağ-
rıda bulunan Moumtzis, şöyle devam etti:

‘’Biz bu yardımları yaparken tamamen 
insani politikalar doğrultusunda yapıyo-
ruz. Biz nasıl hiçbir siyasi kaygı gütmeden 
bu insani yardımı gerçekleştiriyorsak, ta-
rafların da yardımlarımızı bu şekilde de-
ğerlendirmeleri gerektiğini düşünüyoruz. 
Bölgede bulunan ve insanı yardım konu-
sunda çalışan bütün sivil toplum kuruluş-
ları, okullar ve bu konuda bireysel çalışan 
insanların korunmasını istiyoruz.’’

Eylül ayında Rakka’da, İdlib’de Deyr ez-
Zor›da çok sayıda insanın hayatını kaybet-
tiğini anımsatan Moumtzis, insani yardım 
kuruluşları ile irtibata geçtiklerini anlattı.

Moumtzis, şu anda Rakka›da 8 bin kişinin 
çok zor şartlar altında yaşadığını belirte-
rek, «Deyr ez-Zor›da da aynı şekilde çok 
zor şartlar yaşanıyor. Buradaki askeri ope-
rasyonlardan dolayı bazı insanlar mülteci 
durumuna düştü. Mülteci duruma düş-
müş bu insanların korunması için tarafla-
ra çağrıda bulunuyoruz. Bölgede, yardıma 
ihtiyacı olan insanlara ancak yüzde 35›lik 
bir finans sağlayabiliyoruz. Uluslararası 
kuruluşlardan daha çok destek bekliyo-
ruz.» diye konuştu.

KAYNAK:AA

Координатор гуманитарной помощи 
ООН в Сирии Панос Моумцис провел 
пресс-конференцию  в отеле «Marriott 
Hotel Sisli», в ходе которой ответил на 
вопросы журналистов относительно си-
рийского кризиса и нынешней ситуации 
в регионе. 

13 МЛН ЧЕЛОВЕК В СИРИИ НУЖДА-
ЮТСЯ В ГУМАНИТАРНОЙ ПОМО-
ЩИ

 «В Сирии на данный момент 13 милли-
онов человек нуждаются в гуманитар-
ной помощи. Скоро начнутся холода, 
поэтому мы приехали в Турцию, чтобы 
обсудить дальнейшие поставки гумани-
тарной помощи в Сирию. Мы призываем 
все силы, находящиеся в Сирии и других 
регионах, не использовать гуманитарную 
помощь в качестве политического ин-
струмента или политического козыря», 
- заявил Панос Моумцис. 

Господин Моумцис также подчеркнул, 
что около 2,9 миллиона человек в Сирии 
нуждаются в срочной гуманитарной по-
мощи, около 400 тысяч человек ожидают 
помощи в осажденных районах. 

 «Мы поставляем гуманитарную по-
мощь  в регионы исключительно с целью 
помочь нуждающимся. Другие страны, 
желающие оказать гуманитарную по-
мощь Сирии, должны подходить к этому 
вопросу именно таким образом. Мы 
хотим, чтобы все неправительственные 
организации, школы и отдельные волон-
теры, которые  работают над оказанием 
гуманитарной помощи в регионе, были 
под защитой», - добавил Моумцис. 

Кроме того, Панос Моумцис сказал сле-
дующее: К сожалению в Ракке, в Идлибе, 
и в Дейр-эз-Зор погибло очень много 
людей. У нас есть связи с гуманитарными 
организациями». 

«В данный момент 8000 человек живут в 
крайне трудных условиях в Ракке. В го-
роде Дейр-эз-Зор складывается такая же 
ситуация. Из-за военных действий в ре-
гионе, некоторые жители были вынужде-
ны покинуть свои дома.  Мы призываем 
всех защитить этих беженцов. К сожа-
лению, мы можем предоставить помощь 
нуждающимся только на 35 %. Поэтому 
ожидаем большей поддержки со стороны 
международных организаций», - заклю-
чил Моумцис. 

Источник: Агентство «Анадолу»

‘Suriye’de 
13 milyon 
insan yardıma 
muhtaç’
BM Bölgesel İnsani Yardım 
Koordinatörü Moumtzis, “Şu 
anda Suriye’de hâlihazırda 13 
milyon insan yardıma muhtaç 
durumda. Kışın gelmesiyle 
birlikte yardımları planlamak için 
Türkiye’de bulunuyoruz.” dedi.

13 млн человек 
в Сирии 
нуждаются в 
гуманитарной 
помощи
В Сирии на данный момент 13 
миллионов человек нуждаются 
в гуманитарной помощи. Скоро 
начнутся холода, поэтому мы 
приехали в Турцию, чтобы 
обсудить дальнейшие поставки 
гуманитарной помощи в 
Сирию», - сообщил координатор 
гуманитарной помощи ООН в 
Сирии Панос Моумцис. 

bu bağı jeostratejik çıkarları alanında sanki 
bir satranç taşı gibi kullanıyor. Küresel dü-
zeyde, Avrupa ve Amerika Birleşik Devletle-
ri ile ilişkilerinde, bir şeyleri garanti altına 
almak için Balkanlar’da oynuyor.” değerlen-
dirmesinde bulundu.

ABD›nin bölgedeki rolüne de değinen 
Rama, sözlerini şöyle sürdürdü:

«Onun (ABD›nin) rolü esastır. 40 yıllık Ar-
navut totaliter komünizmi ile emperyalist 
ve Amerikan karşıtı takıntının ardından 
Arnavut halkı, Amerikan ve Avrupa liberal 
değerleri için derin bir özlem geliştirdi. 
ABD›nin bölgemizdeki denge rolü vazgeçil-
mezdir.» KAYNAK:AA

вянским миром. Однако, похоже, эта 
связь используется как шахматная 
фигура в области геостратегических 
интересов. На глобальном уровне, с 
целью обеспечить гарантию в отно-
шениях с ЕС и США, Турция придает 
огромное значение Балканам».

Говоря о роли США в регионе, го-
сподин Рама продолжил свои слова 
следующим образом: «После 40 лет 
тоталитарного коммунизма, анти-
империалистической и антиамери-
канской позиции в стране, у народа 
Албании развилась глубокая тоска по 
либеральным ценностям Америки и 
Европы. Роль США является необхо-
димым условием баланса сил в нашем 
регионе».

Источник: Агентство «Анадолу»

Arnavutluk Başbakanı Edi Rama, Ar-
navutların Türkiye’yi, Balkan ülke-

lerine hiçbir şey dayatmaksızın kendi ro-
lünü oynamaya çalışan bölge ülkesi olarak 
gördüğünü söyledi.

Başbakan Rama, İtalya’nın “La Repubbli-
ca” gazetesine verdiği mülakatta, Türkiye, 
ülkesinin Avrupa Birliği (AB) ile enteg-
rasyonu, ABD ve Rusya’nın Balkanlar’daki 
rolü gibi birçok konuya değindi.

Rama, “Biz Arnavutlar Türkiye’yi, Balkan 
ülkelerine hiçbir şey dayatmaya çalışmak-
sızın kendi rolünü oynamaya çalışan bölge 
ülkesi olarak görüyoruz. Avrupa-Atlantik 
perspektifine bağlı bir ülke. Rusya’nın Sır-
bistan ile Slav dünyası ile bağı var. Ancak 

Премьер-министр Албании Эди 
Рама сказал следующее: «Народ 

Албании считает, что Турция играет 
важную роль на Балканском полуо-
строве и не пытается навязать свое 
мнение другим странам региона». 

В интервью итальянской газете «La 
Repubblica», премьер-министр Ал-
бании Эди Рама затронул многие во-
просы, включая интеграцию Турции с 
Европейским Союзом и роль США и 
России на Балканах. 

Господин Эди Рама сказал следующее: 
«Народ Албании считает, что Турция 
играет важную роль на Балканском 
полуострове и не пытается навязать 
свое мнение другим странам региона. 
Турция поддерживает евроатланти-
ческую перспективу. Помимо этого, 
Россия имеет связи с Сербией и сла-

Arnavutluk Başbakanı 
Rama: Arnavutlar, Türkiye’yi 
bölgenin bir ülkesi olarak 
görüyor.
Arnavutluk Başbakanı Rama, “Biz Arnavutlar 
Türkiye’yi, Balkan ülkelerine hiçbir şey dayatmaya 
çalışmaksızın kendi rolünü oynamaya çalışan 
bölge ülkesi olarak görüyoruz.” dedi.

Премьер-министр Албании Эди Рама: 
«Народ Албании рассматривает Турцию 
в качестве важного игрока на Балканском 
полуострове». 
«Народ Албании считает, что Турция играет важную роль на 
Балканском полуострове и не пытается навязать свое мнение 
другим странам региона», - заявил премьер-министр Албании Эди 
Рама.
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derliği (başkonsolosluk) tarafından günü 
gününe takip edilmiştir.»

“HALK İSYAN ETTİ”

Osmanlı arşivlerindeki belgelerde de bu 
konudaki bilgi paylaşımlarının yer aldı-
ğını vurgulayan Köse, 1900’lere doğru 
Katalanların isyana yönelik faaliyetleri-
nin Osmanlılara göre vahim bir noktaya 
geldiğini söyledi.

Katalan politikacıların bu süreçte İs-
panyol makamlarına karşı bir nevi pasif 
direnişte bulunduğunu dile getiren Köse, 
Madrid Başşehbenderliğince aktarılan 
bilgilerde şu ifadelerin yer aldığını anlattı:

“Katalanların İspanya Krallığı’na bağlılığı 
‘kerhen’ ve ‘istihsal-i maksat’ olarak görü-
lüyordu. Barselona ve çevresinde yaşayan 
Katalanlar, 1900’lere gelindiğinde kavi 
milliyetçi bir ruha ve İspanya’dan ayrıla-
rak kendi devletlerini kurma hayaline sa-
hiptiler. İspanyollar ise Katalanların ha-
zırlık ve direnişlerinden dolayı büyük bir 
endişe ve korku duymaktaydılar. Katalan-
lara göre, İspanya Başbakanı olan Fran-
cisco Silvela Le Vielleuze (1899-1900), 
iktidara gelmeden önce Katalonya’ya 
‘muhtariyet’ sözü vermiş fakat iktidara 
geldikten sonra bunu tutmamıştı. Silvela, 
her ne kadar kendisinin bu anlamda söz 
vermediğini söylese de Katalanlar, ken-
dilerine verilen sözlerin tutulmamasına 
tepki göstererek, pasif direnişe başladı. 
Bu direnişin bir parçası olarak Barselona 
ve çevre şehirlerde yaşayan halk, vergile-
rini vermeyerek, protesto hareketlerine 
giriştiler. Mağazalar kapandı ve halk is-
yan etti.”

Prof. Dr. Köse, 1900’deki bu gelişme üze-
rine olayları bastırmak için Silvela’nın 
halkı isyana teşvik eden önemli Katalan 
liderleri ve kişileri cezaevine gönderdiği-
ne ilişkin bilgilerin de yazışmada görül-
düğünü ifade etti.

Bu hareketin Katalanları sakinleştireceği 
yerde daha da hiddetlendirdiğine dikkati 
çeken Köse, İspanya hükümetinin, olay-
ların ciddiyet kazanması üzerine askeri 
tedbirlere başvurarak Barselona’ya asker 
gönderdiğini dile getirdi.

Çok sayıda Katalan liderin ve ahalinin 

cezaevine gönderilmesinden dolayı olay-
ların iyice kontrolden çıktığını bildiren 
Köse, olayları yatıştırmak için bölgeye 
gelen İspanya askeri yetkililerinin, ce-
zaevine gönderilen kişileri muvakkaten 
serbest bıraktığını ve olayların kısmen 
yatıştığını kaydetti.

Köse, belgelerde yer alan diğer bilgilere 
ilişkin şunları söyledi:

«Katalonya›da durumun iyice kötüye 
gitmesi üzerine önemli Katalan liderler, 
meseleye suhuletle bir çözüm bulabilmek 
için heyet oluşturdu ve merkezi hükü-
metle görüşmeler yapmak üzere Madrid›e 
gitti. Heyet Madrid›de ticaret ve ziraat 
odaları ile toplantılar yaptı, hatta Kral 
13. Alfons ile de görüştü fakat bu görüş-
melerden bir neticeye varılamadı. Kral 
13. Alfons, meselenin kan dökülmeden 
halledilmesi ve şiddet kullanılmaması 
taraftarıydı. Bu nedenle sert müdahale 
yanlısı Başbakan Silvera görevden alındı 
ve yeni hükümeti ikinci defa başbakanlık 
koltuğuna oturacak Marcelo Azcarraga 
Palmero kurdu. Yeni hükümet, bir taraf-
tan şiddetten uzak bir politika izlemeye 
devam ederken diğer taraftan da olası 
olaylara müdahalede önlem olarak 5. Car-
los zırhlısını Barselona›ya gönderdi.»

“1902’DE KATALONYA’DA TEKRAR 
AYAKLANMA BELİRTİLERİ GÖRÜL-
DÜ”

Barselona’da ivme kazanan direniş 
ve muhalefetin gün geçtikçe arttığını 
belirten Köse, “1902’de Katalonya’da 
tekrar ayaklanma belirtileri görülmeye 
başlandı. Don Carlos taraftarları her ta-
rafta gizlice askeri hazırlıklar yapıyordu. 
Barselona’nın etraf dağları ve tepelerinde 
gizli yerlere saklanan 12 bin süngünün 
İspanyol askerince ele geçirilmesi bunun 
bir göstergesidir. 1902 başlarında, Mad-
rid ve Avrupa’nın önemli kentlerinde, 
mayıs sonlarına doğru, Kral 13. Alfons’un 
taç giymesinin yıl dönümü törenlerinden 
önce Katalanların isyan edecekleri yö-
nünde beklentiler çok yaygındı.” dedi.

Köse, o dönemde yaşananlara ilişkin şu 
değerlendirmelerde bulundu:

“Mayıs 1902 sonlarında beklenen Ka-
talan isyanı bu yıl içinde gerçekleşmedi 

fakat Katalanların mücadele ve ayrılık 
istekleri günden güne arttı. 1909’da ya-
şanan kısa süreli iç savaş ve isyanlar bu 
süreçlerin bir sonucu oldu.

Birinci Dünya Savaşı’na girmeden önce 
Katalonya meselesi, günümüzdeki gibi 
İspanya’nın en önemli iç meselesiydi ve 
dünyanın ilgiyle takip ettiği bir gelişmey-
di. Katalan sorunu, hem ekonomik ve 
hem de siyasi olarak geçmiş dönemlerde 
İspanya’ya büyük istikrarsızlıklar getirdi. 
Katalan bağımsızlık hareketlerinin yoğun 
olduğu 1900-1909 arası kısacık dönem-
de 15 siyasetçinin başbakanlık koltu-
ğunda kalış süreleri dikkate alındığında 
İspanya’nın yaşadığı istikrarsızlık ve sı-
kıntının boyutları kolay anlaşılır.”

BİR ASIR SONRAKİ BENZERLİKLER

Köse, o dönemde Osmanlı Devleti’nin 
olaya yaklaşımı ile Türkiye’nin, bugün-
lerde dünya gündemini meşgul eden Ka-
talonya bağımsızlık referandumu süreci 
karşısındaki tutumunun bazı benzerlikler 
gösterdiğine işaret etti.

Geçmiş dönemde İspanyolların kararlı 
tutumlarının Katalan liderlere geri adım 
attırdığını, onları Madrid ile diyalog ve 
suhulet yollarını aramaya sevk ettiğini 
belirten Köse, “Bu yıllarda tüm dünya gibi 
Osmanlılar da İspanya’da gelişen olayları 
pürdikkat takip etmiştir. Aynı dönemde 
dünya gündemini meşgul eden ayrılıkçı 
Ermeni olayları, 2. Abdülhamit yönetimi-
nin dikkatini benzer olayları yaşayan İs-
panya’daki Katalan hareketine çevirmeye 
sebep olmuştur. Bu yıllarda Madrid’deki 
Osmanlı Başşehbenderliğinin en yoğun 
mesaisi, bu bölgedeki önemli gelişmeleri 
İstanbul’a eksiksiz ve doğru şekilde ilet-
mek olmuştur.” diye konuştu.

Katalonya’daki bağımsızlık referandumu-
nun da aynı şekilde hem İspanya’nın iç 
sorunu olarak büyük önem kazandığını 
hem de gerek dünya gerekse Türkiye ta-
rafından ilgiyle takip edildiğini anlatan 
Köse, şunları kaydetti:

“Katalonya, İspanya’nın bir iç meselesidir 
fakat Türkiye’nin yanı başında Kuzey 
Irak’ta yapılan bağımsızlık referandumu, 
Türkiye’nin Katalonya’daki gelişmelere 
bakışını etkilemiştir. Çünkü şayet Kata-
lan bağımsızlığına destek verilseydi, Ku-
zey Irak’ta ortaya çıkarılmaya çalışılan ya-
pıya karşı durmak tezat teşkil edebilirdi. 
Nitekim Başbakan Binali Yıldırım da bu 
konuya değinerek, ‘Kuzey Irak’ta da karşı 
çıktığımıza göre burada da karşı çıkmak 
normal’ tarzı ifadeler kullanmıştır.

Yani bir asır önce Osmanlılar gibi bugün 
de Türkiye, Katalan meselesini ilgiyle ta-
kip etmektedir. Osmanlıların o dönemde 
yaşadığı Ermeni olayları meseleye bakış-
larını nasıl etkilediyse, gerek içerdeki ge-
rekse Kuzey Irak merkezli son gelişmeler 
de Türkiye’nin Katalan meselesine bakış-
ta reel politikalar geliştirmesine sebep 
olmaktadır.” KAYNAK:AA

İspanya’nın doğusundaki Katalonya 
Özerk Yönetimi›nde, merkezi hükümet 

tarafından «yasa dışı» olarak tanımlan-
masına rağmen yapılan referandumun 
ardından bağımsızlık ilan edilmesi bek-
lenirken, bu talep sürpriz şekilde askıya 
alındı.

Devlet Arşivleri Genel Müdürlüğü bünye-
sindeki Osmanlı Arşivleri›ndeki 1900 ve 
1902 tarihli belgelerde ise Katalonya›nın 
bağımsızlık isteği, buna yönelik isyanlar 
ve bağımsızlık beklentisinin askıya alın-
masının 19. yüzyılda da yaşandığı görü-
lüyor.

Belgelerde, Osmanlı Devleti›nin Madrid 
Başşehbenderliğince, Sultan 2. Abdülha-
mit döneminin Osmanlı makamlarına 
bu konuda yapılan bilgilendirmeler yer 
alıyor.

Konu hakkında bilgi veren tarihçi Prof. 
Dr. Osman Köse, Katalonya ile ilgili bel-
gelerde yazılanların, bugünkü gelişmeler-
le benzerlik gösterdiğini söyledi.

İspanya’dan ayrılarak bağımsız devlet 
kurmak için çaba harcayan Katalanların 
Avrupa’nın en eski milletlerinden oldu-
ğunu ve köklü bir tarihleri bulunduğunu 
anlatan Köse, ülkenin 15. yüzyıldan iti-
baren Kastilya ve Aragon krallıklarının 
birleşmesiyle tamamen İspanya›nın ida-
resine girdiğini belirtti.

Katalanların sanat, ticaret, üretim ve kül-
tür alanlarındaki çalışkanlıklarına dikkati 
çeken Köse, Katalanlardaki bu farklılığın, 
İspanya›daki varlıklarını her zaman zin-
de, bağımsızlık arzularını da her zaman 
diri tutmalarında etkili olduğunu ifade 
etti.

Köse, 17. ve 18. yüzyıllarda Katalanların 
Madrid yönetimine karşı çok sayıda isyan 
çıkardığını bildirdi.

İspanyollara karşı asıl Katalan uyanışı ve 
isyanlarının 19. yüzyılın ikinci yarısından 
sonra ortaya çıktığını anlatan Köse, bu 
asırda Avrupa’da başlayan milliyetçilik 
hareketlerinin Katalanları da derinden 
etkilediğini, İspanyollara karşı direnme-
lerine ve birlik oluşturmalarına neden 
olduğunu söyledi.

Milliyetçilik hareketlerinin Avusturya 
ve Osmanlı gibi çok uluslu devletleri 
derinden sarstığı 19. yüzyıl sonlarında 
İspanya›nın da Katalanların ayrılmaya 
ve isyana yönelik faaliyetleri nedeniyle 
zor günler yaşadığını belirten Köse, şöyle 
devam etti:

«Asrın sonlarına doğru, 1878 Berlin 
Antlaşması ile Avrupa ve Balkan coğraf-
yasındaki topraklarının büyük kısmını 
kaybeden Osmanlı Devleti, Ermeni ayrı-
lıkçı hareketiyle uğraştığı bu dönemde, 
İspanya›da ortaya çıkan Katalanların 
hareketlenmelerini ve özerkliğe yönelik 
gayretlerini yakından ve ilgiyle takip 
etmiştir. Katalanların 1900’lere doğru 
Barselona ve çevresindeki faaliyetleri, 
özellikle Katalan lider Don Carlos ta-
raftarlarının faaliyetleri ve hareketleri, 
Osmanlı Devleti’nin Madrid Başşehben-

 Katalonya’nın asırlık bağımsızlık isteği, 
Osmanlı belgelerinde ortaya çıktı.
Katalonya’nın bağımsızlık 
isteği, buna yönelik isyanlar 
ve beklentisinin askıya 
alınmasının 19. yüzyılda 
da yaşandığı Osmanlı 
belgelerinde ortaya çıktı.
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за попытками каталонцев отделиться.  
Таким образом, Генеральное консульст-
во Османской империи в Мадриде день 
за днём следило за действиями каталон-
цев в Барселоне в 1900-е годы, а также за 
сторонниками лидера каталонцев Дона 
Карлоса.  

НАРОД ВЗБУНТОВАЛСЯ 

В архивных источниках времён Осман-
ской империи имеются упоминания об 
этом. Ближе к 1900 –м годам мятежные 
действия каталонцев по сравнению с 
положением османцев оказались более 
плачевными. Каталонские политики 
проявили слабое сопротивление испан-
ским. В отчёте Генерального консуль-
ства Османской империи в Мадриде 
говорится о следующем: «Создаётся 
впечатление, что привязанность Катало-
нии к Испании основана на «насилии» и 
«стремлении достигнуть цель». К 1900-м 
годам проживающие в Барселоне и во-
круг неё каталонцы были исполнены ду-
хом сильного национализма и желанием 
создать своё государство, отделившись 
от Испании. Испанцы же испытывали 
волнение и страх в связи с подготовкой 
и противостоянием каталонцев. По мне-
нию каталонцев, глава кабмина Испании 
Дон Франциско Сильвела-и-Ле Веллёз  
(1899-1900) до прихода к власти обещал 
Каталонии автономный статус, но с при-
ходом к власти не сдержал своего слова.  
Как бы Сильвела не убеждал всех в том, 
что он такого не обещал, каталонцы всё 
равно начали пассивное сопротивление.  
В результате жители Барселоны и близ-
лежащих территорий перестали платить 
налоги, выказывая тем самым своё про-
тест. Закрылись магазины, и начался 
мятеж». 

Проф.Д-р Кёсе также указал на то, что в 
целях подавить восстание и остановить 
события в 1900 -  годы Сильвела заклю-
чил под стражу видных каталонских 
лидеров. Однако, каталонцы вместо 
того, чтобы успокоиться, наоборот  - 
очень бурно отреагировали на это. Пра-
вительство Испании было вынуждено 
воспринять всё это всерьёз и направить 
в Барселону военные силы. Вследст-
вие заключения множества лидеров и 
простых людей события вышли из под 
контроля. Для того, чтобы успокоить 
мятежников, в места заключения были 
направлены уполномоченные военные 
руководители от испанского правитель-
ства, которые «временно» освободили 
узников. Лишь тогда волнения утихли. 
Проф.Д-р Кёсе отмечает следующее: 
«Так как ситуация в Каталонии сущест-
венно ухудшилась каталонские лидеры  
направились в Мадрид в составе офи-
циальной делегации для того, чтобы ре-
шить все вопросы мирным путём. Были 
проведены переговоры с торговыми 
и сельскохозяйственными палатами и 

даже с королём Альфонсом 13, но ника-
ких договорённостей не было достиг-
нуто. Король был за то, чтобы вопрос 
решился без насилия и кровопролития. 
По этой причине поддерживающий ре-
шительные действия Сильвера был от-
странён от должности главы кабмина, и 
на его место пришёл Марсело Аскарага 
Палмеро, который заново собрал каби-
нет министров. Новое правительство с 
одной стороны продолжало политику 
неприменения насилия, но с другой сто-
роны, в целях предупредительных мер, 
направило в Барселону броневик Карлос 
5».

В 1902 ГОДУ В КАТАЛОНИИ СНОВА 
ПОЯВИЛИСЬ ПРИЗНАКИ МЯТЕЖА 

Сопротивление в Барселоне с каждый 
днём набирало всё большие обороты. 
В 1902 году в Каталонии снова появи-
лись признаки мятежа. Сторонники 
Дона Карлоса тайно проводили военные 
подготовки со всех сторон. Доказатель-
ством этому служит то, что испанские 
военные конфисковали 12 тысяч шты-
ков, спрятанных среди гор вокруг Барсе-
лоны. В мае 1902 года, перед коронацией 
Альфонса 13, ожидались мятежные 
выступления каталонцев в Мадриде и 
других важных европейских городах. 
Однако, этого не произошло. Но проти-
востояние каталонцев усиливалось день 
ото дня.  Всё это вылилось в кратковре-
менную гражданскую войну в 1909 году. 
Но начала Первой мировой войны ка-
талонский вопрос был самым главным 
для Испании и был под пристальным 
наблюдением всего мирового общества. 
Каталонский вопрос  стал причиной 
серьёзной политической и экономиче-
ской нестабильности в Испании. Мас-
штабы этого можно легко проверить, 
глядя на то, что в период наибольшей 
динамики мятежных движений с 1900 
по 1909 гг. сменилось 15 разных глав 
кабмина Испании. 

АНАЛОГИЧНАЯ СИТУАЦИЯ СПУ-
СТЯ ВЕК 

По мнению Кёсе, отношение  Турции к 
референдуму в Каталонии сегодня схо-
же с подходом Османской империи в те 
годы к каталонскому вопросу. В прош-
лом решительная позиция испанцев 
заставила каталонских лидеров сделать 
шаг назад и искать пути мирного разре-
шения вопроса. В те времена Османская 
империя как и весь мир пристально 
следила за событиями в Испании. Сул-
тан Абульхамит II испытывал особый 
интерес к этой ситуации, потому что 
в его государстве наблюдалась схожая 
ситуация, связанная с армянскими се-
паратистами. Генеральное консульство 
Османской империи в Мадриде в те дни 
в регулярно и в подробностях сообщало 
информацию о ситуации в Мадриде. 
Нынешний референдум в Каталонии 
точно также является и внутренней 
проблемой Испании, и важной темой 
для Турции и для всего мира. Присталь-
ное внимание Турции к этому вопросу 
объясняется проведением аналогичного 
референдума в Северном Ираке по со-
седству. Если бы референдум в Катало-
нии был поддержан, то было бы очень 
трудно сдержать силы, которые пыта-
ются воцариться в Северном Ираке. Это 
подтвердил и премьер – министр Тур-
ции Йылдырым, сказав: «Судя по тому, 
что мы выступали против в Северном 
Ираке, наш протест и здесь является 
вполне нормальным явлением. Турция 
пристально следит за каталонским во-
просом точено так же, как и Османская 
империя сто лет назад. Причиной тому, 
что Турция проводит именно такую 
политику сегодня служит как ситуация 
внутри страны, так и в Северном Ираке, 
точно так же как когда-то армянский 
вопрос повлиял на политику Османской 
империи».  

Источник: агентство «Анадолу». 

В Каталонии на востоке Испании был 
проведён референдум касательно 

отделения Каталонии, несмотря на то, 
что руководство страны объявило его 
«незаконным». В то время как все ожи-
дали объявления независимости Ката-
лонии, референдум неожиданно был 
объявлен провалившимся.   

Согласно данным из архива Османской 
империи при Управлении гос.архивов 
ТР, в 1900 и 1902 гг. каталонцы также 
требовали независимости и выступали 
с протестами. Тогда процесс объявле-
ния независимости также провалился. 
Среди документов за тот период име-
ются письма Генерального консульства 
Османской империи в Мадриде к чи-
новникам при Султане Абдульхамиде 
II.   Историк Проф.Др. Осман Кёсе под-
твердил, что  информация из архивных 
документов про Каталонии тех лет ана-
логична сегодняшней ситуации.  По его 
словам, каталонцы, которые хотят отде-
литься от Испании, относятся к одной 
из самых древних европейских наций , 
глубоко уходящей корнями в историю. 
Начиная с 15 века, после воссоединения 
королевств Кастилья и Арагон, каталон-
цы полностью вошли в состав Испании. 

Кёсе отмечает, что каталонцы всег-
да отличались трудолюбием в сферах 
искусства, торговли, производства и 
культуры. Благодаря такому отличию 
каталонцам всегда удавалось сохранить 
своё имущество в Испании и желание 
отделиться. В 17 – 18 вв. каталонцы 
очень часто выступали с  протеста-
ми против официального Мадрида. 
Основное восстание каталонцев против 
испанцев началось после второй поло-
вины 19 века, когда в Европе начались 
националистические настроения, кото-
рые значительно повлияли на каталон-
цев. Это стало причиной, по которой 
они объединились против испанцев. 
Националистические движения очень 
сильно повлияли на такие многонацио-
нальные государства, как Австрийская 
и Османская империи.  В конце 19 века 
настали трудные времена для Испании, 
так как каталонцы бунтовали и хотели 
отделиться. Ближе к концу века, после 
подписания в 1878  году Берлинского 
соглашения, Османская империя поте-
ряла большую часть своих территорий 
на Балканах. В то время Османская им-
перия вела борьбу с армянскими сепара-
тистами, но всё же пристально следила 
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Документы, относящиеся к эпохе Османской империи, подтвердили, 
что  каталонцы  вот уже на протяжении ста лет желают обрести 
независимость 
Документы, относящиеся к эпохе Османской империи, 
подтверждают, что  каталонцев хотели обрести 
независимость и выступали с протестами в связи с 
этим ещё в 19 веке. 
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ANKARA (Sivil İnisiyatif / Zeliha 
SORKUNLU)- Öncelikle siz değerli 

okurlarımızla gazetemizin çıkış nokta-
sından, şuan ki bulunduğu başarı basa-
maklarını sizlerle paylaşmak istiyoruz..

Başkent platformu,  2007 yılında Os-
manlı İmparatorluğunun vakıf anlayışı-
nı örnek alarak,  “İnsanı Yaşat ki,  Dev-
let Yaşasın” anlayışına hizmet etmek 
için kurulmuş sivil bir inisiyatiftir.  

Gazetemiz, insanların ve toplumların 
sorunlarını, sivil toplum üzerinden tes-
pit edip, tespit edilen sorunları, ortak 
akıl üzerinden çözüm önerileri ile bir-
likte yetkili kurum kuruluş ve kamuoyu 
ile tarafsız paylaşmaktadır..

Gazetemiz, tüm sivil toplum kuruluşla-
rının adeta bir üst çatısı gibi, STK’ların 
çalışmalarını ve sosyal sorumluluk 
projelerini anlattıkları, tartıştıkları,  
fikirlerini paylaştıkları, kendilerini 
ifade edebildikleri bir iletişim aracı di-
yebiliriz.. 

Gazetemizin merkezinde insan var ve 

misyonumuz olan, ”İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın” anlayışını kabul etmiş, 
1200 ’ü aşkın sivil toplum kuruluş 
temsilcisi ile gönül birliği içinde devlet-
millet menfaatine yurt içinde ve yurt 
dışında lobi faaliyetlerini yürütmekte-
dir…

Uluslararası Sivil İnisiyatif Gazetesi,  
İngilizce-Türkçe yayın hayatına baş-
lamış şuan Rusça-Türkçe olarak yayın 
hayatına devam etmektedir.

Ayrıca, Türkiye üzerinden Kendi Stan-
dartlarında kendine özgü yayın anlayışı 
ile Rusça-Türkçe yayın yapan tek gazete 
olma özelliğine sahiptir diyebiliriz..

Kamuoyu taktir edecektir ki; Hızlı geli-
şen ve değişen dünyamızda bireyin ve 
toplumların nasıl bir etkileşim içinde 
olduğu hepimizce malum. İletişim bi-
reysel anlamda insanları ayrı ayrı etki 
alanına aldığı gibi, evrensel manada da 
ülkeler arasında sosyal, siyasal ve eko-
nomik yeni etkileşimler ortaya çıkar-
maktadır. 

Gazetemiz Türkiye de İl ve 
İlçelerde Temsilcileri Vasıtası 
İle Yaygın Hale Getiriliyor..

Küresel ve farklı kültür entegrasyonu 
içinde en önemli etkin araçlardan bi-
ride şüphesiz iletişimdir.  Öyle ki ileti-
şim, bir “Toplum Mühendisliği” olarak, 
insanlar ve ülkeler arasında toplumsal 
kitle iletişim aracı haline gelmiştir. 

İletişim toplumların adeta bel kemiği 
olmasına rağmen maalesef ülkemizdeki 
sivil toplum kuruluşları basında medya-
da yeteri kadar yer alamamaları dolaysı 
ile faydalı projelerini anlatamamasını 
büyük bir kayıp olarak görmekteyiz.  

Gönüllülük esasına göre hizmet veren 
sivil toplum kuruluşları devletten yete-
ri derecede destek alamıyorlar diyeme-
yiz. Fakat sivil toplum kuruluşları bu 
sorunu zaman zaman bazı güzel yürekli 
insanlar vasıtası ile aşabiliyorlar diyebi-

liriz. İşte bu güzel yürekli insanlardan 

biride Hasan Çalışkan…

 Adıyaman il abone temsilcisi olarak iş 

adamı Mehmet Çoban , bu ulvi görevi 

alarak ilçeleri en kısa zamanda oluştu-

racağını ve yaygın hale dönüştüreceğini 

beyan etti. Sivil İnisiyatif Ailesi olarak, 

hayırlı olsun diyoruz.

Bizler Uluslararası Sivil İnisiyatif Ga-

zetesi olarak,  yetkililere önerimiz sivil 

toplum kuruluşlarına yeteri derecede 

gazete ve televizyonlarda yer vermeleri-

ni bu vesile neticesinde insanların daha 

çok bilgi sahibi olduğu gibi topluma da 

faydalı olacağı inancı içindeyiz..  
KAYNAK: SİVİL İNİSİYATİF

Başkent platformu Himayesinde Yayın Yapan, Uluslararası Sivil 
İnisiyatif Gazetesi,  dış ülkelerden sonra şimdi de Türkiye de il ve 
ilçelerde temsilcileri vasıtası ile yaygın hale getiriliyor..

Благодаря представителям 
газета распространяется в 
различных провинциях и 
районах Турции
Международная газета «Гражданская инициатива», 
которая была создана на основе Столичной платформы, 
теперь распространяется не только за границей, но и 
в различных провинциях и районах Турции благодаря 
представителям.

АНКАРА (Гражданская инициати-
ва) – В первую очередь мы хоте-

ли бы поделиться с нашими дорогими 
читателями историей становления и 
развития нашей газеты.

Столичная платформа была создана 
в 2007  году как гражданская инициа-
тива и  взяла за основу один из прин-
ципов Османской империи - «Хочешь 
процветания государства – создай 
условия для людей».   
Наша газета собирает проблемы лю-
дей и сообществ посредством работы 
с  НПО, после чего направляет их в 
соответствующие уполномоченные 
органы и делится с обществом, пред-
лагая пути решения, разработанные 
сообща.
Можно сказать, что газета объединя-
ет все НПО и является инструмен-
том, посредством которого они могут 
разъяснить и обсуждать свою работу 
и проекты по социальной ответствен-
ности, делиться своим мнением и са-
мовыражаться.

Работа газеты акцентирована на 
человека и выполнение миссии под 
лозунгом «Хочешь процветания госу-
дарства – создай условия для людей». 
Совместно  с более чем 1200 НПО 
газета продвигает свои принципы 
за рубежом и внутри Турции, рабо-
тая во благо страны и народа.

Международная газета «Граждан-
ская инициатива», выходит в двух 
форматах: на английском и турец-
ком языках, на русском и турецком 
языках. 

Газета является единственным изда-
нием в Турции, выходящим в русско 
– турецком формате.

Как известно, в современном дина-
мичном мире человек и общество 
находятся в тесном взаимодействии. 
Если на примере отдельных лично-
стей коммуникация влияет на каж-
дого по-отдельности, то в глобальном 
масштабе она способствует социаль-
ному, политическому и экономиче-
скому взаимодействию между страна-
ми. 

Несомненно, коммуникация важна 
в глобальной и межкультурной ин-
теграции. Коммуникация является 
«строителем общества» и обеспечива-
ет связь между людьми и странами. 

Международная газета «Гражданская 
инициатива» хотела бы донести до 
уполномоченных лиц и органов свою 
рекомендацию  относительно того, 
что работа НПО должна больше осве-
щаться в медиа – пространстве; и это, 
несомненно, будет способствовать 
большей информированности людей 
и принесёт свои плоды. 
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Suriyeli deneyimli gazeteci Ahmed 
Muvaffak Zeydan, “Türkiye, Rusya 

ve İran arasındaki anlaşma çerçevesinde 
bazı Türk Silahlı Kuvvetleri unsurlarının 
Suriye’nin İdlib iline intikalini” AA mu-
habirine değerlendirdi.

Suriye halkının, Türkiye’nin, Arapların, 
Müslümanların ve ulusalararası toplu-
mun korumasını talep ettiğini ancak 
kimsenin müdahale etmediğini söyleyen 
Zeydan, “Aksine birçok taraf, uluslara-
rası destek alan ve halka komplo kuran 
Şam’daki katili (Beşşar Esed) korumak 
için geldi.” diye konuştu.

Zeydan, Türk Silahlı Kuvvetleri’nin 
(TSK) İdlib’e girmesiyle ilgili olarak 
«Kolaylıkla, bir damla kan akıtmadan 
girilmesi, sağduyu ve sağduyu sahipleri 
için zafer, karşıtları için ise hezimet anla-
mına gelir.» dedi.

“Suriye ve Türkiye adına mutluyum”

Türk ordusu ile sahadaki gruplar ara-
sında çatışma çıkmasını isteyenlerin 
bulunduğuna işaret eden Zeydan, “Ben 

Сирийский журналист Ахмед 
Муваффак Зейдан прокоммен-

тировал ситуацию касательно ввода 
турецкого контингента в Идлиб в рам-
ках договорённости между Турцией, 
Россией и Ираном, в своём интервью 
корреспонденту агентства «Анадолу» 
следующим образом: «Сирийский на-
род требует защиты Турции, арабов, 
мусульман и международного сообще-
ства, но никто ничего не предприни-
мает. Многие стороны наоборот, при-
шли для того, чтобы защищать убийцу 
в Дамаске (Башара Асада), который 
получил поддержку международных 
сил и организовал заговор против на-
рода.

То, что вооруженные силы Турции 
вошли в Идлиб без кровопролития, 
является победой здравомыслия и 
поражением для её противников. Есть 
стороны, заинтересованные в том, 
чтобы столкнуть турецкий военный 

bir Suriyeli olarak bugün Suriye ve Türki-
ye adına mutluyum. Çünkü Türk-Suriye 
kardeşliğinin en güzel tablosunun yansı-
tıldığını görüyoruz.” ifadelerini kullandı.

İdlib ile Kürt bölgeleri arasındaki tema-
sın engellenmesinin Türkiye açısından 
önemine değinen Zeydan, Halep›in 
kuzeyindeki Ceraplus›ta Türkiye ile 
Suriyeli gruplar arasında sağlanan 
işbirliğiyle oluşturulan modelin, Suriye 
halkına yeterince cesaret ve ilham verici 
olmadığına işaret ederek, Türkiye’nin 
başarı sağlamak için bazı önemli 
noktalara dikkat etmesi gerektiğini 
vurguladı.

İdlib’in Şam, Halep, Hama ve Humus 
kentlerinden gelen göçmenleri ve mülte-
cileri, farklı yetenek, kültür ve medeni-
yetleri barındırdığını, dolayısıyla burada-
ki seçkin ve kültürlü insanlarla iletişim 
halinde olunması gerektiğinin altını 
çizen Zeydan, Türkiye›ye bu topraklarda 
sosyal ve kültürel ağırlığı bulunan grup-
larla temas halinde olması çağrısı yaptı. 

KAYNAK:AA

контингент и другие местные группы. 
Я, являясь сирийцем, рад за Сирию 
и Турцию, потому что это является 
наилучшим примером  дружбы между 
нашими странами. Для Турции  очень 
важно, что контакты между Идлибом 
и курдскими районами прекратились. 
Сотрудничество, созданное между 
турецкими и сирийскими силами в 
Джераблусе на севере Алеппо, придаёт 
смелости и вдохновения сирийско-
му народу. Для того, чтобы добиться 
успеха, Турция должна обратить вни-
мание на некоторые важные моменты. 
Мигранты из Идлиба, Дамаска, Хама и 
Хумуса принадлежат к разным культу-
рам и цивилизациям, поэтому следует 
наладить контакт с представителями 
цвета нации из этих городов. Турции 
следует поддерживать связь с группа-
ми, которые имеют авторитет в обще-
стве и культуре здесь». 

Источник: агентство «Анадолу». 

400 BİN KİŞİNİN ÖLÜMÜNE YOL 
AÇIYOR

Raporda, kirli hava koşullarının Avrupa 

Birliği’nde (AB) yıllık yaklaşık 400 bin, 

Avrupa genelinde ise 500 bin kişinin er-

ken ölümüne yol açtığı bildirildi.

Avrupa’daki hava kalitesinde uygulanan 

politikalar ve teknolojik gelişmeler so-

nucunda geçmiş yıllara kıyasla iyileşme 

olduğuna dikkat çekilen raporda, halen 

hava kirliliğinin Avrupa’da yaşayan ki-

şilerin sağlığını ciddi boyutta etkilediği 

vurgulandı.

Raporda, hava kirliliği yoluyla insan sağlı-

ğına en fazla zarar veren maddelerin par-

çacıklı madde, nitrojen dioksit ve ozon 

olduğu belirtildi.

KAYNAK:AA

УМИРАЕТ ОКОЛО 400  000 ЧЕЛО-
ВЕК

В докладе говорится, что в странах ЕС 
от легочных заболеваний, вызванных 
высоким уровнем загрязнения возду-
ха, в год умирают примерно 400 000 
человек, а в целом по Европе данная 
цифра составляет 500 000 человек.

В результате технологического про-
гресса и политики, проводимой в Ев-
ропе в отношении качества воздуха, 
по сравнению с предыдущими годами, 
отмечен некоторый прогресс. Однако 
уровень загрязнения воздуха все еще 
остается высоким. 

Кроме этого, согласно докладу, самы-
ми вредными веществами для здоро-
вья человека, находящимися в возду-
хе, является диоксид азота и озон. 

Источник:  Агентство «Анадолу»

Avrupa şehirlerinde yaşayan birçok 
kişinin, hava kirliliğine maruz kaldı-

ğı, bunun her yıl yaklaşık 400 bin kişinin 
ölümüne yol açtığı bildirildi.

Avrupa Çevre Ajansı (EEA), “Avrupa’da 
Hava Kalitesi-2017” raporunu yayımladı. 
Raporda, hava kirliliğine en fazla ulaşım, 
tarım, enerji santralleri, endüstri ve ev-
lerdeki günlük kullanımların sebep oldu-
ğu kaydedildi.

Raporda görüşlerine yer verilen EEA Ge-
nel Direktörü Hans Bruyninckx, “Toplum 
olarak hava kirliliğinin yol açtığı maliyeti 
kabul etmemeliyiz. Temiz ulaşım, enerji 
ve tarım için kararlı ve akıllıca yatırım-
lar yaparsak, hava kirliliğiyle mücadele 
edebilir, yaşam kalitemizi yükseltebiliriz. 
Şehirlerde yaşayan insanlar da temiz 
hava soluma hakkına sahip.” ifadelerini 
kullandı.

Европейское агентство по окружаю-
щей среде (ЕАОС) опубликовало до-
клад «Качество воздуха в 2017 году 
в Европе». Согласно докладу, причи-
ной загрязнения воздуха по большей 
части являются транспорт, сельское 
хозяйство, промышленность и цент-
ральное отопление в домах. 

Генеральный директор Европейско-
го агентства по окружающей среде 
Ганс Бруйник по данному вопросу 
выступил со следующим заявлением: 
«Общество не должно принимать ту 
непомерную цену, которую мы пла-
тим за загрязнение воздуха. Если мы 
будем осуществлять решительные и 
продуманные инвестиции в чистый 
транспорт, энергетику и сельское хо-
зяйство, то сможем бороться с загряз-
нением воздуха и повысить качество 
жизни. Люди, проживающие в горо-
дах, также имеют право дышать чи-
стым воздухом».

AB’de hava kirliliği her yıl 400 bin 
kişiyi öldürüyor
Avrupa şehirlerinde yaşayan birçok kişinin, hava kirliliğine maruz kaldığı, 
bunun her yıl yaklaşık 400 bin kişinin ölümüne yol açtığı duyuruldu.

Ежегодно в ЕС умирает около 400.000 
человек от загрязнения воздуха
В докладе говорится, что ежегодно в европейских городах от 
болезней, вызванных загрязненностью воздуха в ЕС, умирает около 
400 000 человек.

Suriyeli gazeteci Zeydan: Türkiye’nin kan 
dökmeden İdlib’e girmesi sağduyunun 
zaferidir.
Suriyeli deneyimli gazeteci Zeydan, Türkiye’nin İdlib başta 
olmak üzere Suriye›deki mevcut duruma müdahale etmesini 
«sağduyunun zaferi» olarak nitelendirdi.

Сирийский журналист Зейдан: «То, что 
Турция вошла в Идлиб без кровопролития  
- это победа здравомыслия». 
Сирийский журналист Зейдан охарактеризовал то, что 
Турция вошла в Идлиб и приняла участие в Сирии в общем без 
кровопролития победой здравомыслия. 
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dar İran›ın nükleer anlaşmaya uyup 

uymadığına ilişkin görüşünü belirt-

mesi bekleniyor.

ABD Başkanı Trump da İran ile yapı-

lan nükleer anlaşmanın iptal edilip 

edilmeyeceğine ilişkin kararın «yakın 

zamanda» verileceğini söyledi.

ABD basınında yaygın olarak yer 

alan haberlerde, Trump›ın İran›la 

nükleer anlaşmayı sona erdireceği 

iddia ediliyor.

Nükleer anlaşma, İran ile P5+1 

ülkeleri (ABD, İngiltere, Çin, Fran-

sa, Rusya ve Almanya + AB) ara-

sında 14 Temmuz 2015 tarihinde 

Avusturya›nın başkenti Viyana›da 

imzalanmıştı.

KAYNAK:AA

соглашение выполняется, Моге-
рини добавила следующее: «Со-
глашения так не заключаются. Так 
дела не делаются ни во внешней 
политике, ни в частных компа-

ниях. Я думаю, что президент 
Трамп это хорошо понимает».

Ожидается, что администра-
ция президента США сообщит 
свое мнение относительно 
ядерной сделки с Ираном до 
воскресенья. 

Президент США Дональд 
Трамп, в свою очередь, отме-
тил, что решение об отмене 
ядерной сделки с Ираном бу-

дет озвучено в ближайшее время. 

В американской прессе отмечают, 
что Трамп прекратит действие 
ядерной сделки с Ираном.

Ядерное соглашение было подпи-
сано между Ираном и странами 
«шестёрки» (Великобритания, 
Германия, Китай, Россия, США, 
Франция) 14 июля 2015 года в сто-
лице Австрии Вене. 

Источник: Агентство «Анадолу» 

anlaşmayı onayladı ve şekillenme-
sinde büyük rol oynadı. Anlaşmaya 
onay veren aynı ülke anlaşmayı iptal 
ederse Amerika, dünyanın geri ka-
lanına ‘ABD’ye güvenilemez’ mesajı 
verir.” dedi.

Mogherini, Trump’ın anlaşmayı 
feshetme kararı alması durumunda 
ABD’de her yönetim değişikliğinde 
anlaşmaların gözden geçirileceği al-
gısının oluşacağına dikkati çekerek, 
bunun diğer ülkelerin ABD’yle ilişki-
lerini etkileyeceğini söyledi.

İran nükleer anlaşmasının işlevsel 
olduğunu vurgulayan Mogherini, 
«Anlaşmalar bu şekilde yapılamaz. 
Ne dış politikada ne özel işletme-
lerde işler böyle yürümez. Başkan 
Trump›ın da bunu çok iyi anladığını 
düşünüyorum.» ifadelerini kullandı.

ABD yönetiminin pazar gününe ka-

и сказала следующее: «США одо-
брили соглашение только 2 года 
назад и сыграли очень важную 
роль в его формировании. Если 
США выйдет из него, то даст, та-

ким образом, всему миру понять, 
что «США не стоит доверять».  

«В случае если Трамп разорвет 
данное соглашение, то создастся 
впечатление, что каждая новая 
администрация США будет пе-
ресматривать такого рода согла-
шения заново, и это, безусловно, 
может повлиять на отношения 
других стран с США»,- сказала 
Могерини. 

Отметив, что иранское ядерное 

Avrupa Birliği (AB) Dış Politika 
ve Güvenlik Yüksek Temsilcisi 

Federica Mogherini, ABD’nin onay 
verdiği nükleer anlaşmayı feshetme-
sinin, bütün dünyaya “ABD’ye güve-
nilemez” mesajı vereceğini söyledi.

Amerikan televizyon kanalı PBS’e 
konuşan Mogherini, İran ile yapılan 
nükleer anlaşmaya ilişkin açıklama-
larda bulundu.

Mogherini, ABD’nin, İran ile Bir-
leşmiş Milletler Güvenlik Konseyi 
(BMGK) ve AB (P5+1) arasında 2 yıl 
önce imzalanan nükleer anlaşmayı 
iptal etmesi durumunda itibar kaybı-
na uğrayacağını belirtti.

ABD Başkanı Donald Trump’ın an-
laşmayı feshetmesi halinde başka 
ülkelerin ABD ile anlaşma yapmak-
tan kaçınacağını belirten Mogherini, 
“ABD, sadece 2 yıl önce BMGK’da 

Верховный комиссар ЕС по 
внешней политике и безопас-

ности Федерика Могерини отме-
тила, что в случае если США вый-
дет из соглашения, подписанного 
2 года назад, то даст, таким 
образом, всему миру по-
нять, что «США не стоит 
доверять». 

Верховный комиссар ЕС 
по внешней политике и 
безопасности Федерика 
Могерини выступила на 
американском телеканале 
PBS с заявлением относи-
тельно ядерного соглаше-
ния с Ираном.  

Могерини отметила, что в случае 
если США выйдет из соглашения, 
подписанного 2 года назад США, 
Ираном и странами группы «пять 
плюс один», то США только подо-
рвут свою репутацию. 

Наряду с этим Могерини отмети-
ла, что в случае отмены соглаше-
ния Дональдом Трампом, другие 
страны также могут рассмотреть 
вариант выхода из соглашения, 

AB’den Trump’a “nükleer 
anlaşma” uyarısı
AB Dış Politika ve Güvenlik Yüksek Temsilcisi Mogherini, “ABD, 
sadece 2 yıl önce BMGK’da anlaşmayı onayladı ve şekillenmesinde 
büyük rol oynadı. Anlaşmaya onay veren aynı ülke anlaşmayı iptal 
ederse Amerika, dünyanın geri kalanına ‘ABD’ye güvenilemez’ 
mesajı verir” dedi.

ABD ve Kuzey Kore, ABD başkanı Donald 
Trump ve Kuzey Kore lideri Kim Jong Un’un 

birbirini tehdit etmesiyle büyük çaplı bir savaşın 
eşiğinde...

Stratejik füzeler, Hermit Krallığı’ndan gönderilen 
herhangi bir nükleer silahı vurmak için Kuzey’in 
kapısının önünde tetikte bekliyor. Ancak ABD 
Kongresi bünyesinde görev yapan EMP komisyonu 
(Elektromanyetik Darbe Saldırısı), kongreyi Kim’in 
ölümcül silahını serbest bırakması halinde bunun 
yeterli olmayacağı konusunda uyardı.

ABD’ye atılacak bir nükleer füze, “sınırsız bir 
süre için elektrik şebekesini kapatabilir ve bu 
da tüm Amerikalıların bir yıl içinde yüzde 90’a 
kadar ölümüne yol açabilir” iddiasında bulunul-
du. Kapının önünde bir nükleer savaş olduğu 
konusunda bir çağrı olarak görülmeli denildi. 

EMP Komisyonu bildirgesi, “Kuzey Kore’den 
başlayarak yeni radikal ABD düşmanlarının, 
küçük nükleer cephaneliklerin ve uzun menzilli 
füzelerin geliştirilmesiyle, ABD’ye nükleer bir 
elektromanyetik darbe saldırısı ABD’ye yıkıcı 
zarar verebilir.” açıklamasında bulunuyor. Bu 
nedenle, elektromanyetik darbe saldırısı tehdidi 
kritik ve varoluşçu bir konu olarak ele alını-
yor. KAYNAKA: A.A.

США и КНДР находятся на пороге мас-
штабной войны, поводом для чего стали 

взаимные угрозы Дональда Трампа и Ким Чен 
Ына. 

Стратегические снаряды находятся наготове у 
ворот Севера для того, чтобы нанести удар по 
какому-либо ядреному оружию, запущенно-
му из Королевства Гермит. Однако, Комиссия 
EMP при конгрессе США предупредила о том, 
что, если Ким высвободит своё смертельное 
оружие, то этого будет недостаточно.  

Было сказано, что один электромагнитный 
удар в сторону США может стать причиной 
отключения линий электропередач и смерти 
90% населения Америки. Это следует расце-
нивать как призыв к тому, чтобы внимание 
на то, что мир находится на пороге ядерной 
войны. 

Также в заявлении комиссии говорится о том, 
что вместе с развитием ядерного оружия ра-
дикальными врагами США во главе с КНДР 
электромагнитный удар может нанести США 
непоправимый вред. По этой причине элек-
тромагнитный удар  расценивается как стра-
тегически важный и возможный вопрос. 

Kuzey Kore: 
‘’Amerika’nın yüzde 
90’ını yok edebilir’’
ABD Kongresi’ne gönderilen rapora 
göre, Kim Jong Un eğer Amerika’ya bir 
elektromanyetik bomba atarsa, tüm 
Amerikalıların yüzde 90’ını yok edebilir

КНДР может 
уничтожить 90% 
населения США 
В отчёте, направленном в 
Конгресс США, говорится о том, 
что, если Ким Чен Ын нанесёт 
электромагнитный удар по 
Америке, то сможет уничтожить 
90% населения. 

ЕС сделал Трампу предупреждение 
относительно «ядерной сделки»
Верховный представитель ЕС по иностранным делам и политике безопасности 
Федерика Могерини сказала следующее: «США одобрили данное соглашение только 
2 года назад и сыграли важную роль в его формировании. Если та же страна, которая 
одобрила соглашение, выйдет из него, то США даст, таким образом, всему миру 
понять, что «США не стоит доверять». 
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Mısır Cumhurbaşkanlığından 
yapılan yazılı açıklamada, 

Kahire’de iki gün boyunca Filistin’de 

birliğin sağlanması ve başkenti Kudüs 

olan 1967 sınırlarında bir Filistin 

devletinin kurulması hedefine yönelik 

görüşmeler sonucunda, Hamas ve Fe-

tih Hareketi’nin anlaştığı belirtildi.

Tarafların, Mısır İstihbarat Başkanı 

Halid Fevzi’nin katılımıyla uzlaşı anlaş-

masını imzaladığı ifade edildi.

Как сообщает администрация 
президента Египта,  данный 

документ был подписан главами 
делегаций обеих фракций в присут-
ствии представителей египетской 
разведки, под чьим патронажем 
проходят переговоры о преодо-
лении затяжного раскола между 
ФАТХ и ХАМАС. 

Правительство национального со-
гласия будет создано до 1 декабря.

Кроме этого, в сообщении дается 
оценка позитивному отношению 
ХАМАС и ФАТХ к переговорам и 
выражается благодарность Махму-
ду Аббасу за искреннее стремление 
объединить Палестину.

Примирительная сделка предус-
матривает, в частности, что пра-
вительство национального согла-
сия возьмет на себя всю полноту 
полномочий на всех палестинских 
территориях - на Западном берегу 
реки Иордан и в секторе Газа - не 
позднее 1 декабря. Кроме того, 
стороны договорились о передаче 
единственного на границе Египта 
и Газы погрантерминала в Рафахе 
президентской гвардии, подчиняю-
щейся палестинской администра-
ции на Западном берегу. 

Filistin Uzlaşı Hükümeti 1 Aralık’a ka-
dar kurulacak

Açıklamada, şu ifadeler yer aldı: “Ha-
mas ve Fetih heyetleri, Filistin Uzlaşı 
Hükümeti’nin en geç 1 Aralık 2017 
tarihine kadar Gazze’deki tüm görev-
lerini, Batı Şeria’da olduğu gibi yerine 
getirmesi konusunda anlaşmaya vardı. 
Mısır Arap Cumhuriyeti, Filistin’deki 
bölünmüşlüğü sonlandırma konu-
sundaki hassasiyeti çerçevesinde, 4 
Mayıs 2011 tarihli Kahire Anlaşması’nı 

«Мы готовы взять на себя ответст-
венность»

Правительство национального со-
гласия объявило, что оно готово 
взять на себя все свои обязанности 
в секторе Газа.

После того как представители ХА-
МАС и ФАТХ заключили «договор 
о примирении», пресс-секретарь 
правительства Юсуф аль-Махмуд в 
своем письменном заявлении отме-
тил, что правительство готово не-
медленно передать все свои обязан-

HAMAS VE FETİH
uzlaşı anlaşmasını imzaladı

Hamas ve Fetih Hareketi heyetleri, Mısır’da devam eden 
müzakereler kapsamında, Filistin’deki bölünmüşlüğü bitiren 
“uzlaşı anlaşmasını” imzaladı.

imzalayan tarafları, 21 Kasım 2017’de 
Kahire’de tekrar toplantıya davet etti.”

Hamas ve Fetih’in uzlaşı görüşmelerin-
de gösterdikleri olumlu tavırdan dolayı 
takdir edildiği açıklamada, Mahmud 
Abbas’a da Filistin’deki bölünmüşlü-
ğün bitirilmesi konusunda göstermiş 
olduğu gerçek iradeden dolayı teşekkür 
edildi.

“Sorumlulukları üstlenmeye hazırız”

Filistin Ulusal Uzlaşı Hükümeti, Gaz-
ze’deki tüm sorumluluklarını üstlen-
meye hazır olduğunu açıkladı. 

Hükümet sözcüsü Yusuf el-Mahmud, 
Hamas ve Fetih heyetlerinin uzlaşı 
anlaşmasını imzalamasının ardından 
yaptığı yazılı açıklamada, hükümetin, 
Gazze halkının sıkıntılarını sona erdir-
meyi de kapsayan tüm sorumlulukları-
nı derhal teslim almaya hazır olduğunu 
belirtti. 

Mahmud, hükümetin, kendisine Gazze 
halkına destek ve hizmet etme imkanı 
veren bu “tarihi uzlaşı anlaşmasını” 
sabırsızlıkla beklediğini vurgulayarak, 
Başbakan Rami el-Hamdallah ve ka-
bine üyelerinin Kahire Anlaşması’nı 
memnuniyetle karşıladığını kaydetti. 
KAYNAK:AA

Палестинские ХАМАС и ФАТХ 
договорились о политическом примирении

В рамках переговоров, проходивших при посредничестве 
Каира, представители  движений ХАМАС и ФАТХ 
заключили «договор о примирении», что положило конец 
их многолетнему противостоянию в Палестине. 

ности, в том числе положить конец 
проблемам жителей Газы.

Махмуд Аббас отметил, что премь-
ер-министр Рами аль-Хамдалла и 
члены его кабинета дали высокую 
оценку Каирскому соглашению, 
подчеркнув, что правительство с 
нетерпением ждет этого «соглаше-
ния об урегулировании», которое 
позволяет ему оказывать поддер-
жку и служить народу Газы. Источ-
ник: Агентство «Анадолу»

Avustralya savaş uçakları ve donanma gemile-
rine ait 30 gigabaytlık gizli verilerin, “Alf” kod 

adlı hacker tarafından çalındığı bildirildi.

Avustralya Yayın Kurumunda (ABC) yer alan habe-
re göre, Avustralya’nın F-35 savaş uçakları ve gö-
zetleme uçaklarının yanı sıra donanma gemilerine 
ait 30 gigabaytlık gizli bilgiler, ülkede gösterilen 
“Home and Away” adlı televizyon dizisindeki ka-
rakter “Alf” kodunu kullanan bir hacker tarafından 
çalındı.

Geçen yıl temmuz ayında çalınan gizli bilgilerin, 
Avustralya’nın 17 milyar dolarlık F-35 müşterek 
vuruş savaş uçakları, 4 milyar dolarlık P-8 Poseidon 
gözetleme uçakları ve C-130 tipi nakliye uçakları ile 
donanma gemilerine ait olduğu belirtildi.

Saldırının üzerinden bir yıl geçmesine rağmen gizli 
bilgileri kimin çaldığını henüz tespit edemedikle-
rini söyleyen Savunma Sanayi Bakanı Christop-
her Pyne, «Kimin yaptığını bilmiyorum. Bir kaç 
aktörden biri olabilir. Devlet bağlantılı da olabilir 
olmayabilir de. Başka şirket için bir kişi de olabilir.» 
ifadelerini kullandı.

Bakan Pyne, söz konusu gizli bilgilerin ulusal gü-
venlik için bir risk teşkil etmediğini, gerekli önlem-
lerin alındığını da ifade etti.

«Alf» kodunu kullanan bilgisayar korsanının askeri 
bilgilere nasıl ulaştığı ise henüz bilinmiyor.

KAYNAK:AA

Хакер с кодовым именем «Альф» похитил по-
рядка 30 гигабайт конфиденциальных данных 

об авиационных и военно-морских проектах Ав-
стралии. 

Хакер, который получил псевдоним («Альф) в 
честь одного из персонажей австралийского теле-
сериала «Домой и в путь» (Home and Away), украл 
30 гигабайт конфиденциальных данных об авиа-
ционных и военно-морских проектах (истребите-
ли F-35 и самолеты наблюдения) Австралии. 

Таким образом, конфиденциальная информация, 
похищенная в июле прошлого года, охватывает 
данные об австралийских боевых истребителях 
F-35 стоимостью 17 млрд, самолеты наблюдения 
P-8 Poseidon стоимостью 4 млрд, а также транс-
портные самолеты C-130 и военно-морские суда.

Несмотря на то, что нарушение было зафиксиро-
вано в прошлом году, министр обороны Австра-
лии Кристофер Пайн сказал следующее: «До сих 
пор неизвестно, кто совершил кражу. Преступ-
ление могло быть совершено группой лиц. Не 
исключаю причастности к этому делу и государ-
ства.  Также может быть человек из другой компа-
нии». 

«Данная конфиденциальная информация не пред-
ставляет никакой опасности для национальной 
безопасности страны. Были приняты все необхо-
димые меры», - добавил Пайн.

Источник: Агентство «Анадолу» 

Avustralya’nın askeri 
bilgileri çalındı
Savunma sistemleri ile ilgili hassas bilgilerin 
siber saldırıda çalındığı açıklandı.

Похитили информацию 
о военной технике 
австралийских ВС 
В руки киберпреступников попала 
конфиденциальная информация об 
оборонных системах австралийских ВС. 
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soneli olmadığı gibi, herhangi bir diplo-
matik veya konsüler bağışıklık sahibi de 
değildir.” açıklamasını yapmıştı. 
 
ABD’nin Türkiye’deki tüm ABD diplo-
matik misyonlarındaki göçmen olma-
yan vize hizmetlerini askıya aldığını 
açıklaması üzerine Türkiye’nin Was-
hington Büyükelçiliği de “ABD’deki tüm 
misyonlarımızdaki ABD vatandaşlarına 
yönelik vize işlemleri askıya alınmıştır” 
açıklaması yapmıştı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan›da, Cumhurbaşkanlığı 
Külliyesi›ndeki «Valiler Toplantısı»nda 
yaptığı konuşmasında konuyla ilgili şu 
ifadeleri kullanmıştı:

«Çok açık, net konuşuyorum, bu olayı 
ortaya çıkaran buradaki bir büyükel-
çidir. Amerika›nın, Türkiye gibi bir 
stratejik ortağını, bir kendini bilmez 
büyükelçiye feda etmesi kabul edilemez. 
Buna bizim ‹evet› dememiz mümkün 
değil. Dışişleri Bakanıma onu söyledim, 
‹Onların aldığı karar metni neyse, gön-
derdikleri yazı metni neyse kelimesi 
kelimesine aynını onlara iade edecek-
siniz ve aynı şekilde uygulamayı biz de 
başlatacağız.› ve iki saat içerisinde biz 
de onu başlattık. Niye? Biz asırlara baliğ 
olan bir devletiz, biz bir kabile devleti 
değiliz. Biz Türkiye Cumhuriyeti Dev-
letiyiz, bunu kabul edeceksiniz. Bunu 
kabul etmediğiniz takdirde kusura bak-
mayın, biz size muhtaç değiliz. Biz siz-
den paramızla silah istediğimiz zaman 
‹kongre› diyorsun ama terör örgütüne 
üç beş kuruş para dahi almadan gelip 
silahı ücretsiz olarak veriyorsun. Niye? 
‹Türkiye›yi güneyden kuşatalım.› diye. 
Geri planını söylemiyorum, bunun arka 
planı da var tabii, ayrı bir konu.»

KAYNAK:AA

rafından temsil edilmeleri ve görüştü-
rülmelerini umut ediyoruz.” şeklinde 
karşılık verdi.

Dışişleri yetkilileri Adalet Bakanı 
Gül’ün açıklamalarını “duymamış”

Basın toplantısında Türkiye hakkında 
daha fazla soru alınmaması üzerine AA 
muhabiri Dışişleri Bakanlığından üst 
düzey bir yetkiliye Türkiye Adalet Ba-
kanı Abdülhamit Gül’ün “Düne kadar 
herhangi bir başvuru yapılmamıştır. 
Dün yapılan başvuru neticesinde cuma 
günü görüşecektir” yönündeki sözleri 
yöneltilerek, “Görüştülmediğini belirt-
miştiniz, fakat böyle bir talepde bulu-
nulmamış, yorumlarınız nedir” şeklinde 
soru yöneltti.

Bunun üzerine ise yetkili Bakan Gül’ün 
açıklamalarını görmediklerini iddia etti.

Türkiye ile ABD arasında vize restleş-
mesi

Silahlı terör örgütü FETÖ’nün 17/25 
Aralık 2013’teki kumpasına ilişkin 
yürütülen soruşturma kapsamında, 
ABD’nin İstanbul Başkonsolosluğu 
görevlisi Metin Topuz’un, haklarında 
dava açılan eski polis müdürleri ve firari 
eski savcı Zekeriya Öz ile irtibatı tespit 
edilmiş ve Topuz İstanbul Cumhuriyet 
Başsavcılığı Terör ve Örgütlü Suçlar So-
ruşturma Bürosunca, ‘’Anayasal düzeni 
ortadan kaldırmaya teşebbüs’’, ‘’casus-
luk’’ ve ‘’Türkiye Cumhuriyeti Hükü-
metini ortadan kaldırmaya teşebbüs’’ 
suçlarından tutuklanmıştı.

Bunun üzerine ABD Dışişleri Bakanlığı 
konuya tepki göstermişti. Türk Dışışile-
ri Bakanlığı da Topuz’la ilgili olarak “25 
Eylül 2017 tarihinde terörle bağlantılı 
suçlardan gözaltına alınan ve bilahare 
tutuklanan söz konusu kişi ABD Konso-
losluğunun resmi listesinde kayıtlı per-

Kaygıları da dile getiren Sözcü Nauert, 
şunları kaydetti:

“Soruşturmalara ilişkin olarak 
Türkiye’nin bizimle işbirliği yapmak 
gibi bir niyeti olup olmadığı konusunda 
çok ciddi kaygılarımız var. Konsolos-
luklarımızda görevli üç yerel çalışanı-
mız bir şekilde emniyetle alakalı roller 
aldı. Umuyoruz ki Türkiye, bizim ve 
kendileri arasında bir mesafe koymaya 
çalışmıyordur. Bizim hükümetimiz ve 
onların hükümeti arasında emniyet 
noktasında iyi bir işbirliğine ihtiyacımız 
var ve bizim insanlarımızı tutuklayarak 
bu konuda nerede olduklarına dair soru 
işaretleri oluşturuyorlar.”

“Türkiye’de Papaz Andrew Brunson ve 
konsolosluk çalışanlarının FETÖ’yle 
alakası olduğu yönünde iddialar” oldu-
ğu hatırlatılarak bu konudaki yorumu 
sorulan Nauert, “Türkiye hükümetine 
yönelttiğimiz sorulardan birisi de bize 
delil sunmaları oldu. Lütfen, Türkiye 
hükümetinden bize delil göstererek bu 
kişilerin Türkiye’nin tabiriyle terörizm-
le ilişkili olduklarını paylaşsın. Ayrıca 
bu kişilerin avukatlarıyla görüşmelerine 
izin verilsin. Bu kişilerin avukatları ta-

ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü 
Nauert, Türkiye ve ABD arasında 

yaşanan vize krizine ilişkin, “Türki-
ye hükümetiyle diyalog kurulmasını 
umut ediyoruz. Daha önce Türkiye 
hükümeti ve bizim hükümetimiz çok 
sayıda farklı konularda toplantı yap-
tık” dedi.

ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Heat-
her Nauert, günlük basın toplatısında-
Türkiye ve ABD arasında yaşanan vize 
krizi hakkında soruları yanıtladı.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’ın bugün yaptığı konuşmada 
ABD ve Türkiye arasındaki ilişkileri ele 
alan değerlendirilmelerinin gündeme 
getirilmesi üzerine konuşan Sözcü Nau-
ert, Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın konuş-
masını dinlemediğini fakat, konuşmaya 
ilişkin “bazı yorumları” duyduğunu 
ifade etti.

Sözcü, “Sukunet ve Türkiye hükümetiy-
le diyalog kurulmasını umut ediyoruz. 
Dışişleri Bakanı (Rex Tillerson) da dün 
mevkidaşıyla konuştu. Daha önce Tür-
kiye hükümeti ve bizim hükümetimiz 
çok sayıda farklı konularda görüşme ve 
toplantı yaptık.” dedi.

ABD Dışişleri Bakanlığı Sözcüsü Nauert: Türkiye hükümetiyle 
diyalog kurulmasını umut ediyoruz

evine, ailene döneceksin.” ifadelerini 
kullandı.

Kardavi, resmi internet sitesinden 
yayımladığı mektubunda «zulmün mu-
hakkak bir gün son bulacağını” belirte-
rek, kızından «yaşadığı tüm zorluklara 
rağmen sabırlı olmasını» istedi.

Kızına uygulanan muameleden do-

layı Mısır yönetimine de sitem eden 
Karadavi, mektubunda «Sana neden 
böyle sert davranıyorlar? Neden sana 
tek başına bir hücrede kalmayı layık 
görüyorlar? Orada gece mi gündüz 
mü anlayamazsın bile. Aslında neden 
bu hapis? Ayrıca ziyaret ve sağlık gibi 
insani haklardan neden seni mahrum 
bırakıyorlar?» ifadelerine yer verdi.

Kızının suçsuz yere hapsedildiğini vur-
gulayan Kardavi, şunları kaydetti:

«Sen ne küçük ne de büyük bir suç 
işledin. Sen ne dünyevi ne de dini bir 
suç işledin. Yasa dışı herhangi bir gös-
teriye katılmadın. Sen yıllardır kendi 
başına yaşayan birisin. Şimdi ne oldu 
da sanki bir anda senin Karadavi›nin 
kızı olduğunu hatırladılar?”

Kuzey Kahire Ulusal Güvenlik Savcılığı 
pazar günü Ula el-Karadavi›nin gözaltı 
süresinin 15 gün daha uzatılmasına 
karar vermişti.

Karadavi ailesinden yapılan yazılı 
açıklamada, «Yusuf el-Karadavi’nin 
kızı Ula’nın sağlık durumu iyice kötü-
leşmiştir. Rejim tarafından yapılan bu 
uygulama, hapishane duvarları arka-
sında insanları yavaş yavaş ölüme terk 
etmektir. Olası sonuçlardan yönetim 
sorumludur.” ifadeleri kullanılmıştı

Mısır güvenlik güçleri, haziran ayı 
sonunda Ula el-Karadavi (55) ve eşi 
Husam Halef›i «yasa dışı örgüte üye 
olmak ve devlet kurumlarını hedef 
alan terör eylemleri planlamakla» suç-
layarak gözaltına almıştı.

Mısır yönetimi ağustos ayında ise 
«Müslüman Kardeşler Teşkilatı (İh-
van) mensubu» oldukları gerekçesiyle 
aralarında Ula el-Karadavi›nin de 
bulunduğu Karadavi›nin 6 çocuğunun 
mal varlığına el koymuştu.

KAYNAK:AA

Dünya Müslüman Alimler Birli-

ği Başkanı Yusuf el-Karadavi (91), 

Mısır’da tutuklu bulunan kızı Ula için 

kaleme aldığı açık mektupta “Canım 

kızım, 100 günü aşkın süredir hapis-

tesin. Mazlum için zulüm günleri ne 

uzundur. Bir gün bir yıl gibidir. İnşal-

lah bu zulüm günleri geçecek ve sen 

sağ salim bir şekilde eşinle beraber 

Karadavi’den Mısır cezaevindeki 
kızına ‘açık mektup’
Dünya Müslüman Alimler Birliği 
Başkanı Karadavi, Mısır›da 
tutuklu bulunan kızı Ula için 
kaleme aldığı açık mektupta 
«İnşallah bu zulüm günleri geçecek 
ve sen sağ salim bir şekilde eşinle 
beraber evine, ailene döneceksin.» 
ifadelerini kullandı.
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в преступлениях, связанных с тер-
роризмом, не является лицом, за-
регистрированным в официальном 
списке Консульства США, и не имеет 
дипломатического или консульского 
иммунитета». 

После того как США приостановили 
выдачу неиммиграционных виз во 
всех дипломатических представи-
тельствах США в Турции, посольство 
Турции в Вашингтоне также заявило, 
что «визы для граждан США во всех 
наших дипмиссиях в США были при-
остановлены».

Президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган в ходе выступления на засе-
дании с губернаторами в президент-
ском дворце сказал следующее: 

«Совершенно очевидно, что во всем 
происходящем виноват посол. Не-
приемлемо, что США жертвуют от-
ношениями с таким стратегическим 
партнером, как Турция, из-за много о 
себе возомнившего посла. Мы не мо-
жем согласиться с этим. Я дал соот-
ветствующее распоряжение министру 
иностранных дел: «Каким бы ни был 
текст их заявления, мы должны слово 
в слово повторить текст американско-
го заявления о приостановке выдачи 
виз и передать им». И в течение двух 
часов мы приняли ответные меры. 
Почему? Турция - великое государст-
во с многовековой историей. Мы не 
племенное государство. Вы должны с 
этим считаться. Если вы не согласны 
с этим, извините, но мы в вас не ну-
ждаемся. Вы совершенно бесплатно 
передаете террористической органи-
зации оружие. Зачем вы это делаете? 
Чтобы с юга окружить Турцию».  

Источник: Агентство «Анадолу» 

которые будут представлять их в 
дальнейшем».  

Заявления министра юстиции Абдул-
хамита Гюля «не были услышаны» 

 «Вы утверждаете, что встречи со-
трудника посольства США с адвока-
том не было, но такого запроса даже 
не поступало. Что вы думаете по 
этому поводу?» - задал вопрос корре-
спондент АА (Агентство «Анадолу») 
во время пресс-конференции, напом-
нив Нойерт слова министра юстиции 
Абдулхамита Гюля, утверждавшего, 
что «встреча сотрудника  генконсуль-
ства США с адвокатом не состоялась 
по той причине, что от него не посту-
пало такого запроса». 

По этому поводу Нойерт заявила, что 
не слышала заявления господина Аб-
дулхамита Гюля.

Визовый кризис между Турцией и 
США

Бюро по координации борьбы с ор-
ганизованной преступностью и тер-
роризмом Генеральной прокуратуры 
Стамбула задержали сотрудника 
генконсульства США в Стамбуле Ме-
тина Топуза по обвинению в связях 
с организацией исламского пропо-
ведника Фетхуллаха Гюлена, а также 
«шпионаже» и «попытке свержения 
правительства». Кроме того, было 
установлено, что Метин Топуз нахо-
дился в контакте с бывшим прокуро-
ром Зекерией Озом. 

Госдепартамент США также отреаги-
ровал на этот вопрос. Министерство 
иностранных дел Турции, в свою 
очередь, сделало следующее заявле-
ние: «Метин Топуз, задержанный 25 
сентября 2017 года по обвинению 

США провели множество перегово-
ров и  встреч по разным вопросам», 
- сказала Нойерт.

«Мы крайне обеспокоены тем,  готова 
ли Турция к сотрудничеству с нами 
в отношении расследований. Три 
наших сотрудника из диппредста-
вительств США находятся в безопа-
сности. Мы надеемся, что Турция не 
пытается дистанцироваться от нас. 
Так как правительствам двух стран 
необходимо сотрудничать вместе в 
сфере безопасности. Однако задержа-
ние сотрудников дипмиссий США в 
Турции вызывает лишь только новые 
вопросы»,- выразила озабоченность 
по этому поводу Нойерт. 

Относительно принадлежности к 
движению исламского проповедника 
Фетхуллаха Гюлена американского 
пастора Эндрю Брансона и сотруд-
ников диппредставительств Хизер 
Нойерт сказала следующее:«Прежде 
всего, мы просили правительство 
Турции предоставить доказательст-
ва относительно причастности этих 
сотрудников к терроризму. Мы над-
еемся, что им предоставят адвокатов, 

«Мы надеемся на установление ди-
алога с правительством Турции. 
Ранее правительство Турции и пра-
вительство США провели множест-
во переговоров и встреч по разным 
вопросам»,- сказала пресс-секретарь 
Госдепартамента США Хизер Нойерт 
относительно визового кризиса меж-
ду Турцией и США.

Пресс-секретарь Госдепартамента 
США Хизер Нойерт  в ходе ежеднев-
ного брифинга ответила на вопросы 
относительно визового кризиса меж-
ду Турцией и США.

Говоря о появлении вчера на повестке 
дня оценки Реджепа Тайипа Эрдогана 
отношений между США и Турцией, 
пресс-секретарь госдепартамента 
Хизер Нойерт заявила, что она не 
слушала выступление президента 
Турции, однако, слышала «некоторые 
комментарии» о его разговоре. 

«Мы надеемся на установление диа-
лога с правительством Турции. Вчера 
госсекретарь США (Рекс Тиллерсон) 
провел телефонный разговор со сво-
им турецким коллегой. Ранее пра-
вительство Турции и правительство 
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Пресс-секретарь Госдепартамента США Хизер Нойерт: «Мы надеемся на 
установление диалога с правительством Турции» 

пругом целая и невредимая домой и в  
семью». 

Также он отметил в своём письме, 
которое опубликовал на своём офи-
циальном сайте, что «зло обязательно 
однажды будет остановлено» и что 
его дочь «должны быть терпеливой, 
несмотря на все трудности». 

Также он высказал упрёки касательно 
отношения к дочери в адрес египет-

ского правительства со словами: «По-
чему к тебе так жестоко относятся? 
Почему они посчитали, что ты заслу-
живаешь заключения в одиночной 
камере? Ведь там даже не понятно 
день сейчас или ночь. Почему вообще 
эта тюрьма? Почему они лишают тебя 
таких человеческих прав, как визиты 
посетителей и забота о здоровье?»

Кардави подчеркнул, что его дочь не-
виновна и была задержана несправед-
ливо, отметив: 

«Ты не совершила никакого преступ-
ления, ни со светской, ни с религиоз-
ной точки зрения. Ты не участвовала 
ни в каких незаконных демонстра-
циях. На протяжении многих лет ты 
жила самостоятельной жизнью. Что 
же случилось сейчас такого, как будто 
они только сейчас поняли, что ты  - 
дочь Кардави?» 

В воскресенье прокуратура Каира 
приняла решение о продлении срока 
заключения Улы аль – Кардави еще  
на 15 дней. 

В ответ на это семья Кардави заяви-
ла, что: «Состояние здоровья дочери 
Юсуфа аль – Кардави Улы существен-
но ухудшилось. Такие действия режи-
ма говорят о том, что заключенные за 
стенами тюрьмы оставлены на про-
извол судьбы. Ответственность за все 
возможные  варианты исхода несёт 
руководство страны». 

Правоохранительные органы Египта 
задержали Улу аль-Кардави (55) и её 
супруга Хусама Халефи в конце июня, 
обвиняя их в том, что они «вступили 
в запрещённую законом организацию 
и планировали террористические 
акты, направленные на гос.учрежде-
ния».  

В августе же правительство Египта 
конфисковало имущество 6 детей 
Кардави, среди которых есть и Ула, 
аргументируя это тем, что они «явля-
ются членами группировки «Братья 
– мусульмане». 

Источник: агентство «Анадолу». 

Глава Союза мусульманских учёных 
Юсуф аль –Кардави (91) направил 

своей дочери Уле, которая находит-
ся под стражей в Египте, письмо со 
следующими словами: «Доченька, вот 
уже более 100 дней ты находишься в 
заключении. Как же долго длятся дни 
жестокости для жертв – один день как 
один год. Дай Бог, эти жестокие дни 
пройдут, и ты вернёшься вместе с су-

Открытое письмо Кардави своей 
дочери в тюрьму 
Глава Союза мусульманских 
учёных Кардави направил 
своей дочери Уле, которая 
находится под стражей в 
Египте, письмо со следующими 
словами: «Дай Бог, эти 
жестокие дни пройдут, и ты 
вернёшься вместе с супругом 
целая и невредимая домой и в  
семью». 
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IMF, Dünya Ekonomik Görünüm 
(DEG) Raporu’nun Ekim 2017 sayısını 

“Sürdürülebilir Büyümeyi Amaçlamak” 
başlığıyla yayımladı.Bu hafta başlayacak 
“IMF-Dünya Bankası Yıllık Toplantıları” 
öncesinde açıklanan raporda, Türkiye 
ekonomisinin güçlü iç ve dış talep saye-
sinde beklenenden hızlı toparlandığına 
işaret edildi.

Raporda, “Türkiye’nin 2017 büyüme tah-
mini, birinci çeyrekteki üretimin, son bir-
kaç çeyrektir daralan ihracatın toparlan-
ması ve daha genişlemeci mali duruşun 
etkisiyle beklenenden güçlü gelmesine 
bağlı olarak yüzde 5,1’e revize edildi.” ifa-
delerine yer verildi.

МВФ опубликовал отчёт каса-
тельно мировой экономиче-

ской ситуации за октябрь 2017 года 
под заголовком «Цель – стабильный 
рост». В отчёте, опубликованном пе-
ред ежегодными совещаниями МВФ 
и Всемирного банка, говорится о том, 
что благодаря сильному внутреннему 
и внешнему спросу экономика Тур-
ции растёт быстрее, чем ожидалось. 

В отчёте отмечается, что в  первом 
квартале 2017 экономика Турции 
продемонстрировала рост на 5,1%, 
что превышает прогнозы вследствие 
того, в последние кварталы объёмы 
экспорта уменьшились, а фискальная 
позиция была более экспансивной.  

Были высказаны прогнозы о том, что 
в следующем году ВВП страны воз-
растёт на 3,5%. В 2017 году ожидается 
рост экономики на 2,5% , а в 2018 
году – на 3,3 %.  

САМЫЙ БОЛЬШОЙ РОСТ ЗА-
ФИКСИРОВАН В ТУРЦИИ 

Разница в прогнозах на 2,6% повлия-

IMF raporunda, Türkiye’nin Gayri Safi 
Yurtiçi Hasılası’nın (GSYH) gelecek yıl 
yüzde 3,5 genişleyeceği öngörüsünde 
bulunuldu. Türkiye’ye yönelik 2017 
ve 2018 büyüme beklentileri, IMF’nin 
nisan ayında yayınlanan DEG raporunda 
sırasıyla yüzde 2,5 ve yüzde 3,3 olarak 
açıklanmıştı.

EN BÜYÜK POZİTİF REVİZ-
YON TÜRKİYE›YE

Türkiye’nin bu yılki büyüme tahmininde 
yapılan 2,6 puanlık değişiklik, DEG rapo-
rundaki en ciddi pozitif revizyon olarak 
kayıtlara geçerken, “Yükselen ve Gelişen 
Avrupa” grubuna yönelik 2017 büyüme 

ла на то, что ожидания роста на 2017 
год в группе «Растущая и развиваю-
щаяся Европа» показали позитивный 
рост от 3,5 до 4,5%. Таким образом, 
самый большой рост зафиксирован в 
Турции.

С другой стороны, ожидается увели-
чение инфляции вследствие того, что 
турецкая лира сдала свои позиции в 
этом году до 10,9% и до 9,3 % в следу-
ющем году. 

Центральному банку Турции (TCMB) 
было рекомендовано продолжать  
жёсткую денежную политику для 
противодействия инфляции, кото-
рая превышает 5%. Если в прошлом 
году уровень безработицы составлял 
10,9›%, то в этому году он достиг 
11,2%. В 2018 же году ожидается, что 
этот показатель достигнет 10,7›%.  
Также МВФ прогнозировало, что в 
этом и в следующем году уровень де-
фицита текущего счёта будет состав-
лять 4,6%.  

Источник: агентство «Анадолу». 

beklentisini yüzde 3,5’ten yüzde 4,5’e 
taşıdı.

Diğer taraftan, raporunda enflasyonun 
Türk lirasındaki değer kaybı nedeniy-
le yükseldiğine işaret eden kuruluş, 
Türkiye’ye yönelik enflasyon beklentile-
rini bu yıl için yüzde 10,9 ve gelecek sene 
için yüzde 9,3 seviyesinde belirledi.

Raporda, Türkiye Cumhuriyet Merkez 
Bankası’nın (TCMB) yüzde 5 hedefinin 

oldukça üzerinde seyreden enflasyona 
karşı sıkı para politikasını sürdürmesi 
tavsiyesinde bulunuldu. Ayrıca, geçen 
sene yüzde 10,9’a çıkan işsizlik oranı-
nın bu yıl yüzde 11,2’ye çıktıktan sonra 
2018’de yüzde 10,7’ye gerileyeceği öngö-
ren IMF, cari açık oranının ise bu yıl ve 
gelecek sene yüzde 4,6 seviyesinde ger-
çekleşmesini beklediğini bildirdi.

KAYNAK:AA

IMF Türkiye’nin büyüme 
tahmini yükseltti
Uluslararası Para Fonu (IMF), Türkiye’nin büyüme beklentisini 
2017 için yüzde 2,5’ten yüzde 5,1’e, 2018 için yüzde 3,3’ten yüzde 
3,5’e yükseltti.

МВФ повысил прогнозы 
относительно роста экономики 
Турции 
Эксперты Международного валютного фонда (МВФ) повысили 
свои прогнозы по росту ВВП Турции в 2017 и 2018 годах с 2,5 до 
5,1 процента и с 3,3 до 3,5 процента соответственно.

Rus basınına 
konuşan Ku-

zey Kore Dışişleri 
Bakanı Ri Yong 
Ho, ülkesinin 
lideri Kim Jong 
Un’un, ordunun 
Trump’ın bu ifa-
delerinin ardın-
dan ABD’yi cezasız bırakmayacağını 
söylediğini belirtti.

Ri “ABD’nin hesap verme vakti geldi. 
Askerlerimiz ve halkımız, ABD’ye söz-
le değil, ateş topuyla karşılık verilme-
sini istiyor” dedi.

 Ri, Kuzey Kore’nin bağımsızlığının 
korunmasının aracı olduğunu söyledi-
ği nükleer silahların ana konu olduğu 
hiçbir görüşmede yer almak isteme-
diklerini ve ABD ile aralarındaki güç 
dengesi farkını kapatmaya çok yaklaş-
tıklarını belirtti.

ABD Başkanı Donald Trump, Bir-
leşmiş Milletler Genel Kurulu’nda 
“Zorunda kalırsak Kuzey Kore’yi yok 
ederiz” ifadelerini kullanmıştı.

Kuzey Kore lideri Kim Jong-un da bu 
ifadelere karşılık «Akli dengesi bozuk 
bunak ABD›liyi kesinlikle ateşle terbi-
ye edeceğim» demişti. KAYNAK: A.A.

Министр ино-
странных 

дел КНДР Ли Ён 
Хо сообщил  в ин-
тервью российским 
новостным издани-
ям о том, что лидер 
КНДР Ким Чен Ын 
заявил, что «облада-

ющая неведомой, неисчерпаемой силой 
армия страны не оставит безнаказан-
ной Америку».

«Пришла очередь США расплатиться, 
и вся наша армия, и народ настоятель-
но требуют, что с американцами надо 
свести окончательные счеты только 
нанесением огненного града, а не сло-
вами», — подчеркнул Ли Ён Хо.

Далее Ли Ён Хо добавил: «Мы почти 
достигли конечной точки на пути к 
окончательной цели, к достижению 
реального баланса сил с США. И наше 
ядерное оружие никогда не будет пред-
метом переговоров». 

Трамп с трибуны Генассамблеи ООН 
пообещал «полностью уничтожить» 
Северную Корею. По словам президен-
та, у США не будет иного выбора, если 
Пхеньян не образумится. 

В ответ на это лидер КНДР Ким Чен 
Ын заявил, что «будет воспитывать 
лидера США, у которого наблюдается 
помутнение рассудка, огнём».  

Kuzey Kore’den 
ABD’ye: Ateş topu 
ile karşılık vereceğiz
Kuzey Kore Dışişleri Bakanı Ri 
Yong Ho, ABD Başkanı Donald 
Trump’ın BM Genel Kurulu’nda 
kullandığı ifadelerle iki ülke 
arasındaki savaşın fitilini 
ateşlediğini, halk ve ordunun 
ABD’ye ateş topu ile karşılık 
verilmesini istediğini söyledi.

Заявление от КНДР 
в адрес США о 
«расплате огненным 
градом»
Министр иностранных 
дел КНДР Ли Ён Хо заявил, 
что  слова Трампа во время 
выступления на заседании 
в ООН подожгли фитиль 
войны между двумя странами, 
а народ Северной Кореи 
требует «расплатиться с 
США огненным градом»
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ABD, Birleşmiş Milletler Eğitim, Bilim ve 
Kültür Örgütü’nden (UNESCO)çekilme 

kararı aldığını bildirdi.

ABD Dışişleri Bakanlığı, konuyla ilgili ya-
zılı açıklama yaparak, UNESCO’dan “İsrail 
karşıtı tutumu» ve «yapısal reform ihtiya-
cı» nedeniyle ayrıldığını belirtti.

«Bu karar ABD›nin taşıdığı endişelerin bir 
yansımasıdır»

Bakanlık açıklamasında, “12 Ekim 2017’de 
Dışişleri Bakanlığı, ABD’nin UNESCO’dan 
geri çekilme ve kurumda daimi gözlemci 
statüsünde olma kararını, UNESCO Genel 
Direktörü Irina Bokova’ya iletmiştir. Bu, 
kolaylıkla alınan bir karar değildir; UNES-

CША приняли решение выйти из Ор-
ганизации Объединенных Наций по 

вопросам образования, науки и культу-
ры (ЮНЕСКО).

Госдепартамент США заявил, что данное 
решение было принято в связи с необхо-
димостью проведения «фундаменталь-
ных реформ» в данной организации и 
сохраняющейся в ЮНЕСКО «антиизра-
ильской предвзятости».

«Данное решение отражает обеспокоен-
ность США» 

«12 октября 2017 года Госдепартамент 
уведомил генерального директора ЮНЕ-
СКО Ирину Бокову о решении США 
выйти из организации и о намерении со-
здать постоянную миссию наблюдателей 
в ЮНЕСКО», - говорится в заявлении. 
Также было отмечено, что «это решение 
далось нелегко», оно «отражает обеспо-
коенность США ростом задолженностей 
в ЮНЕСКО, необходимостью проведе-
ния фундаментальных реформ в этой ор-
ганизации и сохраняющейся в ЮНЕСКО 
антиизраильской предвзятостью».

В соответствии с уставом ЮНЕСКО ре-
шение о «выходе США вступит в силу 31 
декабря 2018 года». «До этого времени 
Соединенные Штаты будут оставаться 
полноправным членом ЮНЕСКО», - го-
ворится в заявлении госдепартамента. 

Наконец, решение ЮНЕСКО внести в 
список Всемирного наследия, в качестве 
«палестинского города, находящегося 
под угрозой исчезновения», город Эль-
Халил было встречено США и Израилем 
с недовольством. 

ООН: Генеральный секретарь глубоко 
сожалеет о выходе США из ЮНЕСКО 

Заместитель официального представи-
теля генсека Фархан Хак в ходе своего 
ежедневного брифинга для прессы ска-
зал следующее: «Генеральный секретарь 
глубоко сожалеет о том, что Соединен-

CO’daki İsrail karşıtı tutumun devam etme-
si ve kurumdaki yapısal reform ihtiyacı gibi 
ABD’nin taşıdığı endişelerin bir yansıması-
dır.” ifadelerine yer verildi.

Söz konusu kararın, UNESCO Anayasasının 
2’nci maddesinin 6’ncı bölümüne göre, 31 
Aralık 2018’de hayata geçeceği kaydedilen 
açıklamada, ABD’nin bu tarihe kadar kurum-
daki mevcut rolünü sürdüreceği belirtildi.

Son olarak, UNESCO’nun Dünya Miras 
Komitesinin, Filistin’in El-Halil kentindeki 
Eski Şehir’i, «Filistin›e ait tehlike altın-
daki dünya mirası» olarak Dünya Miras 
Listesi›ne ekleme kararı, ABD ve İsrail›de 
memnuniyetsizlikle karşılanmıştı. 

BM: Genel Sekreter ABD’nin kararından 
derin üzüntü duydu

BM Genel Sekreter sözcülerinden Farhan 
Haq, günlük basın brifinginde, ABD’nin 
UNESCO’nun kuruluşundan bu yana örgüt-
te önemli bir rolü olduğuna dikkati çekerek 
“Genel Sekreter, ABD’nin UNESCO’dan 
çekilme kararından derin üzüntü duydu.” 
dedi. 

ABD’nin BM Daimi Temsilcisi Nikki Haley 

ные Штаты покидают ЮНЕСКО в свете 
важной роли, которую они играли в этой 
организации». 

Постоянный представитель США при 
ООН Никки Хейли сделала письменное 
заявление относительно решения США о 
выходе из ЮНЕСКО. 

Никки Хейли назвала решение ЮНЕ-
СКО, принятое в июле этого года, о 
провозглашении города Эль-Халил па-
лестинским объектом культурного на-
следия «трагическим» и «оскорбляющим 
историю». 

«В результате этого решения США выну-
ждены рассмотреть свои связи с ЮНЕС-
КО», - добавила она.

Постоянный представитель Израиля в 
ООН Дэнни Данон обвинил ЮНЕСКО в 
антиизраильской предвзятости и выра-
зил мнение, что выход США из ЮНЕС-
КО - это «цена, которую пришлось запла-
тить за дискриминацию Израиля».

Израиль выходит из ЮНЕСКО вслед за 
США

Премьер-министр Израиля Биньямин 
Нетаньяху объявил, что его страна гото-
вится выходу из состава ЮНЕСКО вслед 
за США. 

Премьер-министр Израиля Биньямин 
Нетаньяху объявил, что вслед за США 
его страна также готовится выходу из 
состава ЮНЕСКО – организации ООН 
по вопросам образования, науки и куль-
туры.

В заявлении отмечается, что решение 
США о выходе из ЮНЕСКО было «хра-
брым и моральным» и «абсурдные и по-
зорные резолюции против Израиля при-
вели к соответствующим последствиям». 

Таким образом, Нетаньяху поручил 
министерству иностранных дел начать 
подготовку к прекращению членства Из-
раиля в ЮНЕСКО.

Тогда как госдепартамент США заявил, 
что данное решение было принято в свя-
зи с необходимостью проведения «фун-
даментальных реформ» в данной орга-
низации и сохраняющейся в ЮНЕСКО 
«антиизраильской предвзятости».

Источник: Агентство «Анадолу»

ise yazılı bir açıklama yaparak ABD’nin bu 
kararını savundu. 

Temmuzda UNESCO’nun, el-Halil kentini 
Filistin’e ait bir kültür mirası ilan etmesini, 
“ölçüyü aşan ve siyasi temelli” bir karar 
olarak niteleyen Haley, bu kararın ABD’nin 
örgütte yer alıp almayacağı kararını olum-
suz etkileyeceğini daha önce net bir şekilde 
belirttiklerini kaydetti.

Haley, “ABD, Birleşmiş Milletler sistemi 
içindeki tüm kuruluşları aynı objektifle 
değerlendirmeye devam edecektir.” ifadesi-
ni kullandı. 

İsrail’in BM Daimi Temsilcisi Danny Danon 
ise UNESCO›yu İsrail karşıtı kararlar al-
makla suçlayarak örgütün «bedel ödediğini» 
savundu. 

ABD’nin ardından İsrail de UNESCO’dan 
çekiliyor

İsrail Başbakanı Netanyahu, ABD›nin 
kararına paralel olarak ülkesinin de 
UNESCO›dan çekileceğini duyurdu.

İsrail Başbakanı Binyamin Netanya-
hu, ABD›nin ardından ülkesinin de Birleş-
miş Milletler Eğitim, Bilim ve Kültür Örgü-
tünden (UNESCO) çekileceğini açıkladı.

Netanyahu, yaptığı yazılı açılamada, Dışiş-
leri Bakanlığına «ABD›nin kararına paralel 
olarak UNESCO›dan çekilmek için hazırlık 

yapılması» talimatı verdiğini belirtti. 

ABD›nin UNESCO›dan çekilme kararını 
«cesur ve etik» olarak niteleyen Netanyahu, 
bunun gerekçesinin ise kurumun «tarihi 
korumak yerine tahrip eden absürt bir ti-
yatroya dönüşmesi» olduğunu savundu.

ABD Dışişleri Bakanlığı, UNESCO›dan «İs-
rail karşıtı tutumu» ve «yapısal reform ihti-
yacı» nedeniyle ayrıldığını açıklamıştı.

Bakanlık açıklamasında, «12 Ekim 2017›de 
Dışişleri Bakanlığı, ABD›nin UNESCO›dan 
geri çekilme ve kurumda daimi gözlemci 
statüsünde olma kararını, UNESCO Ge-
nel Direktörü Irina Bokova›ya iletmiştir. 
Bu, kolaylıkla alınan bir karar değildir. 
UNESCO›daki İsrail karşıtı tutumun de-
vam etmesi ve kurumdaki yapısal reform 
ihtiyacı gibi ABD›nin taşıdığı endişelerin 
bir yansımasıdır.» ifadelerine yer verilmişti. 
KAYNAK:AA

ABD UNESCO’dan çekildi
ABD, Birleşmiş Milletler Eğitim, Bilim ve Kültür 
Örgütünden çekildiğini duyurdu.

США выходят из состава ЮНЕСКО
США вышли из Организации Объединенных Наций по 
вопросам образования, науки и культуры (ЮНЕСКО).

Arap Birliği Genel Sekreteri Ahmed Ebu 
Gayt, Arap dünyasının trajedisinin 

sadece terör tehdidiyle sınırlı olmadığını, 
aynı zamanda “bölünme tehlikesiyle” de 
karşı karşıya kalındığını belirtti.

Kahire’deki Nasır Yüksek Askeri 
Akademisi’nden bir heyeti kabulünde 
konuşan Ebu Gayt, “Arap dünyasının için-
de bulunduğu trajedi sadece devletlerin 
içindeki veya sınırlardaki terör örgütleri-
nin tehditleriyle sınırlı değil. Bizzat milli 
devletlerin kendileri bölünmenin eşiğine 
gelmiştir.” dedi.

Ebu Gayt, özellikle Suriye ve Irak’ın bölün-
me tehlikesiyle karşı karşıya kaldığına dik-
kati çekerek şöyle 
konuştu:

“Ortak Arap As-
keri Gücü’nün 
oluşturulması 
projesi son derece 
isabetli bir fikir. 
Ancak bu konu-
da Arap ülkeleri 
arasında ciddi 
bir irade bulun-
muyor. Öyle an-
laşılıyor ki Arap 
yönetimleri böyle 
bir askeri güce ihtiyaç olmağı kanaatinde. 
Askeri seviyede buna karar verildiğinde 
Arap Birliği projeye destek vermeye hazır-
dır. Mevcut durumda atılabilecek en uy-
gun adım Suriye için Arap Gözlemci Gücü 
oluşturmaktır.”

Mısır’ın Şarm eş-Şeyh kentinde Mart 
2015’te düzenlenen Arap ülkeleri 
zirvesinde, Ortak Arap Askeri Gücü’nün 
oluşturulması konusunda fikir 
birliğine varılmış, ancak proje hayat 
geçirilememişti. KAYNAK:AA

Генеральный секретарь Лиги араб-
ских государств (ЛАГ) Ахмед Абуль 

Гейт выступая на встрече с делегацией 
из Высшей военной академии Насера 
в Каире, сказал следующее: «Трагедия 
арабского мира не ограничивается 
исключительно угрозами террористи-
ческих организаций внутри стран или 
у их границ. Арабские страны сами 
оказались на грани раскола». 

«Создание объединенной арабской ар-
мии является очень правильной идеей. 
Однако арабские страны не распола-
гают необходимой волей для этого. То 

есть, создается 
впечатление, 
что руководи-
тели арабских 
стран не видят 
необходимо-
сти в создании 
такой армии. 
Если решение 
будет принято, 
Лига арабских 
государств 
(ЛАГ) готова 
его поддер-

жать. Наиболее подходящим шагом в 
нынешней ситуации является создание 
наблюдательной миссии ЛАГ в Сирии», 
- заявил господин Ахмед Абуль Гейт. 

Участники саммита Лиги арабских го-
сударств (ЛАГ), прошедшего в марте 
2015 года в египетском городе Шарм-
эль-Шейх, пришли к компромиссу по 
вопросу создания наблюдательной 
миссии в Сирии, но данный проект так 
и не был реализован.

Источник: Агентство «Анадолу». 

‘Arap devletleri 
bölünme tehlikesiyle 
karşı karşıya’
Arap Birliği Genel Sekreteri 
Ahmed Ebu Gayt, Arap dünyasının 
trajedisinin sadece terör tehdidiyle 
sınırlı olmadığını, aynı zamanda 
‘bölünme tehlikesiyle’ de karşı karşıya 
kalındığını belirtti.

«Арабские страны 
находятся на грани 
раскола» 
Генеральный секретарь Лиги 
арабских государств (ЛАГ) 
Ахмед Абуль Гейт сказал 
следующее: «Трагедия арабского 
мира не ограничивается только 
угрозой терроризма, так как 
арабские страны находятся на 
грани раскола».
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На заседании Совета Евро-
пы обсудили проблемы 

свободы слова и нарушений 
прав человека в Крыму.

На заседании Совета Европы 
обсуждались вопросы свобо-
ды слова и нарушений прав че-
ловека в Крыму, который был 
аннексирован Россией. 

В рамках осенней сессии Пар-
ламентской Ассамблеи Сове-

та Европы (ПАСЕ) в Страсбурге было 
проведено заседание, где обсуждались 
вопросы информационной войны и от-
ношение к журналистам в оккупирован-
ном Крыму. 

В данном заседании принимали участие 
лидер крымских татар и член украинской 
делегации в ПАСЕ Мустафа Абдулдже-
миль, представитель Украины в ПАСЕ 
Сергей Соболев, адвокат Дарья Свиридо-
ва, юрист Роман Мартыновский, крым-
ская журналистка Анна Андриевская и 
член Меджлиса крымскотатарского на-
рода Гаяна Юксель. 

Член Меджлиса крымскотатарского 
народа и директор информационного 
агентства QHA Гаяна Юксель сказала 
следующее: «В Крыму с каждым днем 
становится все сложнее давать объек-
тивную и достоверную информацию, 
потому что журналисты и простой народ 
постоянно подвергаются уголовным пре-
следованиям и запугиванию». 

Основной группой, которая находится 
под ударом и подвергается репрессиям 
и уничтожению из-за неприятия окку-
пации, является коренной народ Крыма 
– крымские татары. Все уголовные дела, 
открытые против несогласных крымских 

татар полностью сфабрикованы», - доба-
вила Юксель. 

В ходе заседания  также обсуждалось 
положение 15 крымских татар, взятых 
под стражу во время рейдов, проведен-
ных вчера в Бахчисарае. Помимо этого, 
остальные выступающие говорили о том, 
что нарушения прав человека и давление 
на прессу в Крыму заслуживает больше-
го освещения и внимания со стороны 
международного сообщества. 

Украинская певица крымскотатарского 
происхождения Джамала стала послом 
доброй воли ООН

Победительница Евровидения-2016  
Джамала стала Послом доброй воли 
ООН

Как отмечают в ООН, победительница 
Евровидения-2016 и украинская певица 
крымскотатарского происхождения Джа-
мала стала Послом доброй воли Между-
народной организации по миграции.

Как сообщает Центр новостей ООН, 
Джамала присоединится к глобальной 
борьбе с торговлей людьми в качестве 
посла доброй воли.

Джамала примет участие в информаци-
онной кампании, посвященной борьбе с 
современными формами рабства.  

Финал 61-го конкурса песни Еврови-
дение-2016 состоялся 14 мая в столице 
Швеции Стокгольме, где по результатам 
голосования стран Джамала набрала 534 
бала и заняла первую ступеньку в рей-
тинговой таблице. Она исполнила песню 
«1944», посвященную трагедии депорта-
ции крымских татар. 

Источник: Агентство «Анадолу» 

çok yansıtılması gerektiği üzerinde durarak 
Avrupa Konseyi kurumları ve AKPM üyesi 
milletvekillerinin bu konuya duyarlı davran-
maları çağrısı yapıldı.

Kırımlı Tatar sanatçı Jamala BM iyi niyet 
elçisi oldu

Eurovision 2016 birincisi Kırımlı Tatar sa-
natçı Jamala, BM Uluslararası Göç Örgütü 
iyi niyet elçisi oldu.

Eurovision 2016 birincisi Kırımlı Tatar sa-
natçı Jamala’nın Birleşmiş Milletler (BM) 
Uluslararası Göç Örgütü iyi niyet elçisi ol-
duğu bildirildi.

BM›den yapılan açıklamada, Jamala’nın iyi 
niyet elçisi olarak insan ticaretine karşı veri-
len küresel mücadeleye katılacağı belirtildi.

Jamala’nın modern köleliğe karşı düzen-
lenecek enformasyon kampanyasında yer 
alacağı ifade edilen açıklamada, şarkıcının 
modern kölelik problemine yönelik bir klip-
te oynayacağı kaydedildi.

İsveç’in başkenti Stockholm’de geçen yıl 
61’incisi düzenlenen Eurovision Şarkı 
Yarışması’nda, Kırım Tatar sürgünü ve bü-
yükannesinin yaşadığı trajediyi konu alan 
“1944” adlı şarkısıyla Jamala, Ukrayna’yı 
temsil etmiş ve 534 puanla birinci olmuştu. 
KAYNAK:AA

Avrupa Konseyinde düzenlenen bir et-
kinlikte, Kırım’daki ifade özgürlüğü so-

runları ve insan hakları ihlalleri ele alındı.

Avrupa Konseyinde, Rusya tarafından 
işgal edilen Kırım’da ifade özgürlüğü so-
runları ve insan hakları ihlallerinin ele 
alındığı bir yan etkinlik düzenlendi.

Strazburg’da devam eden Avrupa Konseyi 
Parlamenter Meclisi (AKPM) Sonbahar 
Dönemi Genel Kurulunda, işgal altındaki 
Kırım’da enformasyon savaşı, gazeteler ve 
gazetecilere yönelik tutumun görüşüldüğü 
bir yan etkinlik yapıldı.

Kırım Tatar halkının lideri ve AKPM Ukray-
na Delegasyonu üyesi Mustafa Abdülcemil 
Kırımoğlu’nun açılış konuşmasını yaptığı 
etkinliğe, Ukrayna’nın AKPM temsilcisi 
Sergey Sovolev, avukat Darya Sviridova, 
hukukçu Roman Martinovskiy, Kırımlı ga-
zeteci Anna Andriyevskaya ve Kırım Tatar 
Milli Meclisi üyesi Gayana Yüksel katıldı.

Kırım›da tarafsız ve alternatif haber verme-
nin gün geçtikçe zorlaştığı ve gazetecilerin 
cezai yaptırımlarla karşı karşıya kaldığı 
belirtilen etkinlikte söz alan, aynı zamanda 
Kırım Haber Ajansı (QHA) Müdürlüğü gö-
revini yürüten Yüksel, işgal sonrası tarafsız 
haber veren basın organlarının yanı sıra 
sıradan vatandaşların da takibat ve yıldır-
ma politikasına maruz kaldığını vurguladı. 
Yüksel, «İşgalciler Kırım Tatarlarını terörist 
ve aşırıcı olarak göstermeye çalışıyorlar. 
Kırım Tatar Milli Meclisine karşı dava dahil 
olmak üzere tüm davalar gerçeklikten uzak 
ve korkutma amaçlı» dedi.

Etkinlikte, dün Bahçesaray’da düzenlenen 
baskınlarda gözaltına alınan 15 Kırım Tata-
rının durumu da dile getirildi. Konuşmacılar, 
Kırım›daki insan hakları ihlalleri ve basına 
yönelik baskıların uluslararası arenada daha 

Kırım’daki son durum 
AKPM’de konuşuldu

Парламентская ассамблея 
Совета Европы (ПАСЕ) обсудила 
последнюю ситуацию в Крыму

Президент США Дональд Трамп 
считает, что эта сделка не 
соответствует национальным 
интересам Соединенных Штатов.

Глава США намерен объявить о выходе из 
ядерного соглашения с Ираном. По сло-

вам Трампа, данное соглашение не соответ-
ствует национальным интересам США. 

Кроме того, США внесли Корпус стра-
жей исламской революции (КСИР) в 
список террористических организаций 

и против нескольких иранских органи-
заций ввели санкции. Трамп заявил, что 
начиная с 1979 года Иран находится «под 
контролем фанатичного» режима, который 
распространяет подстрекательства к мяте-
жам, нестабильности и хаосу во всем реги-
оне. Иран продолжает оказывать содейст-
вие террористическим группировкам». 

Заявление Ирана 

Президент Ирана Хасан Рухани ответил 
на критику президента США Дональда 
Трампа. В МИД России выразили сожа-
ление из-за решения Трампа по Ирану. 

«Лидер какого-либо отдельного государ-
ства не может самостоятельно аннули-
ровать важную международную сделку. 

jimi oluşturdu ve bu radikal rejim dünyanın 
en eski ve canlı uluslarından birinin zen-
ginliğini alıp bunun yerine bütün bölgede 
kaosa yol açtı. İran, teröre destek vermeye 
devam ediyor” ifadelerini kullandı.

İRAN’DAN AÇIKLAMA
İran Cumhurbaşkanı Hasan Ruhani, ABD 
Başkanı Donald Trump›ın İran›la ilgili 
açıklamalarına yanıt verdi. Rusya›dan ya-
pılan açıklamada ise ABD Başkanı Donald 
Trump›ın İran›ın nükleer anlaşmaya uyum-
luluğunu onaylamama kararından dolayı 

Trump, mevcut anlaşmanın 
ABD’nin ulusal güvenlik çıkarlarıyla 
uyuşmadığını ilan edeceği 
belirtiliyor...

Trump’ın yapacağı açıklamada, İran ile 
daha önce yapılmış olan nükleer an-

laşmadan çekilmeme kararını açıklayacağı, 
buna karşılık varılan mevcut anlaşmanın 
ABD’nin ulusal güvenlik çıkarlarıyla uyuş-
madığını ilan edeceği belirtiliyor.

Ayrıca ABD, İran Devrim Muhafızları’nı 
(IRGC) yaptırım listesine aldığını açıkladı.

Trump konuyla ilgili, “İran fanatik bir reji-
min kontrolü altında. 1979’da bu aşırıcı re-

ABD’den çok kritik 
İran kararı

üzüntü duyulduğu belirtildi.

Ruhani’nin açıklamalarından satır başları:

“Çok uluslu nükleer anlaşma, bir ülkenin 
kararıyla iptal edilemez. İran terörle savaş-
maya devam edecektir. Trump›ın sözleri 
İran’a lanet okumaktır ve İran ulusuna 
yönelik temelsiz suçlamalardır. ABD her 
zamankinden daha fazla izole olmuş du-
rumda. Nükleer anlaşmayı tek taraflı olarak 
değiştiremeyecek.”

HEM FRANSA HEM AB’DEN TRUMP’A 
TEPKİ
Avrupa Birliği (AB) Dış İlişkiler ve Güvenlik 
Politikası Yüksek Temsilcisi Federica Mog-
herini, İran’ın nükleer faaliyetlerine ilişkin 
anlaşmanın tek taraflı olmadığını belirte-
rek, ABD Başkanı Donald Trump’ın iptal 
etme yetkisinin bulunmadığını söyledi.

Öte yandan Fransa Cumhurbaşkanı Mac-

ron Trump›ın İran ile ilgili yaptığı açıkla-
maları sonrası Ruhani›yi aradı. Macron 
Fransa›nın nükleer anlaşmaya taahhüdünü 
vurguladı.

Avrupa Birliği (AB) Dış İlişkiler ve Güvenlik 
Politikası Yüksek Temsilcisi Federica Mog-
herini, Trump›ın nükleer anlaşmayı iptal 
etme tehdidi içeren açıklamasının hemen 
ardından bir basın toplantısı düzenledi.

Trump›ın anlaşmayı iptal etmesine karşı ol-
duklarını kaydeden Mogherini, «Bu ikili bir 
anlaşma değil, herhangi bir ülkeye ait değil ve 
onu sona erdirmek de tek bir ülkenin elinde 
değil. BM Güvenlik Konseyi tarafından oybir-
liğiyle onaylanan çok taraflı bir anlaşma. Ga-
rantiler ve güçlü bir izleme mekanizması sağ-
layan güçlü bir anlaşma. Dolayısıyla İran›ın 
nükleer programı sivil amaçlı ve öyle kalmayı 
da sürdürecek» dedi. KAYNAK:A.A.

Иран продолжит борьбу с терроризмом. 
Обвинения Трампа являются беспочвен-
ными. США сейчас более изолированы, 
чем когда-либо. Трамп не сможет в од-
ностороннем порядке отменить ядерную 
сделку», - заявил Рухани. 

Франция и ЕС обеспокоены решением 
Трампа по ядерной сделке 

Глава европейской дипломатии Федерика 
Могерини заявила, что США не могут в 
одностороннем порядке выйти из согла-
шения по ядерной программе Ирана. 

Кроме того, президент Франции Эмма-
нуэль Макрон, в свою очередь, заверил 
лидера Ирана Хасана Рухани в готовности 
продолжать выполнение ядерной сделки. 

Глава европейской дипломатии Федерика 
Могерини провела пресс-конференцию 
вскоре после заявления Трампа относи-
тельно выхода из соглашения по ядерной 
сделке с Ираном. 

«Это не двустороннее соглашение, оно не 
относится ни к одной отдельной стране, 
и ни одна страна не может его прекра-
тить. Это многостороннее соглашение, 
которое было единогласно одобрено в 
резолюции Совета Безопасности ООН. 
Данная сделка обеспечивает гарантии и 
мощный механизм контроля того, что 
иранская ядерная программа будет но-
сить исключительно мирный характер», 
- заявила Могерини.

Решение США 
по Ирану
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Suriye›nin İdlib iline intikal eden ilk 
Türk askerleri coşkuyla karşılandı. 

Daret İzze ilçesinde toplanan halk, Türk 
ordusu ve Cumhurbaşkanı Erdoğan›a sev-
gi gösterisinde bulundu.

Suriye’nin İdlib gerginliği azaltma böl-
gesindeki halk, ateşkes rejiminin takibi 
için gözlem noktaları oluşturmak ama-
cıyla bölgeye intikal eden Türk Silahlı 
Kuvvetleri (TSK) unsurlarını sevgi ve 
coşkuyla karşıladı.

Halep’in batı kısmında, İdlib gerginliği 
azaltma bölgesindeki Daret İzzeilçesin-
de halk, Türk Silahlı Kuvvetleri (TSK) 
unsurlarının intikali sırasında Türkiye ve 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan›a 
sevgi gösterisi düzenledi.

Ellerinde Özgür Suriye Ordusu (ÖSO) 
bayrakları ve «Daret İzze’ye Hoş geldiniz» 
pankartları taşıyan göstericiler, «Suriye - 
Türkiye arkadaştır», «Erdoğan›ı hepimiz 
seviyoruz» , «Halk, sevgili Erdoğan›ı isti-
yor» sloganları attı.

“Türklerin gelmesinden dolayı çok mut-
luyuz”

Bir göstericinin “Kardeşlerimiz Türklerin 
girmesinden dolayı çok mutluyuz. Hoş 
geldiler. Bu halka her türlü desteği sağla-
yanlara selam olsun. Erdoğan çok yaşasın 
çünkü o insanlığı temsil ediyor. Kahrol-
sun PKK.” ifadelerini kullandığı duyuldu.

Türk Silahlı Kuvvetlerinin, Suriye’nin 
İdlib gerginliği azaltma bölgesindeki 
(çatışmasızlık bölgesi) ateşkes rejiminin 
takibi için gözlem noktaları oluşturmak 

Первые турецкие войска, которые 
вошли в сирийскую провинцию Ид-

либ, были радужно встречены народом. 
Люди, собравшиеся в районе Дарет-Изза, 
радужно встретили турецкие войска со 
словами благодарности и поддержки к 
Эрдогану. 

Народ, проживающий в городе Идлиб, 
поприветствовал войска Турецких воо-
руженных сил (ТСК), которые прибыли 
в регион с целью создания наблюдатель-
ных постов для того, чтобы снизить на-
пряженность в зоне деэскалации. 

В западной части Алеппо, во время вхо-
ждения турецких войск в зону деэскала-
ции в Идлибе, люди выражали благодар-
ность и поддержку президенту Турции 
Реджепу Тайипу Эрдогану. 

Люди выходили с флагами Свободной 
Сирийской Армии и с такого рода тран-
спарантами в руках: «Добро пожаловать 
в Дарет Изе», «Сирия - друг Турции», 
«Мы все любим Эрдогана», «Люди хотят 
видеть Эрдогана», «Мы очень рады прие-
зду турецких войск». 

Кроме этого, были зафиксированы ло-
зунги и такого характера: «Мы очень 
рады, что наш братский турецкий народ 
прибыл сюда», «Добро пожаловать», «Да 
здравствует все те, кто оказывает под-
держку нашему народу», «Долгих лет 
жизни господину Эрдогану» и «Да будет 
проклята РПК (Рабочая партия Курди-
стана)». 

Турецкие военные вошли в сирийскую 
провинцию Идлиб с целью создания 
наблюдательных постов в зоне деэска-
лации. На первом этапе эта линия будет 
проходить через Идлиб и Арфин. 

amacıyla başladığı görev, ilk etapta İdlib-
Afrin hattında gerçekleşiyor.

Hatay›ın Reyhanlı ilçesinden hareket ede-
rek dün gece sınırın Suriye tarafına geçen 
TSK unsurları, halihazırda İdlib’in kuze-
yinde bulunuyor.

Afrin yakınına konuşlandı

TSK unsurları ilk etapta, Türkiye sını-
rında bulunan terör örgütü PKK/PYD 
kontrolündeki Afrin’in yakınlarında bir 
noktada konuşlandı.

Suriye’deki ateşkesin diğer garantörleri 
Rusya ve İran ile varılan Astana anlaş-
maları çerçevesinde gerçekleşen intikal, 
İdlib-Afrin sınır hattında sürecek.

İlerleyen süreçte kademeli olarak İdlib’in 
kuzeyinden güneyine uzanacak intikalde 
TSK›nın 10›dan fazla bölgede gözlem 
noktası oluşturması öngörülüyor.

Garantör ülkelerin silahlı kuvvetlerine 
mensup birliklerden oluşan Gerginli-
ği Azaltma Kontrol Gücü’nde yer alan 
TSK unsurları, Kazakistan›ın başkenti 
Astana›da varılan anlaşma çerçevesinde 
konuşlanacak.

Türkiye İdlib’in iç bölgelerinde, Rus güç-
leri ise dışında gözlem noktaları kuracak.

TSK›nın İdlib ilindeki gerginliği azaltma 
bölgesinde ateşkes rejiminin takibi, kont-
rol ve gözlem noktaları oluşturmayı he-
defleyen misyonu, Özgür Suriye Ordusu 
(ÖSO) ile koordinasyon içerisinde gerçek-
leşiyor. KAYNAK:AA

Турецкие войска, выйдя из города Хатай 
провинции Рейханлы, вчера прошли че-
рез сирийскую границу, где расположи-
лись к северу от Идлиба.

Турция развернула свои войска возле 
Африна. 

Первоначально турецкие войска были 
развернуты вблизи Африна, который 
находится под контролем Рабочей пар-
тии Курдистана и «Сил народной самоо-
бороны» .

Другие страны-гаранты режима прекра-
щения огня в Сирии, также прибудут на 
линию Идлиб-Африн, в соответствии с 
договоренностями, выработанными вме-
сте с Россией и Ираном в Астане. 

В ходе этого процесса ожидается, что ту-
рецкие войска создадут наблюдательные 
посты в более чем 10 регионах, постепен-
но расширяясь с севера на юг от Идлиба.

В рамках договоренностей, достигнутых 
на переговорах в Астане, Идлиб считает-
ся одной из зон деэскалации, созданных 
на территории Сирии для снижения на-
пряженности.

Таким образом, турецкие войска созда-
дут наблюдательные посты во внутрен-
них районах Идлиба, тогда как россий-
ские войска будут осуществлять это 
снаружи.

Миссия турецких вооруженных сил 
в Идлибе, направленная на создание 
наблюдательных постов, контроля и со-
блюдения режима прекращения огня, 
осуществляется в координации со Сво-
бодной сирийской армией (ССА). 

Источник: Агентство «Анадолу» 

İdlib’de Türk askerine 
sevgi gösterisi

Радужная встреча 
турецких войск в Идлибе
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Arakan›da yaşananların insani bir trajedi 
olduğunun altı çizilirken uluslararası top-
luma harekete geçme çağrısı yapılarak acil 
tedbir alınmaması halinde durumun daha 
da kötüleşeceği kaydedildi.

İlk tedbir olarak şiddete son verilmesi ve 
insani yardımların bölgeye serbestçe gire-
bilmesinin sağlanması gerektiğine işaret 
edilerek “Uluslararası toplum, acil olarak 
bölgeye insani yardım göndermelidir.” gö-
rüşü paylaşıldı.

AKPM acil gündeme almamıştı

Konuyla ilgili AA muhabirine açıklamalarda 
bulunan AKPM Türk Delegasyonu Başkanı 
ve AK Parti Adana Milletvekili Talip Küçük-
can, Arakan’daki saldırılar ve soykırımın 
tüm uluslararası platformlarda gündeme 
getirilmesi ve dikkatle takip edilmesi gerek-
tiğini söyledi.

Küçükcan, “Avrupa Konseyi, dünyanın 
neresinde olursa olsun, insan haklarına, 
demokrasiye veya sivillere saldırı olduğu 
zaman incelemeler yapar ve raporlar ha-
zırlar. Biz de AKPM Türk heyeti olarak 
Sonbahar Oturumunda Arakan’daki Müs-
lümanlara yönelik insan hakları ihlalleri, 
saldırı ve soykırımın Genel Kurulda acil 
gündeme alınıp görüşülmesi teklifinde bu-
lunmuştuk. Bu öneri kabul edilmedi. Biz de 
bunun peşini bırakmayarak komisyonlarda 
bu konunun takipçisi olduk ve Siyasi İşler 
Komisyonu tarafından bugün bu bildiri 
yayınlandı.» dedi.

Binlerce Arakanlı Müslüman “tarafsız böl-
gede” bekliyor

Myanmar›daki şiddetten kaçan yaklaşık 
6 bin 300 Arakanlı Müslüman, Bangladeş 
sınırındaki tarafsız bölgede bekliyor

Myanmar›da ordu ve fanatik Budistlerin 
Arakan›da 25 Ağustos›tan bu yana sürdür-
dükleri saldırılardan kaçan yaklaşık 6 bin 
300 Arakanlı Müslümanın günlerdir Bang-
ladeş sınırındaki tarafsız bölgede beklediği 
açıklandı.

Bangladeş›te yayın yapan «The Dailystar» 
gazetesinin haberine göre, çoğunluğu çocuk 
ve kadınlardan oluşan yaklaşık 6 bin 300 
Arakanlı Müslüman, 27 Ağustos’tan bu 
yana Bangladeş sınırındaki tarafsız bölge 
Naikhyangchhari›de bekliyor.

Ordu ve fanatik Budistlerin saldırısı al-
tındaki Maungdaw kentindeki çeşitli köy-
lerden kaçarak Naikhyangchhari›ye gelen 
Arakanlı Müslümanların tıbbi ve insani 
ihtiyaçlarının bir kısmı Bangladeş Sınır 
Muhafızları (BGB) tarafından karşılanıyor.

Buradaki Arakanlı Müslümanların ihtiyaç-
larını alması için Tambru Bazar kentine 
gitmelerine izin veriliyor ancak alışverişten 
sonra bölgeye dönmeleri gerekiyor.

Maungdaw›ın Panirchara bölgesinden ge-
len Kabir Ahmed, «Buraya sonsuza kadar 
kalmak için gelmedik. Myanmar hükümeti 
bize vatandaşlık statüsü verirse toprakları-
mıza döneceğiz.» diye konuştu.

Arakanlı Müslümanlar, Myanmar hüküme-
tinin Bangladeş sınırına mayın döşediğini 
ve çok sayıda kişinin bu mayınlara basarak 
uzuvlarını kaybettiğini aktardı.

Eylül ayının başında sınırı geçerken mayına 
basan ve bacaklarını kaybeden 45 yaşındaki 
Sabikunnahar›ın komşusu Arif Ahmet ya-
şananları şöyle anlattı:

«Sınır bölgesinde mayın olduğunun farkın-
da değildi. Bangladeş›in Chittagong kentin-
deki hastanede bir ay tedavi gördü. Birkaç 
gün önce tarafsız bölgeye geldi.»

Nurul Amin de ailesinden 5 kişi ile 27 
Ağustos›ta Naikhyangchhari›ye ulaştıkları-
nı kaydetti.

Amin, «Artık tarafsız bölgede kalmak iste-
miyoruz. (Cox Bazar›daki) kamplara gitmek 
istiyoruz. Myanmar ordusu sınır bölgesine 
mayın döşüyor. Sınırı geçerken mayına ba-
san 10 yaşındaki oğlum ağır yaralandı. Hala 
iyileşemedi.» ifadelerini kullandı.

KAYNAK:AA

Avrupa Konseyi Parlamenterler Mecli-
si (AKPM) Siyasi İşler Komisyonu, üye 

ülkere, Arakanlı Müslümanların trajedisine 
sessiz kalmama çağrısı yaptı.

AKPM Siyasi İşler ve Demokrasi Komisyo-
nu, Arakan›da yaşanan derin endişe verici 
insani durum hakkında bir bildiri yayımla-
dı.

Myanmar›da güvenlik güçlerinin Arakanlı 
Müslümanlara yönelik operasyonlar düzen-
lediği ve binlerce sivilin bu operasyonlarda 
hayatını kaybettiği belirtilen açıklamada, 
Myanmar yönetiminin Birleşmiş Milletler 
(BM) yardım ajansının yardımlarını engel-
lediği ve binlerce sivilin evlerini terk ederek 
Bangladeş’e sığınmak zorunda kaldığı kay-
dedildi.

Açıklamada, Arakan›da insan hakları ve 
Avrupa Konseyi değerlerinin yıpratıldığı ve 
ayaklar altına alındığına dikkat çekilerek 
«Avrupa Konseyi üye ülkeleri, bu trajediye 
son vermek ve sivillerin güvenliğini sağla-
mak amacıyla elinden gelen çabayı göster-
melidir.» ifadesi kullanıldı.

AKPM’den 
Arakan çağrısı
Avrupa Konseyi Parlamenterler Meclisi Siyasi İşler Komisyonu, 
Arakanlı Müslümanlar konusunda harekete geçilmesi çağrısında 
bulundu.

Milli Eğitim Bakanlığı (MEB) 
öğretmenleri tarafından okul-

larda Türk öğrencilere sunulan Türk-
çe ve Türk Kültürü dersleri için bazı 
belediyelerin sınıf kullanım ücreti 
talep etmesi, Almanya’nın başken-
ti Berlin’de protesto edildi.

Berlin Türk Cemaati (TGB) tarafından 
«Türkçeme dokunma» sloganıyla Fri-
edrichshain-Kreuzberg Belediye binası 
önünde düzenlenen gösteriye katılan 
Türkler, Türkçe ve Türk Kültürü dersle-
ri için belediyelerin sınıf kullanım ücreti 
talep etmesine tepki gösterdi.

Gösteride, «Ana dil temel haktır», 
«Türkçe derslerimizi geri istiyoruz» ve 
«Türkçeme dokunma” dövizleri taşındı.

Burada okunan basın bildirisinde, söz 

konusu derslerin, iki ülke arasında yapı-
lan anlaşmanın sonucunda öğrencilere 
sunulduğu vurgulanarak, bu anlaşma-
ya göre Türkiye’nin Almanya’ya 500, 
Almanya’nın da Türkiye’ye 94 öğretmen 
gönderdiğine işaret edildi.

Türk devletinin, Türk kökenli çocukla-
rın ana dillerini geliştirmeleri için çaba 
sarf ettiği vurgulanan bildiride, özellik-
le Berlin’deki siyasetçilerin bu yönde bir 
çabası olmadığı, buna ilgi de gösterme-
diği ifade edildi.

Bildiride, belediyelerin uygulamalarıyla 
Türk kökenli çocukların ana dilini öğ-
renme imkânının engellenmek istendiği 
vurgulanarak, on yıllardan beri var olan 
ve iyi işleyen bir sisteme karşı çıkılması-
na anlam verilemediği kaydedildi.

Entegrasyon konusunda geçmişte yapı-
lan hatalardan ders çıkarılması gerek-
tiği kaydedilen bildiride, «Geçmişteki 
kazanımlar inandırıcı olmayan sebep-
lerden dolayı kısıtlanmak isteniyorsa, o 
zaman Berlin›de doğan Türk çocukların 
kendilerini dışlanmış hissetmelerine 
şaşmamak lazım.» ifadesi kullanıldı.

Gösteriye katılan Pınar Çetin de AA 
muhabirine yaptığı açıklamada, göste-
riye Türkçeye sahip çıkmak için katıldı-
ğını belirterek, «Buradaki çocukların da 
Türkçe öğrenebilmesi, en azından yazıp 
çizebilmesi için öğretmenlerimizin ver-
diği derslere ihtiyacımız var. Belediyeler 
bunu yasaklamaya çalışıyor. Biz de bu 
yasaklara engel olmak için sesimizi du-
yurmaya geldik.» dedi.

Berlin›deki Mitte Belediyesi, MEB›in 

görevlendirdiği öğretmenlerin kullana-

cağı Türkçe dersliği için 27 bin 400 avro 

kullanım ücreti talep etmiş ve Türkçe 

derslerini bu eğitim-öğretim yılının ba-

şında durdurmuştu.

Friedrichhain-Kreuzberg Belediyesi ise 

Türkçe dersinin okul yönetimi tarafın-

dan sunulan derslerin dışında olduğu 

gerekçesiyle bu hizmetin verilmesi için 

28 Ocak 2018 tarihi itibarıyla sınıf kul-

lanım ücreti isteyeceğini açıklamıştı.

Türkiye›nin Berlin Büyükelçiliği Eği-

tim Müşaviri Cemal Yıldız da Berlin›de 

Türkçe derslerinin önüne değişik baha-

nelerle engeller çıkartılmasının düşün-

dürücü ve endişe verici olduğunu söyle-

mişti. KAYNAK:AA

Berlin’de ‘Türkçeme dokunma’ 
protestosu
Almanya’nın Başkenti Berlin’de bazı belediyelerin, Milli Eğitim 
Bakanlığı öğretmenlerince okullarda verilen Türkçe dersleri 
karşılığında sınıf kullanım ücreti talep etmesi protesto edildi.
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свободный доступ помощи в регион. 
Мировое сообщество должно срочно 
направить в регион гуманитарную по-
мощь». 

ПАСЕ не выносила этот вопрос на по-
вестку дня сразу 

Глава турецкой делегации в ПАСЕ и 
депутат ПСР от округа Адана Талип 
Кючюкджан прокомментировал дан-
ную ситуацию: «Акты насилия и гено-
цид в Аракане должны быть внесены 
в повестку дня всех международных 
платформ и быть под пристальным 
наблюдением. ЕС всегда разрабатывает 
отчёты о нарушении прав человека, 
принципов демократии или насилии 
над гражданским населением где бы 
это не произошло. Во время осенней 
сессии наша делегация предложи-
ла внести в повестку дня и обсудить 
факты нарушения прав человека, про-
явление жестокости и геноцида по 
отношению к мусульманам – рохинья 
из Аракана.  Но это предложение было 
отклонено. 
Мы не оста-
вили это 
просто так и 

продолжали следить за этим в комис-
сиях. Сегодня же Комиссии ПАСЕ по 
политическим вопросам опубликовала 
упомянутое сообщение». 

Тысячи мусульман – рохинья находят-
ся на «нейтральной зоне» 

Около 6300 мусульман – рохинья, ко-
торые бежали от насилия в Мьянме, 
ждут на нейтральной зоне у границ 
Бангладеша. 

Около 6300 мусульман – рохинья, ко-
торые бежали от начавшихся 25 августа 
атак войск и буддистов - фанатиков в 
Мьянме, ждут на нейтральной зоне у 
границ Бангладеша. Согласно инфор-
мации газеты «The Dailystar», около 
6300 мусульман – рохинья, большин-
ство из которых дети и женщины,  на-

ходятся на нейтральной 
зоне у границ Бангладе-
ша, начиная с 27 августа.  
Медицинские и гумани-
тарные нужды беженцев 
частично обеспечиваются 
приграничными войска-
ми Бангладеша. Также 
разрешается посещать 
город Тамбру Базар, что-

бы приобрести необходимое, но затем 
следует вернуться назад. Один из бе-
женцев по имени Кабир Ахмед сказал: 
«Мы не останемся здесь навсегда. Если 
правительством Мьянмы предоставит 
нам гражданство, то мы вернемся на 
свои земли». 

По словам мигрантов, правительст-
во Мьянмы заминировало границу с 
Бангладешем, вследствие чего многие 
лишились конечностей, наступив на 
мины. Сосед пострадавшей от мины 
45-летней Сабикуннар Ариф Ахмет 
добавил: «Она не знала о минах. Она 
лечилась в течение месяца в больнице 
города Читтагонг в Бангладеше. При-
была на нейтральную зону несколько 
дней назад». 

Прибывшая с семьей из 5 человек 27 
августа Нурул Амин же отметила: «Мы 
больше не хотим оставаться на ней-
тральной зоне. Мы хотим в лагеря (в 
городе Кокс – Базар). Войска Мьянмы 
заминировали границу. Мой 10-летний 
сын был тяжело ранен, наступив на 
мину. Ему до сих пор не стало лучше». 

Источник: агентство «Анадолу». 

Комиссии ПАСЕ по политическим 
вопросам призвала страны ЕС 

предпринять действия относительно 
мусульман – рохинья из Аракана и не 
оставаться безучастными к трагедии. 
Комиссии ПАСЕ по политическим 
вопросам  опубликовала сообщение 
о плачевной ситуации в Аракане. В 
сообщении говорится о том, что сило-
вые структуры Мьянмы организовали 
спец.операцию против мусульман – 
рохинья из Аракана, в ходе которой 
потеряли жизни тысячи гражданских 
лиц. Также было отмечено, что руко-
водство Мьянмы препятствует доступу 
помощи ООН, и тысячи жителей были 
вынуждены покинуть свои дома и ис-
кать убежища в Бангладеше. Помимо 
этого также было добавлено: «В Арака-
не нарушаются права человека и цен-
ности ЕС. Страны -члены ЕС должны 
сделать всё возможное для того, чтобы 
остановить эту трагедию и обеспечить 
безопасность гражданского населения.  
Ситуация в Аракане – это трагедия для 
всего человечества. Призываем миро-
вое сообщество предпринять срочные 
меры, иначе ситуацию будет только 
усугубляться. В первую очередь, следу-
ет остановить жестокость и обеспечить 
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Призыв ПАСЕ относительно 
мусульман – рохинья 
Комиссии ПАСЕ по политическим вопросам призвала 
предпринять действия относительно мусульман – рохинья из 
Аракана.

В Берлине прошли акции проте-
стов против введения пошлин за 

проведение уроков турецкого языка и 
культуры в школах. 

Представители турецкой общины 
Берлина вышли на демонстрацию  
перед муниципалитетом округа 
Фридрихсхайн-Кройцберг с лозунгом 
«Руки прочь от турецкого языка». 

Помимо этого, были лозунги и такого 
характера: «Уважайте наше право на 
родной язык», «Мы хотим вернуть 
уроки турецкого языка» и «Руки 
прочь от турецкого языка».

В заявлении для прессы утверждает-
ся, что преподавание данных предме-
тов ведется в соответствии с согла-

шением между двумя странами, где 
говорится, что Турция направила 500 
учителей в Германию, а Германия, в 
свою очередь, только 94. 

Турецкая Республика уделяет особое 
внимание развитию родного языка 
у детей турецкого происхождения, 
проживающих в Германии. Тогда как 
власти Берлина не прилагают ника-
ких усилий в этом направлении. 

Наряду с этим, в заявлении было 
отмечено, что некоторые муниципа-
литеты Берлина препятствуют из-
учению родного языка для детей ту-
рецкого происхождения, тем самым 
способствуя разрушению системы, 
существующей уже более 10 лет. 

Кроме этого, в заявлении говорится 
следующее: «С целью интеграции не-
обходимо извлечь уроки из ошибок 
прошлого. Если прошлые достиже-
ния  перечеркиваются необосно-
ванными причинами так просто, то 
неудивительно, что дети турецкого 
происхождения в Берлине будут чув-
ствовать себя обделенными».  

Участница демонстрации Пынар 
Четин в интервью корреспонденту 
АА (Агентство «Анадолу») сказала 
следующее: «Дети нуждаются в пре-
подавателях хотя бы для того, чтобы 
научиться читать и писать на своем 
родном языке. Некоторые муници-
палитеты всячески препятствуют 
этому». 

Муниципалитет Митте в Берлине 
запросил 27 400 евро за проведение 
уроков турецкого языка в классах 
округа. Также муниципалитет при-
остановил преподавание турецкого 
языка в начале этого учебного года.  

А муниципалитет округа Фрид-
рихсхайн-Кройцберг объявил, что в 
следующем году (28 января 2018) бес-
платная аренда будет прекращена.  

Посол Турции в Берлине и кон-
сультант по вопросам образования 
Джемал Йылдыз выразил обеспоко-
енность по поводу запрета препо-
давания турецкого языка в школах 
Берлина. 

Источник: Агентство «Анадолу»

В Берлине прошла акция протестов 
под лозунгом «Руки прочь от 
турецкого языка»
Некоторые муниципалитеты в Берлине пытаются 
препятствовать преподаванию в школах уроков турецкого 
языка. Некоторые муниципалитеты в Берлине пытаются 
препятствовать преподаванию в школах уроков турецкого 
языка. 
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Bahçi, bu kadar kişiye ders vermelerinin 
ilk etapta mümkün olmadığını, yine de 
taleplere yetişmeye çalıştıklarını kaydetti.

Kursta 6 okutmanla çalışmalarına devam 
edeceklerini vurgulayan Bahçi, yeni eği-
tim-öğretim yılında 520 öğrenciye Türkçe 
öğreteceklerini bildirdi.

Bahçi, Türkoloji projesi kapsamında bir-
kaç üniversiteyle irtibatlı olduklarını da 
aktardı.

“Türk Tarihini Öğrenmek İstiyorum”

Türk Kültür Merkezi öğrencilerinden Mü-
barek Hasan da ülkedeki Kur’an-ı Kerim 
Üniversitesi Türkçe Bölümünde okuduğu-
nu söyleyerek, “YEE’nin bu kurslarından 
çok memnunum. Okul haricinde öğrendi-
ğim Türkçemi geliştirmeye yardımcı olu-
yorlar.” diye konuştu.

Kursiyerlerden Naid İsa, “Kendi kendime 
Türkçe öğrenmeye başlamıştım. Arkadaş-
larımdan YEE’nin kurslarını duyduğumda 
hemen başvuru yaptım. Türkleri çok se-
viyorum. Onların tarihini okumak isti-
yorum. Bu sebeple Türkçe öğrenmeyi çok 
istiyorum.” ifadelerini kullandı.

KAYNAK:AA

вать отвечать на все запросы.  В штате 
преподавателей числятся 6 преподава-
телей. В новом учебном году обучать-
ся турецкому начнут 520 человек. В 
рамках проекта по тюркологии мы 
будем контактировать с некоторыми 
университетами». 

«Хочу изучить историю Турции» 

Студент Отделения турецкого языка 
Университета Корана и слушатель 
курсов Мубарек Хасан отметил: «Я 
очень доволен данными курсами Ин-
ститута им.Юнуса Эмре. Это помогает 
мне совершенствовать мой турецкий 
вне университета».

Другой слушатель курсов Наид Иса 
также дал свои комментарии: «Я на-
чал изучать турецкий самостоятельно. 
Когда я узнал от друзей об Институте 
им.Юнуса Эмре, то сразу же подал за-
явку. Мне очень нравятся турки. Хочу 
изучить историю Турции, поэтому я  
очень хочу научиться турецкому». 

Источник: агентство «Анадолу». 

Yunus Emre Enstitüsü (YEE) Har-
tum Kültür Merkezince açılan Türkçe 

kurslarına 3 bin Sudanlının başvurduğu 
bildirildi.

YEE Hartum Kültür Merkezi Müdürü Fey-
zullah Bahçi, AA muhabirine yaptığı açık-
lamada, ülkede henüz bir yıldır faaliyet 
gösterdiklerini ancak karşılaştıkları ilginin 
çok yoğun olduğunu söyledi.

Kasım 2016’dan bu yana 900 öğrenciye ulaş-
tıklarını belirten Bahçi, “Türkçe Sudanlılar 
tarafından çok ilgi gören bir dil konumuna 
geldi. Bizlere çok farklı kişilerden talepler 
geliyor. Örneğin, resmi kurumlardan, üni-
versitelerden ve halktan Türkçe dersleri 
isteniyor. Herhangi bir reklam yapmamamı-
za rağmen Türkçe derslerine yaklaşık 3 bin 
başvuru oldu.” dedi.

3тысячи граждан Судана подали 
заявку на посещение курсов ту-

рецкого языка, открытых Центром 
культуры в Хартуме при Институте 
им.Юнуса Эмре. 

Директор Центра культуры в Хар-
туме при Институте им.Юнуса Эмре 
Фейзуллах Бахчи дал интервью кор-
респонденту агентства «Анадолу», где 
отметил, что, несмотря на то, что они 
работаю в Судане всего год, интерес к 
курсам турецкого языка очень высок.  
Также он добавил: «Начиная с ноября 
2016 года, в нам присоединились 900 
человек. Суданцы начали проявлять 
всё больший интерес к турецкому 
языку. Мы получаем заявки от совер-
шенно разных групп людей: коллек-
тивов гос.учреждений, университетов 
и обычных граждан.  Несмотря на 
то, что мы не делали никакой рекла-
мы, около 3 тысячи граждан Судана 
подали заявку на посещение курсов 
турецкого языка. Вначале мы не успе-
вали преподавать такому количеству 
людей, но сегодня мы стараемся успе-

Sudan’da Türkçeye ilgi artıyor В Судане растёт интерес к 
турецкому языку Yunus Emre Enstitüsü Hartum Kültür Merkezince açılan Türkçe 

kurslarına 3 bin Sudanlı başvurdu. 3 тысячи граждан Судана подали заявку на посещение курсов 
турецкого языка, открытых Центром культуры в Хартуме при 
Институте им.Юнуса Эмре. 

Suriye’de Fırat Kalkanı Harekatı sıra-
sında terör örgütü DEAŞ›ın Bab’da 

şehit ettiği Piyade Binbaşı Bülent 
Albayrak’ın ismi, resmi törenle yakının-
da şehit düştüğü okula verildi.

Törende konuşan Gaziantep Vali Yar-
dımcısı Şenol Esmer, ‹›Bu topraklarda 
geçmişte yaşanan acı olayların ardından 
herkes kendi işinde. Esnafımız, çiftçi-
miz, öğretmenlerimiz kendi işinde ve 
öğrencilerimiz de okullarındadır. Bu 
ortamı bize hazırlayan Türk barış gücü 
ile Özgür Suriye Ordusu (ÖSO) men-
suplarına teşekkür ediyorum.›› dedi.

Bab›daki Öğretmenler Sendikası Baş-
kanı Zekeriya Osman da ‘’Bugün şehit 
Binbaşı Bülent Albayrak›ın adının ve-
rildiği okuldayız. Albayrak buradaki 
okulun yakınlarında şehit düştüğü için 

Вгороде Эль-Баб была проведена офи-
циальная церемония, в ходе которой 

одна школа была названа в честь майора 
Бюлента Албайрака, погибшего во время 
военной операции «Щит Евфрата» в Си-
рии. 

Заместитель губернатора Газиантепа Ше-
нол Эсмер сказал следующее: «Жители 
этого города пережили очень многое. 
Теперь же мы находимся в безопасности 
и можем заниматься своими делами.  Я 
хотел бы поблагодарить турецких ми-
ротворцев, членов Свободной сирийской 
армии (ССА) и тех, кто ценой собствен-
ной жизни обеспечил нам мирное небо 
над головой». 

«Сегодня мы находимся в школе, которая 

ismini bu okula verdik. Bugün kahra-
manlar ve şehitlerin sayesinde çocukla-
rımız okuluna devam ediyor. Çocukların 
varlıklarıyla okullarımız şenlendi. Bu 
nesil fırtınada doğdu fakat kendilerini 
güzel günler bekliyor.›› değerlendirme-
sini yaptı.

Okul Müdürü Abdüllatif Ömer el İsa 
da AA muhabirine yaptığı açıklamada, 
‹›Okulumuz DEAŞ›ın saldırılarında ha-
sar görmüştü. Türkiye ve yerel meclisin 
yardımlarıyla onarılarak eğitim hayatı-
na başladı.» ifadelerini kullandı.

Şehit Bülent Albayrak İlkokulu öğrenci-
lerinden Abdullah Naif ise ‘’Şehit Bülent 
Albayrak ve diğer kahramanlar bizim 
için şehit oldular. Onların sayesinde 
okullu olduk. Bugün okulda düzenlenen 
törende ülkedeki durumu anlatan gös-

была названа в честь погибшего майора 
Бюлента Албайрака. Мы назвали эту 
школу его именем, потому что он погиб 
неподалеку от нее. Благодаря таким ге-
роям как Бюлент Албайрак, наши школы 
вновь открыли свои двери для детей. И, 
несмотря на то, что нынешнее поколение 
вынуждено учиться в таких нелегких 
условиях, думаю, со временем всё обяза-
тельно наладиться»,- сказал глава союза 
учителей города Эль-Баб. 

Директор школы Абдуллатиф Омер 
аль-Иса в интервью корреспонденту АА 
(Агентство «Анадолу») сказал следу-
ющее: «Наша школа была повреждена 
нападениями боевиков террористиче-
ской организации ИГИЛ (Исламское 
государство).Благодаря помощи Турции 

teriler düzenledik.” 
diye konuştu.

Şehit Albayrak›ın 
fotoğrafının okulun 
girişine, hayat hi-
kayesini anlatan bir 
levhanın da duvarı-
na asıldığı görüldü.

Şehit Piyade Binbaşı 
Bülent Albayrak, 
Fırat Kalkanı Harekatı kapsamında 
Bab operasyonunda tabur komutanı 
olarak ön safta çatışırken, terör örgü-
tü DEAŞ›ın saldırısı sonucu 21 Aralık 
2016›da şehit olmuştu.

ÖSO, TSK’nın desteğiyle Halep’in Bab 
ilçesini 24 Şubat›ta DEAŞ›tan almıştı.

KAYNAK:AA

и местного совета она была полностью 
отремонтирована».

Ученик начальной школы Абдуллах 
Наиф сказал следующее: «Бюлент Албай-
рак и другие миротворцы погибли ради 
нас. Благодаря им у нас есть возмож-
ность ходить в школу».

Фотография и надпись 
с биографией Бюлента 
Албайрака висят у входа 
в школу. 

Майор Бюлент Албайрак 
погиб 21 декабря 2016 
года в городе Эль-Баб в 
рамках военной опера-
ции «Щит Евфрата». 

23 февраля 2017 года Вооруженные силы 
Турции и отряды сирийской оппозиции 
в рамках операции «Щит Евфрата» уста-
новили контроль над городом Эль-Баб, 
освобожденным от боевиков ИГИЛ. 

Источник: Агентство «Анадолу»

Şehit binbaşının ismi Bab’da okula verildi

Suriye’de Fırat Kalkanı Harekatı 
sırasında şehit düşen Piyade Binbaşı 

Albayrak›ın ismi, Bab ilçesinde 
okula verildi.

Школу в городе Эль-Баб назвали в честь погибшего майора Бюлента Албайрака
Школа в городе Эль-Баб названа в честь майора Бюлента Албайрака, погибшего во время операции «Щит Евфрата» в Сирии. 
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Yaşat ki, Devlet Yaşasın “ anlayışına gönül ver-
miş sivil toplum örgütleriyle birlikte milli irade-
ye sahip çıkmak için meydanlara indik. Ayrıca 
69 ülkedeki temsilcilerimize haber verdik Avru-
pa da, Balkanlar da, Türk Cumhuriyetlerin de 
karınca kaderince ülkemiz ve milletimiz menfa-
atine lobi faaliyetleri ile gerekenleri yaptık. 

“15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız”

15 Temmuz’u “Unutmama, Unutturmama” 
adına paneller yapıyoruz beraberinde Türk 
bayrağı kampanyamızla bu kampanyaları adeta 
besliyoruz. Türk bayrağımızda “Devletin Sahibi 
Millettir” “ İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” “15 
Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız” 
yazıyor. 

Başkent platformu daha önce de “15 Temmuz’u 
Unutmama, Unutturmama” adına kampanya 
çerçevesinde; Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan’a, Başbakan Binali Yıldırım’a, Mahir 
Ünal’a, Fatih Şahin’e ve birçok devlet büyüklerine 
taktim edilmişti. Bu günde zatıâlinize milletimiz 
adına taktim etmek istiyoruz. Sivil toplum kuru-
luşları olarak devletimize, milletimize milli iradeye 
sahip çıkarak evlatlarımıza torunlarımıza yeni ve 
güçlü bir Türkiye’yi bir miras olarak bırakmak is-
tiyoruz; çünkü “Devletin Sahibi Millettir” ve sizler 
yalnız değilsiniz dedi..

“Ravza Kavakçı Kan; İnsanı Çok Önemsiyoruz 
Çünkü İnsan Eşrefi Mahlûkattır.”  
Kavakçı Ak parti olarak bizlerde, siyasette 
merkeze insanı koyduk ve öyle yola çıktık. En 
son kongremizde Ak parti olarak değişiklik 
yaptık, parti olarak bizlerde ‘’İnsanı Yaşat ki, 
Devlet Yaşasın’’ sözünü tüzüğümüze ekledik. 
İnsanı çok önemsiyoruz, çünkü insan eşrefi 
mahlûkattır, başkent platformunun misyonu 
olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın”,  “Devletin 
Sahibi Millettir” anlayışı Ak parti olarak 
bizimde kabul ettiğimiz bir anlayıştır. 

Başkent platformunun 15 Temmuzdan sonra 
başlatmış olduğu bayrak kampanyası çok 
anlamlı ve çok önemsiyorum. 

Bende Türkiye büyük millet meclisinde yemin 
törenine de ablamın taktığı başörtüsünün ben-
zerini hazırlattım, örttüm öyle yeminimi ettim. 

Çünkü o dönem gözyaşı döken, kendi evladı, 
kendi kardeşi, kendi aile bireyi gibi bizleri gö-
renlere, o dönem gözyaşı döküp dua eden, sab-
redenlere bir selam vermek lazımdı. Sessizce bu 
mesaj verilirdi..!

İkinci yemin töreninde ucunda, Türk bayrağı 
olan başörtümle yemin törenine gelmiştim. 
Türk bayraklı başörtüsünü ve ilkini de tasar-
layan tasarımcı kardeşimdi, küçük kardeşimiz 
Elif ’in fikriydi o tasarlamıştı.

Ucunda Türk bayrağı olan başörtümle yemin 
törenine gideceğimi söylediğimde çevremden 
bazı dostlarım, bayrak kanununa muhalefet 
etmiş olursun demişlerdi.

15 Temmuz olunca baktım herkeste bayraklı 
başörtüsü var, bende dayanamadım bunu kul-
lanmaya başladım. 

Milli bayramda örttüm ondan sonra bir gün 
gazeteciler yakaladı beni ama dedim ne yapayım 
tutamadım kendimi dedim. Bu gün almış oldu-
ğum en güzel hediyelerden biride sizin taktim 
ettiğiniz Türk bayrağıdır, bunu özenle gururla 
saklayacağım dedi. 

Daha sonra Kırgızistan’ın milli kıyafeti, platfor-
mun faaliyet raporları, 15 Temmuz dokümanla-
rı taktim edilerek ziyaret son buldu..

Анкара (Гражданская инициатива) - 
Председатель Столичной платформы 

и Почётный консул Кыргызстана в Турции 
Д-р Мустафа Курт сказал от имени плат-
формы следующее:  

Курт: «С целью служения завещанию на-
ших предков  - «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей».

«Столичная платформа была создана в 
2007 году с целью служения завещанию на-
ших предков  - «Хочешь процветания госу-
дарства - создай условия для людей». 10 лет 
назад мы говорили, что нужно обратиться 
к нашей генетической памяти  и поставить 
во главу угла человека, потому что если 
«Хочешь процветания государства - создай 
условия для людей».

Начиная с тех пор, мы провели внутри 
страны и за её пределами около 750 собра-
ний в рамках программы лоббирования. С 
первых дней существования мы провели и 
продолжаем проводить совместно с НПО 
различные совещания для того, чтобы 
трансформировать энергию в благое русло 
для страны на национальной и междуна-
родной арене. 

К сожалению, бытует мнение, что НПО ис-
пользуются для достижения политических, 
коммерческих или бюрократических вы-
год. Хотел бы отметить, что ни я, ни другие 
члены нашей платформы не относятся ни к 
одной политической партии. 

Мы открыли новую страницу в истории 
возрождения НПО. Благодаря достоверно-
сти и искренности Столичной платформы 
всё больше слоёв населения стало доверять 
нашим словам. Таким образом, мы хоть 

Ankara (Sivil İnisiyatif / Zeliha SORKUN-
LU)- Başkent platformu genel başkanı aynı 

zamanda Kırgızistan-Türkiye fahri konsolosu 
Dr.Mustafa Kurt platform adına sözlerine şöyle 
başladı.

Kurt; Ata Mirasımız “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın”

Başkent Platformu 2007 yılında ata mirasımız 
“İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” anlayışına hiz-
met etmek için kurulmuş sivil bir inisiyatifiz...

Biz 10 yıl önce “İnsanı Yaşat Ki Devlet Yaşasın 
“ anlayışına hizmet etme maksadıyla, ecdadın 
mirası olan vakıf anlayışını sivil toplum ku-
ruluşlarında vücut bulması düşüncesiyle yola 
çıktık. O günden bugüne irili ufaklı 750’nin 
üzerinde yurtiçinde ve yurtdışında ülkemizin 
ihtiyacı olan LOBİ faaliyetleri kapsamında top-
lantılar gerçekleştirdik.

İlk günden bugüne kadar bizler enerjimizi 
sinerjiye çevirmek için ulusal ve uluslararası 

и немного, но всё же вернули доверие и 
уважение к НПО. За всё это время мы не 
получили пожертвований ни от каких ор-
ганизаий. Наше финансовое обеспечение 
состоит из собственных источников. 

К сожалению, произошли события 15 
июля. Вместе с представительствами в 81 
провинции по всей стране мы остались 
верны принципу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей» и 
встали на защиту национальных интересов 
вместе с народом на улицах. Также мы про-
информировали наши представительства в 
69 различных странах в Европе, на Балка-
нах и среди тюркоязычного региона, чтобы 
реализовать программу лоббирования на-
циональных интересов. 

Не забыли и не позволим забыть 15 июля

После событий 15 июля Столичная плат-
форма начала кампанию по раздаче флагов 
с лозунгами «Государство принадлежит на-
роду», «Хочешь процветания государства 
- создай условия для людей» и «Не забыли
и не позволим забыть 15 июля».  За время

arenada, adına tekten tüme ulaşma ülküsü 
dediğimiz sivil toplum kuruluşları ile iş birliği 
yaparak gündeme dair çeşitli toplantılar, pa-
neller yapmaya başladık halen bu toplantılara 
devam ediyoruz. 

Gönüllülük esası üzerine faaliyet yürüten sivil 
toplum örgütleri cumhuriyetten günümüze 
kadar bu kuruluşların toplum nezdinde kahir 
ekseriyeti maalesef, siyasi, ticari, bürokratik ik-
bal için sivil toplum kuruluşlarını kullandıkları 
düşünülmekte.  Dolayısıyla başkent platformu 
bu süreç içerisinde ne şahsım nede hiçbir ar-
kadaşım bu anlamda hiç bir siyasi partimizden 
aday adayı olmadığı gibi bahsi geçen gönüllülük 
esasına hep riayet etmiştir.

Yıpranmış olan sivil toplum kuruluşlarının aya-
ğa kalkması için adeta tarihi bir süreç başlatmış 
olduk. Başkent platformunun inandırıcılığı, 
samimiyeti devreye girerek, böylelikle bizim 
yaptığımız toplantılarımıza, söylemlerimize 
toplumun tüm katmanları itibar etmeye başla-
dılar. Böylelikle adeta sivil toplum kuruluşları 
bir nebzede olsa iade-i itibarını sağladığımızı 
düşünüyorum.

Dolayısıyla o günden bugüne özet ifadeyle bu 
toplantıları yaparken hiçbir kurum ve kuruluş-
tan, hiçbir şahıstan, yerli, yabancı hiçbir yerden 
bağış almadık. Hâsılı kendi öz kaynaklarımızla, 
yani aile bütçelerimizden tedarik ederek o gün-
den bugüne bu faaliyetleri yürüttük. 
Tabi maalesef 15 Temmuz geldi, ihanet gecesi 
geldi, milletimize çattı. Bu anlamda 81 ilimizde 
bizimle birlikte gönül birlikteliği yapan “İnsanı 

реализации вышеуказанной кампании 
Столичная платформа вручила флаги пре-
зиденту Реджепу Тайипу Эрдогану, премь-
ер – министру Бинали Йылырыму, Махиру 
Уналу, Фатиху Шахину и многим другим 
видным государственным деятелям. 

Сегодня мы хотели бы вручить такой флаг 
и Вам. Мы стоим на защите государства, 
народа и национальных интересов для 
того, чтобы оставить нашим детям и вну-
кам сильную Турцию, потому что государ-
ство принадлежит народу.  Вы не одни не в 
этом стремлении». 

Равза Кавакчы: «Мы ставим во главу угла 
человека»   
Равза Кавакчы  ответил следующим 
образом:

«Наша партия также ставит во главу угла 
человека. На последнем конгрессе мы 
включили слова «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей» 
в наш устав. Наша партия солидарна 
с принципами Столичной платформы 
«Хочешь процветания государства - со-
здай условия для людей» и «Государство 
принадлежит народу». Ваша кампания по 
раздаче  флагов также имеет большое зна-
чение. Во время присяги в парламенте я 
специально подготовил платок, похожий 
на платок моей сестры. Таким образом, я 
приветствовал тех, кто терпел, проливал 
слёзы и молился за своих детей, братьев 
и близких в те дни.  Во время присяги во 
второй раз я снова пришёл с платком, на 
котором был изображён турецкий флаг. 
Дизайн обоих платков принадлежит моей 
сестре Элиф. Когда я пришёл на присягу 

с платком, на котором был изображён 
турецкий флаг, некоторые мои друзья 
сказали, что, таким образом, я нарушу за-
кон о флаге. Но, оглягувшись вокруг после 
15 июля,  я заметил, что у всех есть такие 
платки, и тоже не выдержал. Во время 
национального праздника журналисты 
застали меня с этим платком. Но я сказал, 
что не смог сдержаться и ничего не могу с 
этим поделать. Подаренный вами сегодня 
флаг – это самый лучший подарок. Я буду 
бережно хранить его». 

Далее ему была вручена национальная 
кыргызская одежда, отчёты о деятельности 
платформы и событиях 15 июля. 

ВИЗИТ СТОЛИЧНОЙ ПЛАТФОРМЫ К ЗАМЕСТИТЕЛЮ 
ПРЕДСЕДАТЕЛЯ ПАРТИИ СПРАВЕДЛИВОСТИ И РАЗВИТИЯ КАВАКЧЫ 

BAŞKENT PLATFORMUNDAN AK PARTİ GENEL BAŞKAN 
YARDIMCISI KAVAKÇI’YA ANLAMLI ZİYARET…

Председатель Столичной 
платформы Д-р Мустафа Курт, 

Заместитель Председателя 
Столичной платформы Неслихан 

Дуран Коджакая и члены Совета 
правления посетили Заместителя 

Председателя Партии 
справедливости и развития по 

вопросам защиты прав человека 
Равзу Кавакчы, предоставив ему 

информацию о деятельности 
платформы и вручив турецкий 

флаг с лозунгами «Государство 
принадлежит народу», «Хочешь 

процветания государства  - создай 
условия для людей» и «Не забыли и 

не позволим забыть 15 июля». 

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa Kurt, Genel Başkan Vekili 
Av.Neslihan Duran Kocakaya ve Yönetim Kurulu Üyeleri Ak Parti İstanbul 
Milletvekili İnsan Haklarından Sorumlu Genel Başkan Yardımcısı Ravza 
Kavakçı Kan’ı,  Ak Parti Genel Merkezinde Makamında Ziyaret Ederek, 
Platform Hakkında Bilgi Verdi ve  “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat 
ki, Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, Unutturmayacağız”  Yazılı 
Türk Bayrağı Hediye Ettiler.. 



Ekim 2017
SİVİL İNİSİYATİF22

SIRBİSTAN( Sivil İnisiyatif / Zeliha 
SORKUNLU/Cumhurbaşkanlğı Sitesi)- 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın 
Sırbistan ziyareti kapsamında gittiği San-
cak bölgesinin Novi Pazar şehri, ziyaret 
dolayısıyla adeta doldu taştı.

İşlerinin yollar yapmak, hastaneler ve okul-
lar inşa etmek olduğunu vurgulayan Sırbis-
tan Cumhurbaşkanı Vucic, konuşmasında 
şunlara yer verdi:

‹›Burada, Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan›a gösterilen ilginin yarısının dahi 
bana gösterilmeyeceğini biliyorum. Ancak 
karşınıza çıkarak, hangi milletten ve din-
den olursa olsun tüm Sırbistan vatandaşla-
rının çıkarları için elimden gelenin en iyisi-
ni yaptığımı ve yapmaya devam edeceğimi 
söyleyecek cesaret ve iyi niyete sahibim. 
Sizleri düşündüğü ve sizlere yardım etmek 
istediği için Cumhurbaşkanı Erdoğan›a 
teşekkür ediyorum. Yaşasın Sırp-Türk dost-
luğu, yaşasın Sırbistan.››

İki ülkenin cumhurbaşkanları, konuşmala-
rın ardından şehir merkezini gezerek halkı 
selamladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan:Sırbistan ile 
yeni bir dönem başlıyor

Sırbistan’da Boşnaklar ve Türklerin yoğun 
yaşadığı Novi Pazar’da halka hitap eden 
.Cumhurbaşkanı Erdoğan, Sırbıstan ile yeni 
dönemin başladığını dile getirdi. Erdoğan, 
Novi Pazar türküsünün sözlerini söyleyince 
büyük alkış aldı.Erdoğan’ın FETÖ ile ilgili 
ifadeleri sırasında meydanda bulunan Novi 
Pazar halkının FETÖ’yü yuhaladığı duyul-
du.

Sırbistan’ı ziyaret eden Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan, bugün Boşnaklar ve 
Türklerin yoğun olarak yaşadığı Novi Pazar 
kentine gitti.  Erdoğan›ın gittiği Sancak 
bölgesinin Novi Pazar şehri, ziyaret  dola-
yısıyla adeta doldu taştı.  Sırbistan›ın farklı 
şehirlerinden Cumhurbaşkanı Erdoğan›ı 
görmek için  Novi Pazar›a akın eden bin-

lerce insan, şehrin sokaklarını doldurdu. 7 
yıl sonra yeniden Novi Pazar’a gelen Cum-
hurbaşkanı Erdoğan’ın  ziyareti, Boşnak 
nüfusun yoğun yaşadığı şehirde adeta 
bayram havası yaşattı.  Şehrin dört bir 
yanına «Türkiye», «Novi Pazar’a hoş gel-
diniz» pankartları ve Türk  bayrakları ası-
lırken, insanlar Cumhurbaşkanı Erdoğan’ı 
görebilmek için  pencerelere ve yüksek 
binaların çatılarına çıktı.   Şehrin meyda-
nında kurulan sahnenin çevresini dolduran 
kalabalık,  ellerinde Türk bayraklarının 
yanı sıra  Sırbistan ve Sancak bayrakları da 
taşıdı. Novi Pazar’ı Sırbistan Cumhurbaşka-
nı Aleksandar Vucic ile ziyaret eden  Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, Novi Pazar Belediyesi 
önünde kurulan sahnede kendisini  görmek 
için şehre gelen insanlara hitap etti. 

 “BU COĞRAFYANIN TÜM HALKLARI 
BİZİM KARDEŞİMİZDİR”

“Türkiye ile Sırbistan arasında yeni bir 
dönemi başlatıyoruz” diyen Erdoğan’ın 
konuşmasının satır başları şöyle: Burada 
yaşadığımız bu birliktelik ne kadar huzura 
birlikteliğe ihtiyacımız olduğunu gösteri-
yor.

Türkiye ile Sırbistan arasında yeni bir dö-
nemi başlatıyoruz.Bugün Sayın Vucic ile 
birlikte sizlerin karşısında olmamız çok 
anlamlı. Novi Pazar Belediye Başkanı›na da 
yaptığı hazırlıklar için teşekkür ediyorum. 
Ne diyor o güzel Novi Pazar türküsünde, 
‹Kaleden bakınca güzel bir şehir görüyo-
rum. Novi Pazar benim vatanım, bu şehir 
benim en sevdiğim. Tüm dünya biliyor ki 
onun en güzel kanıtı Altın Camii›

Balkanlarda, dışarıdaki güçlerin  kışkırt-
masıyla ortaya çıkan her kaosun, her 
çatışmanın bedelini sadece ve sadece  bu-
radaki insanlar ödüyor. Gün geliyor herkes 
çekip gidiyor ama yürekleri yangın  yerine 
dönmüş insanlar burada yine yan yana ya-
şamaya devam ediyor. Onun için  diyoruz 
ki Balkan halkları olarak kendi aranızda 
bir olursanız, beraber  olursanız, kardeş 
olursanız o kadar güçlü olursunuz, o kadar 
güvende olursunuz, o  kadar müreffeh olur-
sunuz

SIRBİSTAN BİZİ BİRLEŞTİRMELİ

Çok güçlü ve derin ilişkilerimiz olan Sancak 
bölgesindeki kardeşlerimizin sevinci sevin-
cimizdir, üzüntüsü üzüntümüzdür. İnanı-

yorum ki bizi etnik milliyetçilikler ayırma-
malı tam aksine bizi Sırbistan birleştirmeli. 

İKİ GÜNDE 16 ANLAŞMA

Önümüzdeki dönemde bağlarımızı daha da 
güçlendireceğiz. Dün 12 anlaşmaya imza-
mızı koyduk. Bugün de 4 anlaşmayı burada 
imzaladık. İki günde 16 imza attık. Hayırlı 
olsun. 

BALKANLAR’DAN FETÖ’YÜ TEMİZLE-
YECEĞİZ

Değerli dostum Vucic ile bu konuda aynı 
düşüncelere sahibiz. Buradaki kardeşleri-
mizin gönlündeki yerimizin sözde olmadı-
ğını 15 Temmuz darbe girişiminde Vucic’in 
desteğini unutmam mümkün değil.Değerli 
dostum Vucic’in FETÖ’ye karşı nasıl bir 
mücadele verdiğini biliyorum. FETÖ deni-
len ihanet çetesini ülkemizden olduğu gibi 
Balkanlar›dan da söküp atacağız. Bu husus-
ta Sayın Vucic›e güvenimiz ve itimadımız 
tam. 15 Temmuz gecesi bize ilk destek 
veren liderlerden biri de Vucic olmuştur. 
(Bu sırada meydanda bulunan Novi Pazar 
halkının FETÖ›yü yuhaladığı duyuldu)

5 TON ET İTHALATI YAPILACAK

Halkbankın ülke genelinde ve burada açtığı 
şubeler bu anlamda çok önemli bir adım 
olmuştur. Dün 5 bin ton et ithalatıyla il-
gili imzalar atıldı. Sırbistanda aştığımız 
kotanın bir bölümün Peşter yaylasındaki 
hayvanlar için kullanılması arzumuzdur. 
Karayolu ve hava yolu projelerinin hayata 
geçirilmesi için her türlü gayreti gösteriyo-
ruz göstereceğiz. Biz şuna inanıyoruz. Yol 
medeniyettir. Zor topografyanın olduğu bu 
yerlerde bu yollar yapılacaktır.

YAŞASIN SIRP-TÜRK DOSTLUĞU 

Sırbistan Cumhurbaşkanı Aleksandar Vucic 
de yaptığı konuşmada Türk mevkidaşını 
coşkulu şekilde  karşılayan şehir halkına 
teşekkür etti. Bugün yaptıkları toplantıda 
Novi Pazar›ın yanı sıra diğer bölge  şehirleri 

için de son derece önemli olan projeleri ele 
aldıklarını aktaran Vucic,  «Bizim işimiz, 
elimizden gelenin en iyisini yapmak ve 
Sırbistan›ın, başkent  Belgrad kadar zengin 
olmayan diğer bölgelerini de kalkındır-
mak.» ifadelerini  kullandı.

 Vucic, görüşmede ayrıca birkaç ay içinde 
hazırlıklarına başlayacakları  Pozega-Bol-
jare Otoyol Projesi›ni de görüştüklerini 
söyleyerek, «Bu bölgeyi, hem  Belgrad ile 
hem Saraybosna (Bosna Hersek) ile hem 
de Podgorica (Karadağ) ile  bağlamak is-
tiyoruz.» diye konuştu. İşlerinin yollar 
yapmak, hastaneler ve okullar inşa etmek 
olduğunu  vurgulayan Vucic, konuşmasında 
şunlara yer verdi:  «Bunları yapmaya de-
vam edeceğiz ve bizim için bunlardan daha 
önemli  bir şey yok. Son olarak bir şey daha 
söylemek istiyorum. Burada, Cumhurbaş-
kanı  Recep Tayyip Erdoğan›a gösterilen 
ilginin yarısının dahi bana gösterilmeye-
ceğini  biliyorum. Ancak karşınıza çıkarak, 
hangi milletten ve dinden olursa olsun 
tüm  Sırbistan vatandaşlarının çıkarları 
için elimden gelenin en iyisini yaptığımı 
ve  yapmaya devam edeceğimi söyleyecek 
cesaret ve iyi niyete sahibim. Sizleri  düşün-
düğü ve sizlere yardım etmek istediği için 
Cumhurbaşkanı Erdoğan›a teşekkür  edi-
yorum. Yaşasın Sırp-Türk dostluğu, yaşasın 
Sırbistan.»  İki ülkenin cumhurbaşkanları, 
konuşmaların ardından şehir merkezi-
ni  gezerek halkı selamladı.

Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın Sırbistan’daki 
Boşnak nüfusun yoğun yaşadığı Sancak 
bölgesine yaptığı ziyaretin yansımaları ve 
etkileri hala sürüyor.

Sırbistan Cumhurbaşkanı’ndan çarpıcı itiraf: “Bana burada 
Erdoğan kadar ilgi gösterilmez”
Sırbistan’ın farklı şehirlerinden Cumhurbaşkanı Erdoğan›ı 
görmek için  Novi Pazar›a akın eden binlerce insan, şehrin 
sokaklarını doldurdu.
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Эрдоган сказал следующее: «Мы начи-
наем новый этап в отношениях между 
Турцией и Сербией. Царящее здесь 
единство показывает, насколько мы все 
нуждаемся в единстве и спокойствии. 
То, что мы находимся здесь с уважа-
емым господином Вучичем, имеет 
большое значение. Благодарю мэра 
города за проделанную подготовку. Как 
говорится в знаменитой песне о Нови 
– Пазар: «Смотря из башни, я вижу кра-
сивый город. Нови – Пазар – это моя 
родина. Этот город  - самы любимый. 
Весь мир знает, что лучшее доказатель-
ство этого  - это мечеть Алтын Джа-
мии». Только этот народ расплачивается 
с последстиями хаоса каждый раз, когда 
внешние силы вмешиваются в политику 
Балкан. Со временем все уходят, но 
бок о бок остаются люди с ранами в 
сердце. Именно поэтому мы говорим 
вам, что, если балканские народы 
будут вместе, то тогда они будут силь-
ными и обеспечат себе безопасную и 
обеспеченную жизнь. 

СЕРБИЯ ДОЛЖНА ОБЪЕДИНЯТЬ 
НАС 

Мы разделяем радость и печаль наших 
братьев из Санджака, с которыми нас 
связывают крепие узы. Я верю в то, что 
этнический национализм не должен 
разделять нас, наоборот – Сербия долж-
на объединять нас. 

16 СОГЛАШЕНИЙ ЗА ДВА ДНЯ 

В ближайшее время наши отношения 
только окрепнут. Вчера мы подписали 
12 соглашений и 4 сегодня. Таким обра-
зом, 16 соглашений было подписано за 
эти два дня. 

ОЧИСТИМ БАЛКАНЫ ОТ ТЕРРО-
РИСТИЧЕСКОЙ ОРГАНИЗАЦИИ 
ГЮЛЕНА 

Мы солидарны с моим дорогим другом 
Вучичем по этому поводу. Невозможно 
забыть его  поддержку 15 июля, которая 
доказала, что наши братские отноше-
ния существуют не только на словах. Я 
знаю, какую борьбу ведёт Вучич про-
тив террористической организации 
Гюлена. Мы очистим Балканы от этой 
предательской группировки точно так 
же, как и нашу страну.  В этом плане мы 
полностью доверяем Вучичу, так как он 
был одним из первых, кто оказал нам 
поддержку ночью 15 июля. (В это время 
было слышно, что народ был возмущён)

БУДЕТ ИМПОРТИРОВАНО 5 ТОНН 
МЯСА 

Открытие филалов банка «Халкбанк» 
по все стране и здесь является очень 
важным шагом. Вчера было подписано 
соглашение об импорте 5 тонн мяса. 
Мы хотели бы использовать часть сво-
их квот с Сербии для животноводства 
на пастбище Пештер. Мы прилагаем и 
будем прилагать усилия для реализации 
проектов касательно дорог и авиасооб-
щения. Мы верим в то, что, несмотря на 
сложные топографические условия, эти 
дороги будут построены». 

ДА ЗДРАВСТВУЕТ СЕРБСКО – ТУ-
РЕЦКАЯ ДРУЖБА!

Президент Сербии Александр Вучич 
также поблагодарил народ за такой 
тёплый приём своего турецкого колле-
ги. В своей речи он отметил следующее: 
«На проведённых сегодня переговорах 
были затронуты очень важные для 
Нови – Пазара и других регионов про-
екты. Делать всё от нас зависящее  - это 
наша работа. Мы должны обеспечить 
развитие и других регионов для того, 
чтобы они достигли уровня столицы 
Белграда. Был обсужден прокт дороги 
Пожега – Болжаре, подготовка к кото-
рому начнётся в течение нескольких 
месяцев. Мы хотим связать этот регион 
с Белградом, Боснией и Герцеговиной и 
Черногорией. Наше дело – строить до-
роги, больницы, детсады и школы, что 
мы и продолжим делать, и нет ничего 
важнее этого. Знаю, что и наполовину 
не буду встречен так, как президент 
Турции, но у меня достаточно храбро-
сти и чистой совести, чтобы сказать 
вам, что работал и работаю в ваших 
интересах и в интересах всех граждан 
Сербии вне зависимости от религиоз-
ной принадлежности. Благодарю прези-
дента Эрдогана за, что он думает о вас 
и хочет помочь. Да здравствует сербско 
– турецкая дружба!» 

После выступлений президенты посе-
тили центр города и приветствовали 
народ. 

Визит президента Реджепа Тайипа Эр-
догана в Санджак на юго-западе Сер-
бии,  где компактно проживают босний-
цы, оставил неизгладимое впечатление, 
отголоски которого заметны до сих пор.  

СЕРБИЯ (Гражданская инициати-
ва) – Жители Сербии воодушев-

ленно встретили президента Турции 
Реджепа Тайипа Эрдогана в городе 
Нови Пазар провинции Санджак. 

«Наше дело – строить дороги, больни-
цы, детсады и школы, что мы и продол-
жим делать, и нет ничего важнее это-
го», — отметил сербский президент. 
«Знаю, что и наполовину не буду встре-
чен так, как президент Турции, но у 
меня достаточно храбрости и чистой 
совести, чтобы сказать вам, что работал 
и работаю в ваших интересах и в инте-
ресах всех граждан Сербии вне зависи-
мости от религиозной принадлежности. 
Благодарю президента Эрдогана за, 
что он думает о вас и хочет помочь. Да 
здравствует сербско – турецкая друж-
ба!»,  - было сказано в обращении Вучи-
ча к местным жителям.  
После выступлений президенты посе-
тили центр города и приветствовали 
народ. 

Президент Эрдоган: «Начинается но-
вый этап для Сербии»  

Президент Турции Реджеп Тайип 
Эрдоган выступил с речью в городе 
Нови-Пазар в области Санджак на юго-
западе Сербии. Со всех уголков Сербии 
в Нови-Пазар, который глава Турции 
посещает вновь спустя семь лет, прибы-
ли тысячи граждан.  В городе, где ком-
пактно проживают боснийцы, царила 
атмосфера праздника. На зданиях были 
вывешены флаги Турции и плакаты с 
надписями «Турция», «Добро пожало-
вать в Нови-Пазар!». Чтобы увидеть 
президента Турции, люди забирались на 
крыши высотных зданий, стояли у окон 
своих квартир.Люди стекались сюда с 
флагами Турции и Сербии, чтобы услы-
шать речь президента Эрдогана. Когда 
Эрдоган затронул тему террористиче-
ской организации Гюлена, было слыш-
но, что народ был возмущён. Президент 
Турции Эрдоган прибыл в Нови – Пазар 
вместе с президентом Сербии Алек-
сандром Вучичем.  Эрдоган выступил в 
обращением к народу с трибуны перед 
мэрией города. 

«ВСЕ НАРОДЫ, НАСЕЛЯЮЩИЕ 
ЭТОТ РЕГИОН – ЭТО НАШИ БРА-
ТЬЯ»  

Во время своего вы-
ступле-

ния 

Ошеломляющее признание президента Сербии: «Знаю, что 
и наполовину не буду встречен так, как президент Турции Эрдоган»
Тысячи людей, прибывших из разных городов Сербии, 
заполнили улицы Нови Пазара для того, чтобы увидеть 
президента Эрдогана. 
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